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Technische vragen begroting 
 

Nr. 1 Partij Groen Links Onderwerp: Jeugd 

Vraag  
Blz. 10 percentage jeugdigen dat ondersteund wordt door jeugdteam (nieuw) wat zegt dit percentage 

precies? Ook gerelateerd aan het cijfer bestaand (bv. 10% 2018, tov 8,7% ?) 

Antwoord  
Het percentage is de eerste plaats een indicator voor de toegankelijkheid (bijv. verdeeld over wijken en 

doelgroepen), zodat we kunnen zien hoe goed gezinnen het Jeugdteam kunnen vinden. In de tweede 

plaats brengt het percentage de beweging tussen de specialistische jeugdhulp naar de eerstelijns hulp 

in beeld. 

 

Nr. 2 Partij Groen Links Onderwerp: Herplant bomen 

Vraag  
Blz 13 hoe ver staat de realisatie van de herplant bomen? 

Antwoord  
Deze € 100k betreft de herplant van de gekapte bomen van de ontwikkelingslocatie Blikstraat. Binnen 

het project Blikstraat kon geen herplant op de betreffende locatie plaatsvinden. In plaats van herplant is 

geld gereserveerd voor herplant elders in de Zaanstad. Deze herplant heeft nog niet plaatsgevonden.  

 

Nr. 3 Partij Groen Links Onderwerp Toelichting Tariefmodel 

Vraag  
Blz 18 in 2023 staat -237.000, in de tekst staat 0,1 miljoen. Sluit de tekst wel aan op de tabel? M.a.w. 

Wat is de verklaring? 

Antwoord  
De toelichting op de financiële gevolgen van de tariefmodellen bestaat grofweg uit twee onderdelen:  

1) De tarieven zijn doorgerekend met de laatste gegevens over de lonen. In de nieuwe CAO zijn 
de lonen voor 2019 lager dan waarmee in de tariefmodellen bij de begroting 2019-2022 is 
gerekend. Hierdoor kunnen minder salarislasten worden doorgerekend in het tarief dan gedacht. 
Dit leidt dit tot een nadeel in de jaren 2020-2022 van een kleine € 0,1 miljoen per jaar. Het jaar 
2023 viel buiten de scope van de begroting 2019, waardoor dit effect niet optreedt. In 2023 is 
zelfs sprake van een voordeel van € 0,1 miljoen.  

2) Een voordeel in de tariefmodellen doet zich voor bij de inhuur van personeel voor de Wet 

algemene bepalingen omgevingsrecht (WABO). Deze inhuur kan niet geheel doorbelast worden 

in het tarief. De inhuur neemt echter na 2020 flink af, wat vanaf 2021 leidt tot een voordeel van 

ruim € 0,1 miljoen. 

 
In tabel samengevat (bedragen * € 1 miljoen): 

 2020 2021 2022 2023 

1) Doorrekening salarislasten  0,1 0,1 0,1   - 0,1  

2) Voordeel inhuur personeel WABO  - 0,1 - 0,1 - 0,1 

Totaal tariefmodellen 0,1 0 0 - 0,2 

 

De toelichting sluit hiermee aan op de tabel. 

    

 

 

Nr. 4 Partij Groen Links Onderwerp: Jeugdzorg 

Vraag  
Blz. 10 Is het bekend waarom 19% van de ondervraagden de kwaliteit van de specialistische 

ondersteuning niet goed vond? 

Antwoord  
Over 2018 geeft 82% van de inwoners met een maatwerkvoorziening vanuit de Wmo aan dat de 

kwaliteit van de ondersteuning goed is. Daarnaast geeft 12% een neutraal antwoord en is 6% niet 
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tevreden met de kwaliteit van de ondersteuning. Op dit moment is er onvoldoende informatie om deze 

uitkomst te duiden. In 2020 gaan wij nader (kwalitatief) onderzoek doen naar de ervaringen van 

inwoners die niet tevreden zijn om vanuit die ervaringen te leren wat er beter kan in de dienstverlening. 

 

Nr. 5 Partij Groen Links Onderwerp: Onderwijs 

Vraag  
Blz 21. Is dit een bekende vertraging van het IHP? Of betekent dit dat de gebouwen waarover het gaat 

toch BENG plichtig worden, en zodoende extra kosten met zich meebrengen? 

Antwoord  
Ja, dit is een bekende vertraging. Het gaat om vertraging als gevolg van de PAS problematiek. 

 

Nr. 6 Partij Groen Links Onderwerp: ?? 

Vraag  
Blz. 22 Wat zijn de vier thema’s en wat zijn de kosten van de vier thema’s afzonderlijk? 

Antwoord  
Wij vatten u vraag als volgt op: Wat zijn de vier thema’s van de thematuinen in het Darwinpark en wat 

zijn hier de kosten van per tuin? 

De vier thema’s in de thematuinen Darwinpark zijn bostuin, grastuin, watertuin en moerastuin. De 

onderhoudskosten per thema bedragen ca. € 7.500 per jaar. 

 

Nr. 7 Partij Groen Links Onderwerp Tariefmodel leges 

Vraag  
Blz. 22 zijn hiermee nu alle leges kostendekkend? (Zoals het plaatsen van een tijdelijke container in de 

openbare ruimte e.d.) 

Antwoord  
Nee, niet alle leges zijn op zichzelf kostendekkend. 

De Legesverordening bestaat uit drie hoofdstukken. Binnen hoofdstuk 1 en 2 is kruissubsidiëring 

mogelijk en mag de opbrengst maximaal 100% kostendekkend zijn. Voor hoofdstuk 3 geldt een 

kostendekkendheid van 100% binnen de paragraaf. In onderstaande tabel zijn de percentages 

kostendekkendheid per hoofdstuk zichtbaar. 

Leges Verordening 
Kostendekking 

2019 

Voorgesteld tarief 

2019 

Kostendekking 

2020 

    

Hoofdstuk 1,  Algemene dienstverlening 98,3% diversen 90,8% 

Hoofdstuk 2,  Omgevingsvergunningen 99,1% diversen 100% 

Hoofdstuk 3,  Dienstverlening vallend onder de 

Europese dienstenrichtlijn 
32,8% diversen 34,2% 

 
De kosten van de tijdelijke containers in de openbare ruimte zitten verwerkt in het tariefmodel van de 

afvalstoffenheffing, die kostendekkend is voor 2020. 

 

Nr. 8 Partij Groen Links Onderwerp: Onderwijs 

Vraag  
Blz 27 hier wordt gesproken over 400.000 tbv lerarentekort, op p 22 over 600.000 en 500.000? 

Antwoord  
In de Voorjaarsnota 2019 is voor de aanpak van het lerarentekort een bedrag opgenomen van 

€ 600.000 (€ 200.000 voor respectievelijk 2020, 2021 en 2022). Vooruitlopend op de verwachting dat 

het Rijk hiervoor middelen in haar begroting gaat opnemen is het budget voor 2021 en 2022 met 

€ 100.000 verlaagd. Hiermee resteert € 400.000 voor de aanpak van het lerarentekort in 2020 tot en met 
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2022. 

 

Nr. 9 Partij Groen Links Onderwerp Jeugd 

Vraag  
Blz. 28 Zijn er vrijgevallen locaties door de centralisatie van het jeugdteam? 

Antwoord  
De doorontwikkeling van de jeugdteams wordt ingezet vanaf 2020. Dat betekent dat op dit moment de 

voorbereidingen in gang zijn gezet om te komen tot een stedelijk jeugdteam. Tot nu toe is er 1 locatie 

vrijgevallen (de Vuister) omdat deze niet meer nodig was omdat het team op een andere locatie terecht 

kon (Ebbehout).  

Pas in de komende maanden wordt duidelijk hoe de diverse locaties ten behoeve van het stedelijk team 

worden ingezet. 

 

Nr. 10 Partij Groen Links Onderwerp Jeugdhulp 

Vraag  
Blz. 29 Is het al zeker dat in 2020 aanbesteed wordt en niet inbesteed? 

Antwoord  
De contracten met de jeugdteams worden per 1 januari 2020 nog éénmaal verlengd tot 1 januari 2022. 

Dit is de laatste mogelijkheid tot verlening van het huidige contract. In het komend jaar onderzoeken we 

wat de manier van opdracht geven wordt voor de periode vanaf 2022. 

 

Nr. 11 Partij Groen Links Onderwerp Veilig thuis 

Vraag  
Blz. 32 Zijn er wachtlijsten bij VeiligThuis? 

Antwoord  
Ja, er zijn wachtlijsten bij Veilig Thuis. In het hele land speelt dit probleem in de Veilig Thuis regio’s. Het 

aantal meldingen is sinds 1 januari 2019 aanzienlijk toegenomen doordat meer professionals moeten 

melden. 

 

Nr. 12 Partij Groen Links Onderwerp onderwijs lerarentekort 

Vraag  
Blz. 35 is er een stand van zaken van het leraren tekort? De grote gemeenten hebben een aanvraag 

gedaan voor een grote stedenbonus, was dit onderdeel van de gezamenlijke afspraken? En doet 

Zaanstad hier aan mee? 

Antwoord  
Voor de stand van zaken van het lerarentekort zie beantwoording technische vraag van Rob Karst, naar 

u verstuurd op 19 september 2019.  

De G4 stellen aan het Rijk voor om een speciale grote stedenbonus te ontwikkelen om het lerarentekort 

in de grote steden op te lossen. Minister Slob heeft dit voorstel in gesprek met de G4 afgewezen. Er is 

wel al eerder voor de G4 ieder een miljoen verstrekt voor het opleiden van zij-instromers. Zaanstad 

heeft toen € 250.000 toegekend gekregen. Dit is verwerkt in het plan met de schoolbesturen voor het 

opleiden van de zij-instromers. 

 

Nr. 13 Partij Groen Links Onderwerp participatie duurzame inzetbaarheid 

Vraag  
Blz 44. Wat is onze rol in het creëren van een derde leerweg? 

Antwoord  
De realisatie is een samenwerking tussen overheden, onderwijs en werkgevers. We maken deel uit van 

de projectgroep die de pilot praktijkleren gaat uitvoeren. Zo kan het aansluiten bij bestaande diensten en 



4 
 

initiatieven zoals het Jongerenloket en Werkom. 

 

Nr. 14a Partij Groen Links  Onderwerp Participatie City Deal 

Vraag  
Blz. 48 Kunnen we een update krijgen van de uitkomsten de pilot city deal? 

Antwoord  
Er zijn het afgelopen jaar interessante resultaten geboekt in de City Deal. Het college zal u hierover 

informeren via een raadsinformatiebrief die kort na de behandeling van de begroting wordt aangeboden. 

 

Nr. 14b Partij Groen Links Onderwerp Werk en inkomen 

Vraag  
Blz. 50 Is er een analyse van het feit dat het aantal mensen op wsm en/of bijstandsniveau blijft stijgen 

ondanks de aantrekkende economie? 

Antwoord  
De stijging van het aantal personen met een inkomen op bijstandsniveau is vooral te verklaren uit de 

toename van het aantal inwoners. Procentueel is het aantal personen met een laag inkomen zelfs 

gedaald, zo blijkt uit de CBS-microdata. 

Met 8,1% personen met een minimuminkomen zit Zaanstad op het Nederlands gemiddelde.  

Deze daling is in onderstaande tabel af te lezen. 
 

 
 

2014 2015 2016 2017 

Aantal huishoudens met een minimum inkomen 7.400 7.300 7.300 7.700 
Aantal personen 12.800 12.400 12.400 12.800 
Huishoudens in % tov alle huishoudens 11,3% 11,1% 11,1% 10,5%  
Personen in % tov alle personen 8,8% 8,5% 8,4% 8,1% 

 

Nr. 15 Partij Groen Links Onderwerp Duurzaamheden schoolgebouwen 

Vraag  
Blz. 61. Wanneer zijn deze uitkomsten bekend, m.a.w. is dit op tijd om maatregelen ook te vertalen in 

budgetten etc. in 2020. Of kan dan pas in 2021 begonnen worden? 

Antwoord  
De uitkomsten zijn bekend begin 2020. Afhankelijk van de besluitvorming op basis van de uitkomsten 

kan in 2020 een begin gemaakt worden met het doorvoeren van duurzaamheidsmaatregelen.   

 

Nr. 16 Partij Groen Links Onderwerp Buurthuizen 

Vraag  
Blz. 62 Waarom wordt de tevredenheid over buurthuizen niet meer opgenomen in de in de zaanpeiling? 

Antwoord  
Deze indicator was eerdere jaren gebaseerd op de volgende vraag in de Zaanpeiling: “In hoeverre bent 

u tevreden of ontevreden over de welzijnsvoorzieningen (bijv. buurthuis, jongerencentrum) in de hele 

gemeente?” De tevredenheid over specifiek de buurthuizen werd niet uitgevraagd, waarmee de 

(ambtelijke) conclusie was dat de vraag in deze vorm te generiek was, en er daarom geen beleid op kan 

worden gemaakt (of bijgesteld). Met ingang van de volgende Zaanpeiling zullen we een vraag opnemen 

om de mate van tevredenheid over buurthuizen/ontmoetingsplekken specifieker te meten. 

 

Nr. 17 Partij Groen Links Onderwerp MAAK Zaanstad 

Vraag  
Blz 69. Tony Chocolonely. Wat is een volgende fase? En wat is het doel en betrokkenheid van de 
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gemeente? 

Antwoord  
Pakhuis de Vrede is een belangrijk (toekomstig) icoon voor een getransformeerd Achtersluispolder. 

Tony’s Chocolonely onderzoekt in samenwerking met de gemeente de haalbaarheid van vestiging van 

een hoofdkantoor, chocoladefabriek en bezoekersexperience op locatie de Vrede. Met vestiging van 

Tony’s Chocolonely kan de gemeente aan aantal belangrijke doelen halen; een mooie invulling voor 

pakhuis de Vrede, een spraakmakende aanjager voor transformatie en werkgelegenheid. De gemeente 

heeft randvoorwaarden aangegeven waaraan moet worden voldaan. Partijen willen in de eerste helft 

van 2020 de haalbaarheidsstudie afronden. Bij een positief resultaat zullen partijen een anterieure 

overeenkomst sluiten met afspraken over de vervolgstappen om realisatie mogelijk te maken. 

 

Nr. 18 Partij Groen Links Onderwerp Versterken en verduurzamen woningvoorraad 

Vraag  
Blz. 74 Wanneer komen de raamovereenkomsten met de woningcorporaties naar de raad? 

Antwoord  
Volgens de planning zal de nieuwe raamovereenkomst met de woningcorporaties en de 

huurdersorganisaties in de tweede helft van november naar de raad verzonden worden. 

 

Nr. 19 Partij Groen Links Onderwerp Versterken inrichting Landschap 

Vraag  
Blz 79 Hoe veel krijgt Zaanstad voor de “impuls aanpak veenweiden”? 

Antwoord  
De Impuls aanpak veenweiden maakt onderdeel uit van het Klimaatakkoord en meer specifiek de 

landbouwtafel. Het Rijk stelt daarin financiële middelen beschikbaar om de uitstoot van broeikasgassen 

uit de veenweidegebieden te reduceren. Het Klimaatakkoord spreekt van een gebiedsgerichte aanpak, 

en stelt daarbij de provincie aan als trekker. Naar verwachting gaat dit proces in 2020 lopen en ontstaat 

er meer duidelijkheid over welk bedrag voor de Zaanse veenweiden beschikbaar komt. Op dit moment 

kan daar geen inschatting van gemaakt worden.  

 

Nr. 20 Partij Groen Links Onderwerp Bevorderen klimaatadaptatie 

Vraag  
Blz 79 wat is een klimaat robuuste stad? 

Antwoord  
Dat is een stad die aangepast is aan de fysieke gevolgen van klimaatverandering. Bij de 

oplossingsrichtingen wordt vaak onderscheid gemaakt tussen mitigatie en adaptatie. Bij mitigatie gaat 

het over energiebesparing, duurzame energieopwekking en het tegengaan van CO2 uitstoot. Bij 

adaptatie gaat het om het aanpassen aan klimaatverandering door rekening te houden met 

klimaatbestendigheid van de inrichting van de openbare ruimte en gebouwen. 

 

Nr. 21 Partij Groen Links Onderwerp Bereikbaarheid en verkeersveiligheid 

Vraag  
Blz. 80/81 Waarom is er niets gezegd over het fietsverkeer? 

Antwoord  
De fiets vormt een belangrijk onderdeel van het nieuwe ZVVP en is daarom niet separaat benoemd. Dat 

wil niet zeggen dat het komend jaar geen activiteiten uitgevoerd worden op het gebied van de fiets. 

Fietsen draagt bij aan onder andere de gezondheid, duurzaamheid en bereikbaarheid; in alle ruimtelijke 

plannen krijgt de fiets een plek en de gemeente werkt in diverse projecten aan verbetering van 

bereikbaarheid en veiligheid van de fiets. 

 

Nr. 22 Partij Groen Links Onderwerp Onderhoud openbare ruimte 
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Vraag  
Blz 82. Wat betekent deze achterstand (groter dan 10 %) voor het dagelijks onderhoud? Verwachten we 

dat de kosten daarvoor zullen stijgen? 

Antwoord  
Zaanstad heeft al lange tijd onderhoudsachterstanden in de openbare ruimte. Doordat deze 

achterstanden niet toenemen, blijven vanuit die optiek de kosten voor dagelijks onderhoud gelijk. Door 

de aanwezigheid van onderhoudsachterstanden zijn de kosten voor dagelijks onderhoud hoger dan 

wanneer er geen onderhoudsachterstanden zijn. 

 

Nr. 23 Partij Groen Links Onderwerp openbare ruimte afhandelen meldingen 

Vraag  
Blz 82 wat is tijdige afhandeling en wat is tevreden? Om hoeveel meldingen gaat het, en zien we daar 

een stijgende trend? 

Antwoord  
Het tijdig afhandelen van een melding betekent dat deze binnen de gestelde termijn van 30 dagen is 

afgehandeld. De tevredenheid hierover betreft het feit dat de melding dan ook daadwerkelijk is opgelost 

zoals de melder verwacht. 

Op jaarbasis betreft dit ca. 12.000 meldingen over de openbare ruimte. Deze cijfers zijn al jarenlang van 

dezelfde grootte en is er dus geen sprake van een stijgende trend. 

 

Nr. 24 Partij Groen Links Onderwerp Openbare ruimte Bomen 

Vraag  
Blz. 85 Wanneer is de website over bomen klaar? 

Antwoord  
Er komt geen aparte website voor de bomen. We werken aan de website 

www.Buitengewoon.Zaanstad.nl waarin ook informatie staat over bomen. Verder komt binnenkort de 

bomenbalans op deze website. 

 

Nr. 25 Partij Groen Links Onderwerp Openbare ruimte afhandelen meldingen 

Vraag  
Blz. 87 Slechts 55% is tevreden over afhandeling meldingen openbare ruimte. Is het bekend waarom dit 

cijfer zo laag is? Worden de meldingen niet goed geregistreerd of niet goed afgehandeld? 

Antwoord  
De tevredenheid over de afhandeling van meldingen wordt gemeten in de Zaanpeiling. Niet iedereen die 

de Zaanpeiling invult heeft ook daadwerkelijk in dat jaar een melding bij de gemeente gedaan. In 2018 is 

daarom op drie momenten een Klanttevredenheidsonderzoek Melding Openbare Ruimte gehouden. 

Anders dan bij de Zaanpeiling gaven bewoners hun mening op het moment dat de melding was 

afgehandeld. Uit deze klanttevredenheidsonderzoeken kreeg de afhandeling van de meldingen 

openbare ruimte gemiddeld een 6,8.  

Uit de gehouden klanttevredenheidsmetingen is gebleken dat er bij de melders vooral onduidelijkheid is 

over de voortgang van de melding en ontevredenheid over de communicatie hierover. Daarom wordt er 

ingezet op het verbeteren van de communicatie over meldingen. Wanneer de melder beter op de hoogte 

wordt gehouden over de voortgang en over wat er uiteindelijk gerealiseerd is, draagt dit bij aan een 

hoger tevredenheid over de meldingen openbare ruimte. 

 

Nr. 26 Partij Groen Links Onderwerp Begraafplaatsen 

Vraag  
Blz. 87 Wat zijn de opties om de grafrechten te verminderen? 

Antwoord  

http://www.buitengewoon.zaanstad.nl/
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Er zijn grofweg drie opties om de grafrechten te verminderen: 

Optie 1:Het onderhoudsniveau op de begraafplaatsen verlagen. Het onderhoudsniveau is afgestemd op 

de functie van het gebied, piëteit en herdenking. Verlagen van het onderhoud maakt de begraafplaatsen 

tot een minder mooie plek. 

Optie 2: Minder kosten toe te berekenen aan de exploitatie van de begraafplaatsen. Dat kan 

bijvoorbeeld door de kosten voor de Joodse begraafplaats en het onderhoud van graven die voor 

onbepaalde tijd zijn uitgegeven, niet meer ten laste te brengen van de hedendaagse gebruikers op de 

begraafplaats.  

Optie 3: het afstoten en afsluiten van begraafplaatsen. Deze optie kan niet op korte termijn worden 

gerealiseerd. Omdat de wetgever eist dat er minimaal 10 jaar na de laatste uitgifte van graven nog 

bijzettingen mogelijk moeten zijn en dat pas 40 jaar daarna overgegaan kan worden tot sluiting van de 

begraafplaats. Dit is een oplossing op de lange termijn. 

Met het bepalen van de tarieven van 2020 is al rekening gehouden met het laten vervallen van de 

subsidie mogelijkheid aan kerkgenootschappen. Afgelopen jaren maakten de kerkgenootschappen 

slechts sporadisch gebruik van deze subsidiemogelijkheid. 

 

Nr. 27 Partij Groen Links Onderwerp Maatschappelijke weerbaarheid 

Vraag  
Blz. 96 Wat is het verband  tussen maatschappelijke weerbaarheid  Meld Misdaad Anoniem? 

Antwoord  
Binnen gesloten gemeenschappen met een hoge sociale controle, bestaat het risico van sociale 

uitsluiting voor iemand die misstanden meldt. Hiermee kan grote sociale controle een negatieve invloed 

hebben op de meldingsbereidheid en de maatschappelijke weerbaarheid. Vanuit Zaanstad wordt samen 

met Meld Misdaad Anoniem (MMA) actief ingezet om de lage meldingsbereidheid te doorbreken door de 

mogelijkheid van anoniem melden via Meld Misdaad Anoniem te benadrukken. 

Hiermee versterken we de Maatschappelijke weerbaarheid van deze groep. 

 

Nr. 28 Partij Groen Links Onderwerp Optimaliseren dienstverlening 

Vraag  
Blz. 98 Zijn er gezien de slechte tevredenheid over de gemeentelijke website plannen om die aan te 

pakken? 

Antwoord  
Vanaf 2019 wordt de indicator ‘% Inwoners dat zegt het (zeer) eens te zijn met de stelling ‘De informatie 

op de gemeentelijke website is goed’ niet meer meegenomen in de Zaanpeiling. Het cijfer biedt 

onvoldoende mogelijkheden tot sturing, aangezien het te algemeen is geformuleerd. De gemeente  

Zaanstad is wel constant bezig met het optimaliseren van de gemeentelijke dienstverlening, waaronder 

ook de digitale dienstverlening.  

Er wordt hard gewerkt aan het behalen van een drempelvrij keurmerk voor zowel zaanstad.nl als alle 

subwebsites, zodat de gemeentelijke digitale omgeving toegankelijk is voor iedereen. De subwebsites 

voldoen in 2019 nog niet aan de toegankelijkheidseisen van het drempelvrij keurmerk. In 2018 hebben 

wel het drempelvrij keurmerk  ontvangen voor de hoofdwebsite zaanstad.nl. Deze jaarlijkse 

toegankelijkheidstoets voor het drempelvrij keurmerk vindt ook in 2019 en daaropvolgende jaren plaats.  

Daarnaast neemt de gemeente Zaanstad klanttevredenheidsonderzoeken af, waarbij feedback van de 

inwoners wordt opgehaald om de website steeds gebruiksvriendelijker te maken. 

 

Nr. 29 Partij Groen Links Onderwerp Brandweer 

Vraag  
BLz. 98 Staat de brandweerkazerne nog steeds gedeeltelijk leeg en wat zijn de plannen om die te 
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verhuren? 

Antwoord  
Sinds het vertrek van de meldkamer, staan de bovenste twee verdiepingen van de brandweerlocatie 

aan het Prins Bernhardplein leeg.  

De mogelijkheid wordt onderzocht van het uitvoeren van cameratoezicht door de gemeente Zaanstad in 

plaats van door de politie. Het besluit hierover wordt genomen door het Regionaal Bestuurlijk Overleg 

Politie. Mochten zij hiertoe besluiten, dan is de ruimte van de meldkamer mogelijk een locatie waar ze 

kunnen landen. Op dit moment hebben zich nog geen andere geïnteresseerde partijen gemeld. 

 

Nr. 30 Partij Groen Links Onderwerp Bereikbaar bestuur 

Vraag  
Blz. 107 Waarom is de streefwaarde zo laag over de betrokkenheid van de bevolking? 

Antwoord  
Het streefcijfer is gelijk aan het realisatiecijfer met daarbij opgeteld een (klein) percentage van dat 
realisatiecijfer. Zoals te zien is het streefcijfer inderdaad iets hoger dan de realisatiecijfers in eerdere 
jaren.  
Het oordeel van inwoners over de mate van betrokkenheid is sinds 2015 gestegen van 5,4 naar 5,9. Als 
deze positieve trend zich doorzet dan is een realistische schatting dat het oordeel in 2022 verder is 
toegenomen tot 6,5. 

 

Nr. 31 Partij Groen Links Onderwerp Heffingen 

Vraag  
Blz 118 welk percentages en kosten van de gemeentelijke reiniging, afvalverwerking en handhaving 

wordt toegerekend aan de afvalstoffenheffing ? 

Antwoord  
Voor de toerekening van kosten worden geen percentages gebruikt. De wijze waarop directe en 
indirecte kosten worden toegerekend, is vastgelegd in de nota kostentoerekening tarieven 
(2017/12259). Zie voor meer informatie pagina 13 van deze nota. 
https://zaanstad.raadsinformatie.nl/document/5299792/1#search=%22201712259%22 
 

 

Nr. 32 Partij Groen Links Onderwerp Riolering 

Vraag  
Blz. 133 Is het nieuwe gemeentelijke rioleringsplan (VGRP)  nu ook klimaatbestendig? 

Antwoord  
In het VGRP worden kaders weergegeven in welke mate wateroverlast acceptabel is. Dit uitgangspunt 

vormt vervolgens de basis voor het plan van aanpak wateroverlast, waarin inzicht wordt verschaft in de 

benodigde maatregelen om de wateroverlast te laten voldoen aan dit uitgangspunt. 

 

Nr. 33 Partij ROSA Onderwerp Motie 11 Indexering subsidies 

Vraag  
Blz 7 Klopt het dat de besparing die indexering subsidie met zich mee zou brengen nu gedeeltelijk wordt 

gezocht in sport en jongerenwerk? Waarom is deze keuze gemaakt? 

Antwoord  
Nee. Op alle subsidies wordt bespaard door geen structurele compensatie toe te kennen voor de loon- 

en prijsstijgingen. In 2020 wordt nog wel een eenmalige (gedeeltelijke) tegemoetkoming gegeven. 

De keuze is een politiek bestuurlijke afweging. 

 

Nr. 34 Partij ROSA Onderwerp % Schooladviezen basisschool Havo/VWO  

Vraag  
Blz 10 Waarom wordt er bij de streefwaarde  ingezet op het verkrijgen van meer schooladviezen 

https://zaanstad.raadsinformatie.nl/document/5299792/1#search=%22201712259%22
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HAVO/VWO? Hoe verhoudt deze streefwaarde zich tot het verkrijgen van uiteindelijke startkwalificaties? 

Hoe verhoudt deze streefwaarde zich tov de lokale arbeidsmarkt? 

Antwoord  
De streefwaarde voor het verkrijgen van meer schooladviezen HAVO/VWO is gebaseerd op landelijke 

gemiddelden. Zaanstad heeft lange tijd onder dit landelijke gemiddelde gezeten. Dat verschil wordt de 

laatste jaren kleiner.  

De streefwaarde zegt niets over het verkrijgen van een uiteindelijke startkwalificatie, het gaat om de 

schooladviezen die op de basisschool worden gegeven. De streefwaarde heeft in zoverre iets te maken 

met de lokale arbeidsmarkt dat er in ons gemeentelijk acquisitiebeleid beleid extra aandacht is voor het 

aantrekken van bedrijvigheid met banen voor hoger opgeleiden. Ook zien wij bijvoorbeeld dat de 

gespecialiseerde zakelijke dienstverlening (onder meer accountants en dienstverlening + automatisering 

bedrijfsprocessen ) sterker groeit dan andere sectoren. 

 

Nr. 35 Partij ROSA Onderwerp Tabel indicatoren 

Vraag  
Blz 10 

% Jeugdigen dat ondersteund wordt door jeugdteam  

nvt nvt 9,4% 10,0% 10,2% 10,5% Gemeentelijke registratie  

% Jeugdigen dat ondersteund wordt door jeugdteam (nieuw)  

6,1% 8,1% 8,6% 8,7% 8,8% 8,9% Gemeentelijke registratie.  

Twee keer dezelfde indicator met wisselende %? 

Antwoord  
De metingen betreffende het aantal jeugdigen dat contact heeft met het jeugdteam dan wel ondersteund 

wordt of hulp heeft ontvangen zijn op twee punten verbeterd. De leeftijdsgrens van 21 jaar is gehanteerd 

en de registratiewijze bij de jeugdteams is veranderd. Voorheen werd iedereen geregistreerd, dus 

binnen een huishouden kon het voorkomen dat zowel de ouders als het kind geregistreerd en geteld 

werden. Nu tellen we alleen de jongeren. Deze nieuwe manier van meten geeft lagere aantallen en 

percentages. De realisatiecijfers zijn hierop herberekend en de streefwaarden 2020 en 2022 zijn daarom 

ook aangepast. In deze begroting zijn de resultaten van beide meetmethoden nog zichtbaar. Het college 

stelt voor om in het vervolg de verbeterde metingen te hanteren (pag. 33). 

 

Nr. 36 Partij ROSA Onderwerp: Jeugdigen dat ondersteund wordt door jeugdteam 

Vraag  
Blz 10 Waarom wordt er bij deze streefwaarde ingezet op een hoger percentage jongeren dat geholpen 

wordt door het jeugdteam? Vallen hier ook preventieve trajecten onder? 

Antwoord  
Het hogere percentage is een gevolg van de beweging die we willen maken om meer jeugdigen via het 

Jeugdteam en preventief aanbod te helpen in plaats van via het specialistische aanbod. 

 

Nr. 37 Partij ROSA Onderwerp Inwoners dat de kwaliteit van de specialistische 
ondersteuning goed vond   

Vraag  
Blz 10 Waarop is de afwaardering van deze streefwaarde in 2022 gebaseerd? 

Antwoord  
Het streefcijfer voor 2022 komt uit het coalitieakkoord. Het gaat dus niet om een afwaardering maar om 

een meerjarig streefcijfer (dat we in 2018 overtroffen hebben). 

 

Nr. 38 Partij ROSA Onderwerp Uitstroom uit de bijstand tov het totaal aantal mensen in 
de bijstand 
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Vraag  
Blz 10 Hoe kan het dat de realisatie in 2018 het laagst is tov  de afgelopen 4  jaren? 

Antwoord  
Het verantwoorden op indicatoren is een ingewikkeld proces dat erg afhankelijk is van een aantal 
bepalende factoren: wijze van registratie, moment van meten in het jaar, welke grootheden er tegen 
elkaar worden afgezet (unieke personen of unieke uitkeringen), volume gemeten op een peildatum of 
over een kalenderjaar. De indicator op uitstroom is de afgelopen jaren niet consistent samengesteld, 
daardoor zijn de cijfers tussen de jaartallen niet goed vergelijkbaar. Dit kan helaas niet met 
terugwerkende kracht in de begroting worden aangepast.  
 

De belangrijkste boodschap is dat de uitstroom in 2018 groter was dan in 2017, en het 

uitkeringsbestand gestaag aan het slinken is. Deze beweging zet in 2019 voort. Hieronder ziet u de 

cijfers uitstroom (tabel) uitgewerkt waarbij dezelfde noemers zijn gebruikt waardoor deze cijfers tussen 

de jaren wel te vergelijken zijn. In de grafiek het aantal mensen met een bijstandsuitkering 

 

 

volume heel 

jaar volume dec uitstroom 

uitstroom 

tov volume 

hele jaar 

uitstroom 

tov volume 

dec 
2015 5046 4119 1108 22% 27% 
2016 5130 4230 1034 20% 24% 
2017 5087 4211 996 20% 24% 
2018 4857 3823 1092 22% 28% 

 

 

 

Nr. 39 Partij ROSA Onderwerp Aantal circulaire aanbestedingen 

Vraag  
Blz 10 Wat zijn “circulaire aanbestedingen” en wat zijn de eisen die hieraan gesteld worden? 

Antwoord  
Een circulaire aanbesteding is een aanbesteding welke er toe bijdraagt dat er geen of zo min mogelijk 

niet-hernieuwbare grondstoffen worden toegepast en waarbij er zo min mogelijk afval ontstaat. 

Daarnaast dienen de grondstoffen na gebruik weer (hoogwaardig) ingezet kunnen worden. 

De eisen die hieraan gesteld worden, verschillen per aanbesteding maar zullen leiden tot bovenstaande 

resultaat. 

 

Nr. 40 Partij ROSA Onderwerp Veiligheid in uitgaangebied centrum 

Vraag  
Blz 11 Oordeel inwoners over de veiligheid in het uitgaansgebied in het centrum van Zaandam, ’s 

avonds 

Is er bekend of het preventief fouilleren invloed heeft gehad op het veiligheidsgevoel, positief danwel 
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negatief? 

Antwoord  
Het is onbekend in hoeverre preventief fouilleren in positieve dan wel negatieve zin invloed heeft gehad 

op de subjectieve veiligheidsbeleving in het uitgaansgebied. Het publiek op straat dat in aanraking komt 

met de preventief fouilleeracties reageert doorgaans wel positief. 

 

Nr. 41 Partij ROSA Onderwerp Aantal misdrijven High Impact / Aantal misdrijven 

Vraag  
Waarop is een stijging van het aantal misdrijven in 2022 gebaseerd? 

Antwoord  
De stijging is gebaseerd op het feit dat de gemeente Zaanstad groeit. In bijvoorbeeld het 

inwonersaantal, in het aantal bezoekers en het aantal woningen dat er bij wordt gebouwd. Door deze 

stijging is het aantal misdrijven gelijkgesteld met 2017, omdat dit een realistisch beeld is van de 

verwachting. 

 

Nr. 42 Partij ROSA Onderwerp Terugbelverzoeken afgehandeld binnen termijn 

Vraag  
Blz 11 %Terugbelverzoeken afgehandeld binnen termijn / Waarderingscijfer communicatiemid Znst 

Waarom zijn deze streefwaarden niet hoger? 

Antwoord  
De gemeente Zaanstad streeft er altijd naar de gemeentelijke dienstverlening te verbeteren, zo ook voor 

het percentage terugbelverzoeken afgehandeld binnen termijn en het waarderingscijfer van de website 

zaanstad.nl, telefonie en WhatsApp. Daarom worden er ook streefcijfers gebruikt, die deels gebaseerd 

zijn op de scores van voorafgaande jaren. Hierdoor worden de streefcijfers gezien als realistisch en 

haalbaar op de korte termijn.   

 

Nr. 43 Partij ROSA Onderwerp Toezicht WMO 

Vraag  
Blz 31 Om misstanden in de zorg op te sporen en de inwoner te beschermen tegen een malafide 

aanbieder, is er toezicht op de Wmo. Het aantal, de omvang en de complexiteit van de toezichtzaken in 

het sociaal domein neemt de afgelopen jaren toe. Deze ontwikkeling is groter dan verwacht. We zien de 

opkomst van de georganiseerde fraudeur in de Wmo en Jeugdhulp, en de verbinding met fraude en 

ondermijning in andere sectoren. Toezicht levert in toenemende mate een zinnige bijdrage aan de 

kwaliteitsontwikkeling van de Wmo.   

Kunt u aangeven hoe groot de omvang ongeveer is van deze vorm van fraude en ondermijning? 

Antwoord  
Vanuit Toezicht Wmo/Jeugdwet doen we jaarlijks onderzoeken. Deze zijn preventief geprogrammeerd 

(risicogestuurd) en repressief signaalgestuurd (op basis van meldingen). Hiervan betreft 60% onderzoek 

naar een zorgaanbieder, 20% naar Pgb budgethouders en 20% ondersteuning aan de wijkteams bij 

aanvragen en herindicaties. Veelal zal dit gaan over inwoners met hoge indicaties die het meest 

kwetsbaar zijn. De omvang van de fraude en ondermijning in euro’s is lastig in te schatten. 

 

Nr. 44 Partij ROSA Onderwerp Domus 

Vraag  
Blz 32 De realisatie van een Domus blijkt complex. Waarom? 

Antwoord  
In de afgelopen periode is gebleken dat het moeilijk is een geschikt pand/locatie te vinden. De 

gemeente wil het vinden van een pand/locatie niet alleen aan een zorgaanbieder overlaten. Als de 

gemeente meezoekt naar huisvesting en huisvesting beschikbaar stelt, zijn er mogelijk meerdere 

zorgaanbieders die invulling willen geven aan deze opvangvorm. De gemeente zal derhalve een 
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aanbestedingstraject moeten starten voor de selectie van een zorgaanbieder. Hieronder treft u de 

planning zoals hij er op dit moment uitziet voor een beter beeld van de complexiteit van het traject: 

Planning: 

- Uitvoering wervingstraject zorgaanbieder (ca. 4 maanden): november 2019 – maart 2020. 

- Brede zoektocht Stedelijk en Maatschappelijk Domein naar pand/locatie: oktober 2019 – januari 

2020 

- Sluiten contract met beoogde zorgaanbieder, april 2020 

- Regelen vastgoedaspecten van de locatie maart – mei 2020 

- Regelen vergunningen voor locatie (13 weken) 

- Bouwen/verbouwen (jaar) 

- Start zorg: 2
e
 helft 2021. 

 

Nr. 45 Partij ROSA Onderwerp Circulair bouwen 

Vraag  
Blz 43 Circulair bouwen Binnen MAAK.gebieden worden twee voorbeeldprojecten circulair bouwen 

ontwikkeld.  Om hoeveel woningen gaat het hier ongeveer? 

Antwoord  
Circulair bouwen betreft niet per se de woningbouw. Dit kan bijvoorbeeld ook maatschappelijk vastgoed 

zijn, zoals een school. Op dit moment wordt nog gewerkt aan een nadere invulling van deze ambitie. Er 

zijn dus meerdere invullingen denkbaar. Uitwerking volgt in 2020. 

Er kunnen zodoende op dit moment nog geen uitspraken worden gedaan over het aantal woningen.  

 

Nr. 46 Partij ROSA Onderwerp Hogeschool voor de Handen 

Vraag  
Blz 45 In het coalitieakkoord is de ambitie geformuleerd om te komen tot een Zaanse ‘Hogeschool voor 

de Handen’, gericht op het kwalificeren van jongeren die vooral met hun handen werken. Met het project 

Zaan Campus is in 2019 begonnen met de eerste invulling hiervan. Binnen het project wordt ingezet op 

het versterken van het techniekonderwijs in Zaanstad: het vergroten van de instroom in technische 

opleidingen, het ontwikkelen van doorlopende leerlijnen vmbo-mbo-hbo- 

In hoeverre wordt dit project nu afgestemd op die jongeren die moeilijk kunnen leren en waarvan de 

verwachting is dat zij nooit zullen doorstromen naar hogere leerlijnen, terwijl ze wellicht uiterst bekwaam 

zijn in handvaardigheidsberoepen? 

Antwoord  
Het project ZaanCampus heeft op meerdere manieren oog voor deze jongeren. Er wordt ingezet op de 

loopbaanoriëntatiebegeleiding op basisscholen en vmbo scholen. Dit is bedoeld om jongeren bekend 

te maken met de  mogelijkheden en kansen van verschillende vormen van techniek, op verschillende 

niveaus. 

Daarnaast verkent het project ook de samenwerking met actieplan Poelenburg/Peldersveld en het 

banenplan Zaan/IJ. Hier gaat het vaak om moeilijk lerende jongeren. Inzet hier is om de kansen 

van verschillende vormen van werken in de techniek op een voor hen passende manier onder de 

aandacht te brengen. 

De focus bij het nadenken over de toekomstige inrichting van de ZaanCampus ligt op techniek en 

technologie. De vraag van het Zaanse (en regionale) bedrijfsleven is hierbij leidend. Op basis van 

die vraag wordt onderzocht welke opleidingen als eerste onderdeel gaan uitmaken van de campus en 

welke opleidingen mogelijk later aansluiten of moeten worden ontwikkeld (groeimodel). Daarbij is de 

verwachte toekomstbestendigheid van de opleidingen cruciaal. 

 

Nr. 47 Partij ROSA Onderwerp Regiodeal ZaanIJ 

Vraag  
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Blz 45 Banenplan ZaanIJ Amsterdam en Zaanstad grenzen aan elkaar in het gebied Poelenburg - 

Peldersveld (Zaanstad) en Tuindorp Oostzaan, Molenwijk (Amsterdam). In dit gebied kampen beide 

gemeenten met een relatief grote groep burgers met een bijstandsuitkering. Daarom hebben beide 

gemeenten de handen ineen geslagen om de haalbaarheid van een banenplan te verkennen voor dit 

gebied. Dit moet onderdeel worden van de Regiodeal ZaanIJ. Het plan heeft als doel afspraken met 

werkgevers te maken om juist de inwoners van kwetsbare gebieden als Poelenburg en Molenwijk de 

mogelijkheid te geven zichzelf te ontwikkelen. Zij kunnen zo toewerken naar een passende baan in het 

gebied en mogelijk duurzaam aan het werk blijven. Hiervoor is een samenspel tussen bedrijven en 

gemeenten nodig. De afspraken met bedrijven moeten invulling geven aan dat samenspel. 

Aha, een plan. In hoeverre wordt dit niet al gedaan via allerlei andere projecten om mensen naar een 

baan te geleiden? 

Antwoord  
Het toeleiden naar werk doen we in eerste aanleg vanuit de bestaande structuren in de arbeidsmarkt 

regio. Dat doen we ook projectmatig. Toch zien we dat er plekken zijn die niet profiteren van die 

bestaande structuren. Op de grens van arbeidsmarktregio Zaanstreek Waterland en Groot Amsterdam 

zie je een samenloop van kwetsbare buurten. Om juist daar een grotere impact te maken zoeken de 

gemeente Amsterdam en Zaanstad en Oostzaan de samenwerking. We zijn nu in een verkennende fase 

van wenselijkheid van dit plan. Dat doen we met bedrijven. We willen niet nóg een plan, maar we zijn 

aan het onderzoeken of we in samenwerking tussen gemeenten en bedrijven meer impact kunnen 

maken in het werk dat we doen ten behoeve van de inwoners van kwetsbare wijken. 

 

Nr. 48 Partij ROSA Onderwerp Kerncijfers bijstandsgerechtigden 

Vraag  
Blz 50 Uit de tabel kerncijfers: % Bijstandsgerechtigden 3,8% 3,9% 3,8% 6,1%. Hoe kan het dat het 

percentage in 2018 (6,1%) zo hoog is? 

Antwoord  
Deze cijfers zijn afkomstig van het CBS. Ook wij zetten vraagtekens bij de juistheid, omdat het onze 

eigen cijfers tegenspreekt. Ook uitgebreidere cijfers die op de website van het CBS te zien zijn over 

Zaanstad, laten dalende absolute aantallen zien. We gaan in gesprek met het CBS over dit percentage 

en hoe het berekend is. Zolang het als officieel percentage gepubliceerd staat, moeten wij het in de 

begroting melden. 

 

Nr. 49 Partij ROSA Onderwerp Kerncijfers Betaalde beschutte werkplek 

Vraag  
Blz 50 Uit de tabel kerncijfers: Aantal mensen geplaatst op een betaalde beschutte werkplek nvt nvt 0 

PM Gemeentelijke registratie  

Bent u met ons van mening dat we met dergelijke cijfers niets opschieten? Waarom neemt u in 2018 

een PM post op? 

Antwoord  
De cijfers zijn per abuis niet in de begroting terecht gekomen. In de jaarrekening 2018 zijn 8 
gerealiseerde plaatsen gemeld; hiervan bleek  één plaatsing dubbel gerapporteerd te zijn. 
 
Naam Realisatie 

2015 
Realisatie 

2016 
Realisatie 

2017 
Realisatie 

2018 
Bron 

Aantal mensen geplaatst op een 
betaalde beschutte werkplek 

 
 

nvt nvt 5 7 Gemeentelijke 
registratie 
 

 

 

Nr. 50 Partij ROSA Onderwerp Reserves 

Vraag  
Blz 51 In dit programma wordt € 1,3 miljoen aan reserves onttrokken, waarvan € 0,8 aan de reserve 

Duurzaamheidsfonds, € 0,3 miljoen aan de reserve Samenwerking MRA – Z/W en € 0,2 miljoen reserve 
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Werkgelegenheidsprojecten. Aan de reserve risicobuffer BUIG wordt € 0,9 miljoen toegevoegd. In de 

jaren 2021 en 2022 valt € 1,6 miljoen van de risicobuffer vrij.   

a) Klopt het dat de € 0,8 aan de reserve Duurzaamheidsfonds onttrokken wordt voor de 

Doelstelling 2.3 Zaanstad klimaatneutraal in 2030-2040 en circulair in 2050? 

b) En waar geven we de onttrokken € 0,3 miljoen aan de reserve Samenwerking MRA – Z/W aan 

uit? 

Antwoord  
a) Dit klopt deels. Van deze € 0,825 mln. (afronding) wordt € 0,675 mln. onttrokken t.b.v. Zaanstad 

Klimaatneutraal. De overige € 0,15 mln. valt in 2020 vrij zoals besloten in de Voorjaarsnota 

2019-2023 (Zoekrichting E Duurzaam en groen, 1. Focus duurzaamheid). 

 

b) De voormalige Stadsregio Amsterdam (nu Vervoerregio) heeft in juli 2017 de reserves voor 

Economie en Wonen teruggestort naar de vijftien gemeenten van de Vervoerregio, met de 

aanbeveling deze te oormerken voor regionale activiteiten. De acht gemeenten van Zaanstreek-

Waterland willen gezamenlijk uitvoering geven aan de acties die genoemd staan in de Visie en 

Samenwerkingsagenda Zaanstreek-Waterland. In totaal is € 1,7 mln. beschikbaar voor 

regionale activiteiten Zaanstreek-Waterland met thema’s als wonen, ruimtelijke ontwikkeling, 

arbeidsmarkt, landschap, duurzaamheid economie en bereikbaarheid. Zaanstad heeft haar 

ontvangen deel (€ 0,8 mln.) gestort in de reserve Samenwerkingsagenda MRA-ZW. Zaanstad 

draagt zorg voor de administratieve afhandeling van de betaling voor de projecten zoals 

opgenomen in de projectbegroting en factureert de kosten hiervan naar de overige Zaanstreek-

Waterland gemeenten naar rato van het inwoneraantal.  

In 2020 wordt € 0,6 miljoen besteed, waarvan € 0,28 (afgerond 0,3) miljoen uit de reserve van 

Zaanstad en € 0,32 miljoen bijgedragen door de regiogemeenten. 

 

Nr. 51 Partij ROSA Onderwerp Huis van de Wijk 

Vraag  
Blz 55 Huis van de Wijk in Poelenburg/Peldersveld? Wordt hiermee de vervanger van de Poelenburcht 

bedoeld? 

Antwoord  
Ja, hiermee wordt de vervanger van de Poelenburcht bedoeld. 

 

Nr. 52 Partij ROSA Onderwerp Sail 2020 

Vraag  
Blz 58 In 2020 wordt samen met de gemeente Amsterdam een Zaans programmadeel uitgewerkt voor 

Sail Amsterdam. 

Klopt het dat deze activiteit nog niet is begroot en wanneer zal dit idee worden voorgelegd ter 

besluitvorming aan de raad? 

Antwoord  
In de uitvoeringsagenda cultuur ‘Zaanstad Bruist’ is Sail als evenement opgenomen en begroot voor 

€150.000. Dit bedrag wordt vastgesteld bij de vaststelling van de programmabegroting 2020. De raad is 

geïnformeerd middels een raadsinformatiebrief (2019/21767) en het conceptprojectplan Sail 2020 

(2019/21811). 

 

Nr. 53 Partij ROSA Onderwerp Verplaatsing hoogspanningsmasten 

Vraag  
Blz 67 Hoe staat het met het haalbaarheidsonderzoek verplaatsing hoogspanningsmasten? Wanneer 

kunnen we hierover uitsluitsel geven en hoe verhoudt zich dit tot het opstarten van een 

bestemmingsplanwijziging? Hoe verandert de bestemming? 

Antwoord  

https://zaanstad.raadsinformatie.nl/document/8046231/1/Sail%202020
https://zaanstad.raadsinformatie.nl/document/8046232/1/Concept-projectplan_Sail_2020
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Het haalbaarheidsonderzoek verplaatsing hoogspanningsmasten bestaat uit 3 componenten, die 

gelijktijdig in 1 advies ter besluitvorming aan college en raad worden aangeboden: 

1) Onderzoek mogelijkheden amoveren deel van appartementencomplex De Dikkert; 

2) Rapportage mogelijkheden vrijkomende woningen in De Dikkert; 

3) Onderzoek haalbaarheid verplaatsen hoogspanningsmasten. 

Het 1
e
 onderzoek is begin 2019 afgerond. Aan de rapportage (2) wordt momenteel gewerkt en naar 

verwachting is deze gereed eind december van dit jaar.  

TenneT is bezig met een technische en financiële research van enkele verplaatsingsvarianten. Een 

conceptrapport wordt op zijn vroegst in november verwacht. De definitieve rapportage, waarin ook 

andere aspecten van het haalbaarheidsonderzoek zijn onderzocht, wordt naar verwachting in januari 

2020 geleverd. 

Afhankelijk van de uitkomst van het haalbaarheidsonderzoek en of het college en de gemeenteraad 

daarmee instemt, zal al dan niet na besluitvorming een bestemmingsplanwijziging worden opgestart. 

Besluitvorming wordt omstreeks maart – april 2020 verwacht. 

In de Uitkoopregeling is voor appartementencomplexen opgenomen dat de gemeente in samenspraak 

met het bestuur van de VvE, een plan kan indienen voor de uitkoop van de appartementseigenaren, van 

wie de woningen zich loodrecht onder de hoogspanningsverbinding bevinden en de daarvoor benodigde 

aanpassing van het appartementencomplex.  

De verandering van de bestemming van de aangekochte woningen in het appartementencomplex De 

Dikkert, is dus afhankelijk van het advies dat volgt uit de rapportage (2) en het besluit van het college en 

de gemeenteraad in deze. De woonbestemming van de overige vrijgekomen woningen wordt volgens de 

Uitkoopregeling veranderd in bestemming ‘bedrijf’ of een bestemming die valt onder ‘openbare ruimte’. 

 

Nr. 54 Partij ROSA Onderwerp Sanering loodverontreiniging 

Vraag  
Blz 67 Kloppen de geluiden dat bij de sanering van loodverontreiniging bij particuliere tuinen alleen de 

niet verharde delen worden gesaneerd? 

Antwoord  
Ja, alleen de niet verharde delen worden gesaneerd. 

Dit wordt besproken op de inloopavonden en bij keukentafelgesprekken met bewoners en staat bij de 

vragen en antwoorden (nr 27) bij de informatie over lood op de website van Zaanstad:  

Vraag 27. Wat gebeurt er met opritten, terrassen, schuttingen en tuinhuisjes? Worden die ook 

verwijderd voor de sanering? 

Antwoord: In principe wordt alleen het onverharde tuinoppervlakte gesaneerd. Indien u echter 

voornemens bent om binnen afzienbare tijd uw terras, tuinhuisje e.d. te verwijderen dan willen wij 

hierover graag met u overleggen hoe dit in uw situatie het beste kunnen aanpakken. Dit geldt tevens 

voor het uitvoeren van het onderzoek. 

 

Nr. 55 Partij ROSA Onderwerp Impuls aanpak veenweiden 

Vraag  
Blz 79 Wat is de verwachting hoeveel geld wij krijgen van de €. 176 M van het rijk voor de impuls 

aanpak van onze veenweiden? 

Antwoord  
Zie antwoord op vraag 19.    

 

Nr. 56 Partij ROSA Onderwerp Onderzoek bodemdaling landelijk gebied 

Vraag  
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Blz 79 Er zijn al talloze gegevens bekend hoe je bodemdaling en oxidatie van het veen kan voorkomen. 

Kunt u uitleggen wat u precies gaat onderzoeken en wat u nog niet weet? 

Antwoord  
Vanuit het Klimaatakkoord worden diverse onderzoeken en proeven aangekondigd en/of gefinancierd. 

Ook bij het Innovatie Programma Veen (IPV), dat plaatsvindt in Assendelft, wordt hier onderzoek naar 

gedaan. Daar wordt specifiek onderzoek gedaan naar het gebruik van drukdrainage en natte teelt, en 

vooral wat de effecten daarvan zijn op bodemdaling, de uitstoot van broeikasgassen en het 

marktperspectief van de agrariër. Het IPV is een meerjarig onderzoeksproject, waarbij Zaanstad 

ambtelijk is vertegenwoordigd in de stuurgroep. Voor meer informatie over de onderzoekssporen zie 

www.innovatieprogrammaveen.nl/. Als gemeente voeren wij zelf geen onderzoek uit naar bodemdaling 

en veenoxidatie. 

 

Nr. 57 Partij ROSA Onderwerp Afvalstoffenheffing 

Vraag  
Blz 84 Afhankelijk van de bereidheid van bewoners om het afval aan huis te scheiden zullen de 

grondstoffen in kwantiteit toenemen (deze kunnen worden vermarkt) en het restafval in volume 

afnemen. De kosten voor de verwerking van afval en de verbrandingsbelasting nemen naar verwacht af. 

Hiermee worden de investeringen in het nieuwe inzamelsysteem gecompenseerd.   

Als het goed is zullen de kosten en de verbrandingsbelasting structureel afnemen. De investeringen in 

het nieuwe inzamelsysteem zijn echter eenmalig, dus incidenteel. Betekent dit dat de afvalstoffenheffing 

in de toekomst kan dalen? 

Antwoord  
De eenmalige investering in het nieuwe inzamelsysteem leidt tot structurele kapitaallasten. Deze zijn 

opgenomen in de tarieven voor de komende jaren. De verhoging van de Afvalstoffenheffing is 

gerelateerd aan de belasting voor het verbranden van afval. Daalt het gewicht aan te verbranden afval 

dan daalt ook de verbrandingsbelasting. De afvalstoffenheffing wordt elk jaar door de Raad vast gesteld 

op basis van de te verwachten kosten in het belastingjaar waarvoor de begroting wordt opgesteld. 

 

Nr. 58 Partij ROSA Onderwerp Duurzame energiedragers 

Vraag  
Blz 85 Bovendien stapt de gemeente voor de handgereedschappen over op duurzame energiedragers. 

Personenauto’s die afgeschreven zijn worden vervangen door auto’s die worden aangedreven door 

hernieuwbare energiedragers. 

Het is me wat met die energiedragers, maar wat wordt er precies mee bedoeld? En zouden we niet 

beter voor beiden kunnen overstappen op “duurzame hernieuwbare energiedragers”? 

Antwoord  
Duurzame energiedragers en hernieuwbare energiedragers zijn in dit geval beide accu’s. Bij 

handgereedschap worden deze accu’s ‘duurzame energiedragers’ genoemd, bij auto’s ‘hernieuwbare 

energiedragers’. Beide dragen bij aan de duurzaamheidsdoelstelling van Zaanstad. De term ‘duurzame 

hernieuwbare energiedragers’ is in dit kader niet bekend. 

 

Nr. 59 Partij ROSA Onderwerp Maaibeleid 

Vraag  
Blz 86 In 2020 onderzoeken we de mogelijkheden om het gemeentelijke maaibeleid aan te passen 

zodat de biodiversiteit in Zaanstad wordt vergroot. 

Kunt u uitleggen waarom u twee jaar nodig heeft om te starten met een onderzoek om het gemeentelijk 

maaibeleid aan te passen terwijl deze wens al is opgenomen in het coalitieakkoord 2018? 

Antwoord  
Het coalitieakkoord dat loopt van 2018 tot 2022 spreekt over versterken van de inheemse biodiversiteit. 

http://www.innovatieprogrammaveen.nl/
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In dit kader lopen er diverse trajecten. Een van de trajecten is het aanpassen van het maaibeleid. Dit zal 

in 2020 van start gaan. Het maaibeleid wordt afgestemd op dat van andere overheden en er wordt 

onderzocht welke mogelijkheden er zijn om de biodiversiteit te vergroten. 

 

Nr. 60 Partij ROSA Onderwerp nieuwe maatschappelijk initiatieven 

Vraag  
Blz 88 Aantal nieuwe maatschappelijk initiatieven op gebied van beheer en onderhoud openbare ruimte 

 53  70  89  204.  

Hoe is deze positieve toename te verklaren? 

Antwoord  
Deze positieve toename is te verklaren door het actief werven van groenadoptanten door de integraal 

gebiedsbeheerders. Daarnaast zijn er diverse campagnes opgestart rondom groenadoptie en 

geveltuinen. 

 

Nr. 61 Partij ROSA Onderwerp Afvalstoffenheffing 

Vraag  
Tegenover de hogere opbrengsten afvalstoffenheffing ter dekking van de toegenomen kosten staat een 

lagere onttrekking aan de voorziening afvalstoffenheffing aan de batenkant van de begroting 2020. 

3,9% van het tarief Afvalstoffenheffing gaat naar de Rijksbelasting op het storten en verbranden van 

afval. Hoeveel betalen wij aan rijksbelasting exact? Op basis van hoeveel ton afval? Nu de 

omschakeling van afvalinzameling praktisch is afgerond, hoe groot is de te verwachtte tonnage te 

storten en verbranden van afval voor de komende vier jaar? En de hoeveelheid restafval per bewoner 

per komende vier jaar? 

Antwoord  
Deze vraag gaat over de exacte gemaakte kosten over 2019. Het is niet mogelijk om in het lopende jaar 

de juiste cijfers over dat jaar te leveren. In de begroting is een inschatting gemaakt voor de cijfers van 

2019. Deze staan al in de begroting, en kunnen we hier opnieuw herhalen. 

Rijksbelasting en hoeveelheid afval: Het belastingtarief op het verbranden van restafval is verhoogd van 

€ 13,21 naar € 32,12 per ton restafval. De meerkosten hiervan worden voor Zaanstad ingeschat op 

€ 0,8 mln. in 2019. De werkelijk gemaakte kosten zijn bekend in Q2 2020, als het gewicht van de totale 

hoeveelheid restafval definitief beschikbaar is. 

De nieuwe manier van inzamelen is ingevoerd in iets meer dan de helft van de gemeente. De 

verwachting is dat eind Q1 2020 de maatregelen uit het vastgestelde Grondstoffenplan zijn ingevoerd 

met uitzondering van Saendelft. De eerste resultaten zijn positief. U wordt hierover geïnformeerd met 

een Raadsinformatiebrief.  

Hoeveelheid restafval per bewoner: Bij het vast stellen van het Grondstoffenplan was de verwachting 

dat er een reductie zou zijn tot 33.000 ton fijn restafval per jaar. De resultaten uit het eerste half jaar 

geven nog geen indicatie voor de hoeveelheid restafval in de komende 4 jaar.  

 

Nr. 62 Partij PvdA Onderwerp (financiële) gevolgen PAS 

Vraag  
Blz 13 Financiële hoofdlijnen 

Diverse investeringen (projecten) lopen vertragingen op als gevolg van bezwaarprocedures, PAS 

uitspraak van de RvS. Het beeld uit verschillende bouw- en aanbestedingsindexen is dat er de komende 

jaren nog steeds sprake zal zijn van stijgende prijzen. In hoeverre zijn de geprognotiseerde 

investeringsbedragen nog dekkend/actueel. Voorbeelden zijn, o.a. verplaatsing Hockeyvelden van de 

Kraaien, Herstructurering sportpark Hoornseveld etc. Diverse risico’s in het Top 20 (pag. 120) overzicht 

lijken zich daadwerkelijk voor te doen. Kunt u inzichtelijk maken wat dat financieel betekent voor de 
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begrootte investeringsbedragen? 

Antwoord  
Jaarlijks worden de investeringsbedragen getoetst en indien nodig bijgesteld. Bijstelling kan 

verschillende oorzaken hebben, zoals indexeringskosten, nieuwe wet- en regelgeving of tegenvallende 

aanbestedingsresultaten. De investeringsbedragen opgenomen in de begroting 2020 zijn begroot op 

basis van de meest actuele inzichten.  

Wat het voor de individuele investeringen betekent als risico’s zich daadwerkelijk voor doen is moeilijk te 

bepalen. In de paragraaf weersstandsvermogen is via risicosimulatie berekend dat op basis van de 

huidige kans-inschatting 90% kan worden afgedekt met een weerstandscapaciteit van € 12,9 miljoen.  

 

Nr. 63 Partij PvdA Onderwerp Tarieven 

Vraag  
Blz 7 In de begroting wordt voorgesteld om de kosten van de invalideparkeerkaart te verhogen naar een 

kostendekkend niveau. Zijn er nog meer diensten (lokale heffingen, vergunningverlening etc.) die aan 

burgers worden aangeboden die niet kostendekkend zijn en zo ja welke zijn dat dan? 

Antwoord  
Ja, er zijn nog meer diensten die aan burgers worden aangeboden die niet kostendekkend zijn.  
De Legesverordening bestaat uit drie hoofdstukken. Binnen hoofdstuk 1 en 2 is kruissubsidiëring 
mogelijk en mag de opbrengst maximaal 100% kostendekkend zijn.  
Voor hoofdstuk 3 geldt een kostendekkendheid van 100% binnen de paragraaf.  
 
De kostendekkendheid wordt onder de 100% gehouden omdat bij overschrijding het risico bestaat dat 
de Verordening door de rechter (deels) onverbindend wordt verklaard. Daarom is het beter te kijken 
naar de kostendekkendheid per hoofdstuk in plaats van de individuele diensten op te noemen die niet 
kostendekkend zijn. 
In onderstaande tabel zijn de percentages kostendekkendheid per hoofdstuk zichtbaar. 
 

Leges Verordening 
Kostendekking 

2019 

Voorgesteld tarief 

2019 

Kostendekking 

2020 

    

Hoofdstuk 1,  Algemene dienstverlening 98,3% diversen 90,8% 

Hoofdstuk 2,  Omgevingsvergunningen 99,1% diversen 100% 

Hoofdstuk 3,  Dienstverlening vallend onder de 

Europese dienstenrichtlijn 
32,8% diversen 34,2% 

 

 

Nr. 64 Partij PvdA Onderwerp Septembercirculaire 

Vraag  
Wat zijn (op hoofdlijnen) de effecten van de septembercirculaire 2019 op de voorliggende begroting 

2020 – 2023? 

Antwoord  
Zoals gebruikelijk informeren wij uw raad via een raadsinformatiebrief over de ontwikkelingen in het 

gemeentefonds. De raadsinformatiebrief naar aanleiding van de septembercirculaire ontvangt u, evenals 

andere jaren, voordat besluitvorming over de begroting plaatsvindt. 

 

Nr. 65 Partij PvdA Onderwerp Loonstijging jeugdhulp 

Vraag  
Per 1 januari 2020 stijgen de lonen in de jeugdhulp met 4% wordt dit verwerkt in de tarieven en per 

wanneer? 

Antwoord  
De gesprekken over reële tarieven voor 2020 worden regionaal afgestemd en de tariefaanpassingen 

worden meegenomen in de komende kwartaalgesprekken met de aanbieders. 
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Nr. 66 Partij PvdA Onderwerp Normbudget jeugdhulp 

Vraag  
Blz 29 Wat gebeurt er wanneer een jeugdhulpaanbieder het normbudget overschrijdt? 

Antwoord  
Wanneer een jeugdhulpaanbieder het normbudget overschrijdt, hangt het af van de oorzaken en 

omstandigheden, welke maatregelen worden ingezet. Contractmanagement zoekt eerst altijd samen 

met de aanbieder naar passende oplossingen, gericht op minder instroom en het bevorderen van 

uitstroom. Het zwaarste middel is om een opnamestop te hanteren. Ook kan een aanbieder, bij het niet 

tijdig melden van de overschrijding niet worden vergoed in een deel van de gemaakte kosten. Vaak 

wordt gekeken of nieuwe cliënten ook bij een andere aanbieder passende hulp kunnen krijgen. Ook een 

verhoging van het normbudget is een optie, meestal vanuit de situatie dat bij andere aanbieders 

onderbesteding plaatsvindt. 

 

Nr. 67 Partij PvdA Onderwerp Onderwijsagenda 

Vraag  
Blz 27 In hoeverre worden Leraren/onderwijzers meegenomen bij het opstellen van een nieuwe 

onderwijsagenda? 

Antwoord  
De onderwijsagenda wordt opgesteld met bestuurders van kinderopvang en bestuurders van het 

primair, voortgezet, middelbaar en speciaal onderwijs. Leraren zijn niet direct betrokken. Het is aan de 

schoolbesturen om hen erbij te betrekken. Hoe zij dit vormgeven, verschilt per schoolbestuur. 

 

Nr. 68 Partij PvdA Onderwerp Lerarentekort 

Vraag  
Blz 27 De door ons ingediende motie  is het college verzocht om voor de lange termijn een plan op te 

stellen samen met de schoolbesturen, voor het tegengaan van het Lerarentekort in Zaanstad,  en dit 

voor te leggen aan de Raad.  Dit is tot op heden niet gebeurd.  Kunt u aangeven wanneer dit plan van 

aanpak gedeeld gaat worden met de Raad?  

Antwoord  
De verwachting is dat dit plan van aanpak in december met de raad gedeeld wordt. 

 

Nr. 69 Partij PvdA Onderwerp Mantelzorg 

Vraag  
Blz 30 Wordt de nieuwe mantelzorgwaardering ook aan de raad voorgelegd.  

Antwoord  
Op grond van de huidige verordening maatschappelijke ondersteuning bepaalt het college bij nadere 

regeling waaruit de jaarlijkse blijk van waardering voor mantelzorgers van cliënten in de gemeente 

bestaat. In de nieuwe verordening worden kaders meegegeven waarbinnen het college de waardering 

van mantelzorgers nader kan uitwerken. Deze verordening wordt u eind 2019 ter besluitvorming 

voorgelegd. 

 

Nr. 70 Partij PvdA Onderwerp Mantelzorg 

Vraag  
Blz 30 Wordt deze nieuwe opzet meegenomen bij de onderzoek naar de stadspas? 

Antwoord  
In 2020 wordt een onderzoek gedaan naar de haalbaarheid van het invoeren van een stadspas voor 

Zaanstad. Daarin worden de mogelijkheden verkend om de stadspas voor meerdere doelgroepen (zoals 

mantelzorgers) te gebruiken. 

 

Nr. 71 Partij PvdA Onderwerp Mantelzorg 
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Vraag  
Blz 30 De ambitie is om vanuit waardering meer mantelzorgers in beeld te krijgen en te kunnen 

informeren en ondersteunen waar dat nodig is. Wat wordt hiermee bedoeld, wat zijn hierin dan de 

concreet te nemen acties. 

Antwoord  
Het proces van het aanvragen, beoordelen en afhandelen van de mantelzorgwaardering ligt op dit 

moment bij de gemeente. Door de huidige werkwijze komen de mantelzorgers die de waardering 

aanvragen niet via deze route in beeld bij de wijkteams. De wijkteams hebben de opdracht om 

mantelzorgers in beeld te krijgen en te informeren en te ondersteunen. Door hen een rol te geven in het 

proces van de mantelzorgwaardering, krijgen zij ook via deze route de mantelzorger in beeld. Zo kunnen 

zij direct in zetten op het informeren en ondersteunen van mantelzorgers.  

 

Nr. 72 Partij PvdA Onderwerp Motie 39 Respijtzorg 

Vraag  
Blz 9 Er wordt een evaluatie uitgevoerd naar de wijze waarop Mantelzorgers worden gewaardeerd en 

ondersteund. Wanneer zijn de resultaten daarvan beschikbaar en op grond waarvan komt het college nu 

al tot de conclusie dat er op termijn € 140.000 kan worden bespaard? 

Antwoord  
De evaluatie wordt gecombineerd met een voorstel voor de vernieuwde aanpak. Dit voorstel is eind 

2020 gereed. De vorm en waarde van de waardering is niet wettelijk bepaald. Afhankelijk van het door 

de raad in de begroting beschikbaar gestelde budget en de inschatting van het aantal aanvragen voor 

mantelzorgwaardering stelt het college het uit te keren bedrag vast, evenals de wijze waarop de 

waardering wordt ingevuld. 

 

Nr. 73 Partij PvdA Onderwerp Jeugdhulp 

Vraag  
Blz 33, Bij Kerncijfers staat ‘aantal jongeren met jeugdhulp’ en ‘aantal jongeren met specialistische 

jeugdhulp’, wat is het onderscheid? Bij het kerncijfer ‘aantal jongeren contact met jeugdteam’  komen 

deze aantallen ook terug in ‘aantal jongeren met jeugdhulp’ en ‘aantal jongeren met specialistische 

jeugdhulp’ ? 

Antwoord  
‘Het aantal jongeren met specialistische jeugdhulp’ zijn de jeugdigen die hulp ontvangen via een 

specialistische jeugdhulpaanbieder. ‘Het aantal jongeren met jeugdhulp’ zijn alle jeugdigen in de 

hiervoor genoemde categorie plus de jeugdigen die jeugdhulp ontvangen via een jeugdteam. Het 

antwoord op uw tweede vraag klopt, deze aantallen zitten in beide categorieën. 

 

Nr. 74 Partij PvdA Onderwerp Jeugdhulp 

Vraag  
Blz 34, metingen ‘aantallen jongeren’ zijn verbeterd en daarmee vallen ze lager uit. Echter in aantallen 

specialistische jeugdhulp zijn deze hetzelfde, wat is daar de verklaring voor aanbesteding af? Wanneer 

moet beslist worden om dit nog met 1 jaar te verlengen? 

Antwoord  
De metingen betreffende het aantal jongeren met contact met het jeugdteam en het aantal jongeren met 

specialistische jeugdhulp zijn op twee punten verbeterd.  

1. Ten aanzien van de tellingen wie jeugdhulp krijgt geldt dat binnen een huishouden alleen de 

kinderen/jongeren geteld worden die ondersteund worden. We hanteren hierbij een leeftijdsgrens van 21 

jaar. Als een ouder van een kind ondersteuning krijgt in opvoedvragen, dan geldt tav de telling dat de 

desbetreffende jongere geteld wordt van dat gezin. Voorheen kon het zo zijn dat zowel de ouder als de 

jongere geregistreerd en geteld werden. Hierdoor viel het percentage hoger uit 

2. Ten aanzien van de registratie van specialistische jeugdhulp zijn voor de jaren 2016 en 2017 de 

nulbetalingen niet meegeteld. Er is een groep jongeren die we vanuit de registraties vóór de 
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decentralisaties hebben aangeleverd gekregen waarvoor tot op heden geen declaraties is geweest, dit 

zijn de zogenaamde nulbetalingen. We nemen deze jongere niet meer mee in de groep die hulp 

ontvangt. Mocht er voor een aantal na jaren toch nog een betaling wórden gedaan, dan worden ze 

terugwerkend geregistreerd als zijnde ontvanger van jeugdhulp.  

Voor een antwoord op het tweede deel van uw vraag verwijzen wij u naar het antwoord op vraag 10. 

 

Nr. 75 Partij PvdA Onderwerp WMO 

Vraag  
Blz 34, Hoe verhouden zich ‘aantal cliënten WMO’ zich tot ‘aantal cliënten WMO met 

maatwerkarrangement’, etc. zijn dit allemaal unieke aantallen? 

Antwoord  
Het aantal cliënten Wmo betreft het totaal aantal unieke cliënten dat gebruik maakt van maatwerk in de 

Wmo. De overige aantallen in de tabel brengen het gebruik van een specifieke vorm maatwerk 

(begeleiding of een voorziening) in beeld. Cliënten kunnen gelijktijdig op verschillende vormen van 

maatwerk een beroep doen. 

 

Nr. 76 Partij PvdA Onderwerp invoering abonnementstarief 

Vraag 
Blz 34, ondanks de invoering van het abonnementstarief lijkt er geen sterke aanzuigende werking te 

zijn, staat wel nog in risico top 20 (blz 123). Klopt dat met de actuele cijfers. 

Antwoord  
Het abonnementstarief is in 2019 ingegaan. De cijfers op bladzijde 34 hebben betrekking op 2018. 

 

Nr. 77 Partij PvdA Onderwerp WMO 

Vraag  
Blz 35, In de meerjarenbegroting nemen de totale lasten naar 2021-2022-2023 af. Als reden wordt 

opgegeven het effectueren van de maatregelen om de zorgkosten jeugd en WMO terug te dringen. Is de 

autonome groei hierin meegenomen? We groeien in aantallen bewoners dus zullen de aantallen WMO 

etc. ook stijgen? 

Antwoord  
Ja, er is voor 2020 rekening gehouden met 2,5% volumegroei ten opzichte van 2019. 

 

Nr. 78 Partij PvdA Onderwerp Project Preventie jeugdhulp 

Vraag  
Blz 36 Wat is het project ‘Preventie Jeughulp’ en waar zijn de aanbevelingen te vinden? 

Antwoord  
Het is een deelproject onder het Project doorontwikkeling Jeugdteams. Om goed in beeld te brengen 

hoe de basisinfrastructuur en het preventieaanbod voor jeugd er uit ziet en wie daarin wat organiseert, 

loopt er momenteel een inventarisatie. Deze is gemaakt samen met de Jeugdteams, Wijkteams en 

Centra Jong. 

 

Nr. 79 Partij PvdA Onderwerp Circulaire aanbestedingen 

Vraag  
Blz 49  staat aangegeven dat de gemeente voornemens is om in 2020 2 circulaire aanbestedingen wilt 

starten. Welke twee opdrachten zijn dat? Welke uitgangspunten cq formele kaders hanteert u bij 

circulaire aanbestedingen?  

Antwoord  
Zie het antwoord op vraag 39. 
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Nr. 80 Partij PvdA Onderwerp Bijstand 

Vraag  
Aantal mensen in bijstand is absoluut in 2018 forser gestegen t.o.v. voorgaande jaren, maar procentueel 

is de nieuwe instroom afgenomen. Hoe kan dit?  

Antwoord  
Zie het antwoord op vraag 38. 

 

Nr. 81 Partij PvdA Onderwerp Voorstel vermakelijkhedenretributie 

Vraag  
Blz 41 Wanneer komt het voorstel m.b.t. de vermakelijkhedenretributie ( invoering 1-1-2020) 

beschikbaar en wat is de doel- en taakstelling van de beoogde opbrengst? Heeft de geprognotiseerde 

opbrengst gevolgen voor de nu voorliggende begroting 

Antwoord  
In de week van 17 oktober ontvangt de Raad een Raadsinformatiebrief over de 

vermakelijkhedenretributie (VMR). De raad debateert bij de begroting over de inhoud van de VMR.  

Doel van deze retributie: De gemeente treft voor de Zaanse Schans als geheel allerlei voorzieningen of 

heeft extra kosten vanwege het bestaan van de Zaanse Schans. Daarom is het redelijk dat degenen die 

een betaalde vermakelijkheid aanbieden op de Zaanse Schans, een bijdrage betalen aan de kosten die 

de gemeente maakt.  

 

Nr. 82 Partij PvdA Onderwerp Bijstand 

Vraag  
Er is een forse afname van de werkloosheid en de www uitkeringen, maar vanaf 2018 een forse 

toename van de bijstandsgerechtigden. Kunnen we concluderen dat deze mensen geen baan hebben 

gevonden, maar in de bijstand terecht zijn gekomen?  

Antwoord  
Nee, het merendeel is uit de WW uitgestroomd naar werk. Een ander deel is uitgestroomd naar een 

andere voorziening, waaronder de bijstand. Zie ook vraag 38 met betrekking tot het aantal 

bijstandsgerechtigden. 

 

Nr. 83 Partij PvdA Onderwerp Economie 

Vraag  
Economie gaat de goede kant op, maar Zaankanters komen niet aan een baan? Kunt u uitleggen of 

deze conclusie klopt? Zo nee, waarom niet?  

Antwoord  
In de begroting staat niet dat Zaankanters niet aan een baan komen. Zaankanters zijn in toenemende 

mate aangewezen zijn op een baan elders in de regio. Dit omdat de (beroeps)bevolking structureel 

sneller groeit dan de werkgelegenheid. Dit zien wij ook terug in de groei van de uitgaande pendel 

(Zaankanters die buiten de Zaanstreek werken). 

 

Nr. 84 Partij PvdA Onderwerp Jeugdwerkloosheid 

Vraag  
Blz 50 Staat aangegeven dat het aantal jongeren <27 jaar dat uitstroomt naar werk en/of school in 2018 
is fors gestegen. Kunt u de uitstoom uitsplitsen per wijk of postcodegebied? Zo nee, waarom niet? Kunt 
u de uitstroom ook uitsplitsen naar vrouw en man? Op welke wijze is uitvoering gegeven aan PvdA-
motie  Monitoring Jeugdwerkloosheid zie:  
https://pvdazaanstreek.nl/images/zaanstad/documenten/2016/20161111_motie_32_monitoring_jeugdwerkloosheid.pdf 

Graag een uitgebreide toelichting? 
 

Antwoord  
In een dashboard met gemeentelijke cijfers (genaamd dashboard burger) wordt het aantal jongeren met 
een bijstandsuitkering gevolgd. Cijfers van het Jongerenloket (die ook in dit dashboard zijn te vinden) 

https://pvdazaanstreek.nl/images/zaanstad/documenten/2016/20161111_motie_32_monitoring_jeugdwerkloosheid.pdf
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geven hier verdere verdieping aan, bijvoorbeeld rondom wat voor trajecten deze jongeren volgen. De 
cijfers rondom WW en bijstand worden samengevoegd in een halfjaarlijkse rapportage, om te zien hoe 
het aantal en percentage werkloze jongeren zich ontwikkelt, en ook in de P&C cyclus verwerkt.   
 
We constateren dat u vorig jaar dezelfde vraag heeft gesteld bij de begroting 2019. Mocht u behoefte 
hebben aan specifiekere toelichting, dan kunt u een Zaanstad Beraad aanvragen. 
 
Hieronder vindt u de uitstroom van het aantal jongeren <27 jaar naar werk en school per Sociaal 
Wijkteam-gebied:  

 

 Uitstroom werk/ 

school 

Assendelft/Westzaan  15 

Krommenie 9 

Nieuw West/ Rooswijk/ Westerkoog 24 

Oud Zaandijk/Oud Koog a/d Zaan 13 

Pelders- en Hoornse veld 12 

Poelenburg 15 

Rosmolenwijk 10 

Wormerveer 12 

Zaandam Noord Kogerveld 9 

Zaandam West Oude Haven 12 

Zaandam Zuid 10 

 

Een splitsing naar man/vrouw is op dit moment alleen beschikbaar voor de totaalcijfers van de uitstroom 
van het Jongerenloket. Die splitsing staat hieronder: 
 

 

 

Nr. 85 Partij PvdA Onderwerp Meedoen Zaanstad 

Vraag  
In de beantwoording van onze artikel 51 vragen over niet besteed budget armoede jongeren is 

toegezegd binnenkort een onderzoek te starten naar het niet gebruik van meedoen Zaanstad. Zodat er 

meer inzicht komt waarom ouders geen gebruik maken van de regeling en wat de gemeente kan doen 

om dit te verbeteren. We zien hiervan heel graag een terugkoppeling. Wat is hierin de stand van zaken? 
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Antwoord  
De verwachting is in december terugkoppeling te kunnen geven van de resultaten. 

 

Nr. 86 Partij PvdA Onderwerp Financiën programma 2 

Vraag  
Blz 51 Aantrekkende arbeidsmarkt, intensivering aanpak bijstandsgerechtigden en toch stijgen de lasten 

van het programma Werk, Inkomen en Economie. Kan worden uitgelegd waar dat aan te wijten valt? 

Kan ook inzichtelijk gemaakt worden hoe het bestand van bijstandsgerechtigden zich in 2019 heeft 

ontwikkeld en wat de prognose is voor 2020 e.v. (aantallen personen en lasten van de uitkeringen)? 

Antwoord  
Er is een stijging zichtbaar van de uitkeringslasten en –baten in 2020 ten opzichte van 2019. Het 

uitgangspunt voor het financieel resultaat op de bijstandsuitkeringen (buig) is dat financieel evenwicht is 

bereikt tussen de uitkeringsbaten en –lasten. De begrote lasten volgen de ontwikkeling van het 

macrobudget buig zoals bekend gemaakt door het rijk. Het macrobudget buig wordt gedurende het 

lopende jaar een paar keer bijgesteld, onder meer voor landelijke realisaties. Het macrobudget in de 

begroting 2020 is nog niet bijgesteld voor de daling van het aantal uitkeringen in 2019, want het is 

gebaseerd op het macrobudget van het rijk. De bijstelling van het macrobudget zal net als de prognose 

van de uitkeringslasten bij de voorjaarsnota in de begroting 2020 worden verwerkt naar de inzichten 

over de ontwikkeling van het uitkeringenbestand in 2019. 

Bij de voorjaarsnota 2019 bent u geïnformeerd over de eerste bijstelling van het aantal uitkeringen en 

het effect daarvan op de begroting 2019.   

Onderstaande grafiek laat de ontwikkeling van het aantal uitkeringen in 2018 en 2019 zien. Belangrijke 

opmerking hierbij is dat de cijfers vanaf april 2019 de komende maanden nog met terugwerkende kracht 

positiever worden bijgesteld.  

 

De verwachting is dat deze trend in 2020 op hetzelfde tempo doorzet als effect van de ingezette aanpak 

en de economische ontwikkelingen. Het CPB verwacht dat de werkloosheid halverwege 2020 voor het 

eerst in jaren weer toeneemt. Dit zal vanaf 2021 effect kunnen hebben op het aantal 

bijstandsuitkeringen.   

 

Nr. 87 Partij PvdA Onderwerp Onderhoud sportaccommodaties 

Vraag  
Blz 21 onderhoudskosten sportaccommodaties. Voor 2021 is er een bezuinigingsmaatregel om de 
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verhouding tussen bijdrage van gemeente en vereniging te wijzigen van  45%- 55% naar 40% - 60%. In 

de raadinformatie brief van 27-08 (RIB nummer  2019/14771). Staat de er in Q4 2019 met 

sportverenigingen wordt gesproken over een nieuw duurzaam en toekomstbestendig beheer model. Is 

de 40%-60% verdeling daarbij een uitgangspunt? 

Antwoord  
Ja, het uitgangspunt in dit onderzoekstraject is om binnen de 40%-60% verdeling te blijven.  

 

Nr. 88 Partij PvdA Onderwerp Uitvoeringsplan Taal/opvoeding/onderwijs 

Vraag  
Blz 55 staat aangegeven dat we nu kunnen starten met het uitvoeringsplan Taal / opvoeding / onderwijs. 

Hoe verhoudt dit met het huidige lerarentekort? 

Antwoord  
De ‘verlengde leertijd’ gaat vanaf 1-1-20120 van start op 7 basisscholen. In eerste instantie gaat het om 
2,5 uur extra per week. Uiteindelijk is het streven om per week 10 uur extra leertijd te hebben op deze 
basisscholen. 
De extra leertijd wordt ingevuld door beroepskrachten op een bepaald vakgebied. Zo zijn er scholen die 

een vakdocent voor lichamelijke opvoeding/sport inzetten voor extra bewegingsonderwijs, maar ook 

voor ‘leren samenwerken’ en andere burgerschapsvaardigheden. Een andere school heeft extra uren 

voor een vakdocent muziek en andere scholen oriënteren zich voor dit moment op een combinatie van 

vakken als sport en cultuur. Daarnaast zijn organisaties als De Bieb, FluXus, het Sportbedrijf bereid en 

in staat om uren in te vullen in het kader van de Verlengde leertijd. Ook andere organisaties buiten 

Zaanstad kunnen mensen leveren die zich bijv. met techniek, beroepsoriëntatie, of ICT bezighouden. 

Voor de scholen is een belangrijk criterium dat degene die uren invult ook daadwerkelijk met een hele 

klas kinderen kan omgaan. Het is niet noodzakelijk dat iemand een onderwijsbevoegdheid heeft. 

 

Nr. 89 Partij PvdA Onderwerp Avantdeal 

Vraag  
Blz 80 Avant deal, Voor de AROV subsidie dient er in 2020 een gunning te zijn voor de Thorbeckeweg. 

In het kader van de PAS-situatie gaat dit nog gehaald worden? 

Antwoord  
De planning van het project AVANT staat onder druk, maar is op dit moment nog steeds haalbaar. 

Het project hoefde in principe geen gebruik te maken van de PAS.  

Dit laatste is nu onzeker i.v.m. de recente ontwikkelingen van de uitspraak van de Raad van State. 

Vanuit het project worden de effecten nu gedetailleerd nagerekend met de Aerius berekening. 

Tevens wordt in overleg gegaan met het bevoegd gezag omtrent de aan te leveren informatie t.b.v. de 

ruimtelijke procedures. 

 

Nr. 90 Partij PvdA Onderwerp Gehandicaptenparkeerkaart 

Vraag  
Blz 22 Wat is de berekening voor de kosten voor een invalidenparkeerkaart? Hoe komt het systeem 

eruit te zien voor minder draagkrachtigen? 

Antwoord  
De opbouw van de berekening van de kosten bestaat uit: 

Keuringsarts € 90,- 

Parkeerkaart € 12,- 

Personeelslasten € 22,- 

Dit maakt te samen de kosten voor de invalidenparkeerkaart € 124,- euro.  

Indien een aanvrager aanvullende wensen heeft zoals een medische keuring aan huis (€ 61,40) of een 

tijdelijke verkeersmaatregel (€ 60,90), dan zijn hiermee extra kosten / leges gemoeid.  

Daar waar mensen de aanvraag niet kunnen voldoen, kan een bijdrage van de gemeente worden 
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gevraagd, met dekking vanuit het armoedebudget. 

 

Nr. 91 Partij PvdA Onderwerp Tarieven / BIZ heffing 

Vraag  
Blz 112. Zaanstad draagt 182.000 bij aan de BIZ Stadshart Zaandam. Kan worden aangegeven welke 

activiteiten/resultaten vanuit de BIZ zijn georganiseerd/uitgevoerd en met welke resultaten? 

Antwoord  
Vanuit Zaanstad wordt er geen geld bijgedragen aan de BIZ. Het bedrag van 182.000 is de bruto 

uitkering van de BIZ-gelden die door de gemeente worden opgehaald. Bij een BIZ heft de gemeente de 

gelden (belasting), vervolgens wordt de opbrengst als subsidie uitgekeerd minus 2,5% kosten die we als 

gemeente maken voor dit proces. Het is dus een budget neutrale post. De uitgaven van de BIZ worden 

door de gemeente gecontroleerd en getoetst. De resultaten en activiteiten worden aan de hand van de 

afspraken in het BIZ plan, de uitvoeringsovereenkomst en de verordening gecontroleerd. Deze stukken 

zijn terug te vinden bij de vergadering van 5 en 19 juli 2018. De BIZ heffing wordt m.i.v. 2019 geheven, 

waardoor het nog te vroeg is voor resultaten van ingezette activiteiten. 

 

Nr. 92 Partij PvdA Onderwerp paragraaf bedrijfsvoering 

Vraag  
Wat is de reden of analyse dat het verzuim binnen Zaanstad ruim 0,5 % hoger is dan in vergelijkbare 

100.000+ gemeenten? En in de categorie extra lang verzuim zelfs 1,7% hoger. 

Antwoord  
In de paragraaf Bedrijfsvoering wordt in de voetnoot verwezen naar verzuimcijfers over het jaar 2018 en 

de vergelijking hiervan met de verzuimcijfers van 100.000+-gemeenten zoals vermeld in de A&O-

personeelsmonitor over het jaar 2018. 

De 0,5% werd in 2018 veroorzaakt door het extra lang verzuim (langer dan 1 jaar) dat 1,7 procentpunt 

hoger is dan het gemiddelde. Daarom heeft de directie de opdracht voor het project reductie verzuim 

gegeven. Uit analyse van HR met input van de bedrijfsarts blijkt dat: 

1. Zaanstad kampt met een groter aantal medewerkers met een niet-beïnvloedbaar verzuim dan in 

eerdere jaren. 

2. Zaanstad nog onvoldoende slagvaardig is in het benutten van restcapaciteit, d.w.z. gedeeltelijke 

beschikbaarheid van de medewerker bij verzuim. Hier is inmiddels aandacht voor. 

3. Extra aandacht nodig is voor medewerkers waar frequent verzuim en minder functioneren met elkaar 

verweven is. Hiervoor is in juli 2019 in het kader van inmiddels tijdelijk een 

verzuimadviseur/casemanager aangesteld. Wij zien hiervan de resultaten terug (najaar 2019). 

 

Nr. 93 Partij PvdA Onderwerp paragraaf bedrijfsvoering 

Vraag  
Er is veel aandacht en er zijn veel interventies gedaan als het gaat om het terugdringen van het 

ziekteverzuim. Dit heeft niet geleid tot verlaging van het verzuim. Hoe komt dat, wat is hiervan de 

analyse? 

Antwoord  
De interventies tot nu waren veelal gericht op het creëren van de juiste randvoorwaarden (inzet 

bedrijfsarts, proces optimalisatie, communicatie en vindbaarheid, interventies palet uitbreiden en 

beschikbaar stellen). Dit was noodzakelijk maar niet voldoende.  

De aandacht in de interventies verschuift nu naar het dicht op de verzuimgevallen ondersteunen door 

HR. Inzet op vergroten handelingsrepertoire van de leidinggevenden, inzetten op eigen regie van 

medewerkers. Dit zetten wij nu vol in bij een intensievere ondersteuning en begeleiding van de 

complexe casuïstiek binnen het verzuim > 1 jaar en meer sturing op het proces binnen diverse 

afdelingen. Dit lijkt succesvol en indien zich deze trend voortzet, zal deze werkwijze breder worden 
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ingezet. 

 

Nr. 94 Partij PvdA Onderwerp paragraaf bedrijfsvoering 

Vraag  
Er komt een projectteam voor extra focus op het verzuim, zodat casemanagement en samenwerking 

wordt verstrekt. Hoe ziet dit eruit, wat zijn hier inde overwegingen geweest en waar ligt binnen Zaanstad 

de casemanagement, wie is verantwoordelijkheid? 

Antwoord  
Het project is inmiddels opgestart (zie ook de antwoorden op vragen 92 en 93). Een van de acties is het 

vanaf juli 2019 inhuren van een externe verzuimadviseur/casemanager die op een klein aantal 

geselecteerde afdelingen met hoog en lang verzuim het casemanagement tijdelijk heeft overgenomen 

van de managers om vastzittende casussen op gang te brengen door gesprekken met managers en met 

medewerkers om zo te komen tot oplossingen. Dit lukt. Daarnaast gidst zij de betreffende managers in 

hun rol als casemanager. Deze rol (ondersteuning van de manager in het casemanagement) wordt 

elders in de organisatie door HR adviseurs ingevuld. Uiteraard fungeert ook de bedrijfsarts als adviseur 

voor de managers en de medewerkers in (preventie van) het verzuim. 

 

Nr. 95 Partij PvdA Onderwerp paragraaf bedrijfsvoering 

Vraag  
Hoe monitort de gemeente de resultaten om de diversiteit van de instroom te vergroten? 

Antwoord  
De ambitie en aanpak van Zaanstad is de diversiteit duurzaam te vergroten. De in te zetten interventies 

zullen niet direct (binnen een jaar) een significant meetbaar effect hebben. Daarom beveelt de 

universiteit aan om na 2 tot 2,5 jaar een vervolgonderzoek te doen. Deze aanbeveling nemen wij over. 

Een reële planning voor het vervolgonderzoek is 2021. Over de resultaten wordt uw raad middels een 

RIB geïnformeerd. De resultaten worden tevens opgenomen in de jaarrekening van dat jaar. Zie ook de 

RIB van december 2018. 

 

Nr. 96 Partij PvdA Onderwerp Onderzoeken 

Vraag  
De huidige begroting kent op een 32-tal onderwerpen duidingen van onderzoek (zie  bijlage) evaluaties 

etc. Kan inzage worden gegeven in de diverse onderzoeksopdrachten, en de tijdsplanning van de te 

verwachte uitkomsten. 

Zie hiervoor de extra bijlage van de PvdA. 

Antwoord  
Zie bijlage 1, aan het eind van dit document. 

 

Nr. 97 Partij SP Onderwerp Tegemoetkoming ziektekosten  

Vraag  
Bladzijde 17. Medewerkers krijgen een tegemoetkoming ziektekosten van € 168,- of € 296,- bruto.  

a) Is dit afhankelijk van het salaris van de medewerker?  

b) Krijgt elke medewerker dit, ook zonder ziektekosten te hebben?  

c) Is dit uitsluitend in de CAO voor gemeenteambtenaren geregeld, of krijgt elke Nederlandse 

werknemer deze tegemoetkoming? 

Antwoord  
a) De hoogte van de tegemoetkoming ziektekosten is afhankelijk van het brutosalaris. Wanneer 

het brutosalaris hoger is dan € 2.818 per maand (maximale periodiek van schaal 6), dan is de 

hoogte van de tegemoetkoming € 168 per jaar. Wanneer het brutosalaris per maand gelijk aan 

of lager is dan € 2.818, dan is de hoogte van de tegemoetkoming € 296 per jaar. Hoeveel uur de 

medewerker per week werkt is hierbij dus van belang.  

 

https://zaanstad.raadsinformatie.nl/document/7167555/2/Raadsinformatiebrief%20Diversiteitsbeleid%20in%20de%20ambtelijke%20organisatie%2C%20voortgangsinformatie
https://zaanstad.raadsinformatie.nl/document/7167555/2/Raadsinformatiebrief%20Diversiteitsbeleid%20in%20de%20ambtelijke%20organisatie%2C%20voortgangsinformatie
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Ter illustratie: een medewerker is ingeschaald in schaal 9 en werkt 20 uur per week. Het bruto 

maandsalaris is dan lager dan € 2.818 per maand. De medewerker ontvangt daarom een 

tegemoetkoming van € 296 per jaar. 

 

Daarnaast is het aantal dagen dat een medewerker in het betreffende jaar in dienst is ook van 

belang. Een medewerker die slechts twee maanden in dienst is krijgt 2/12e van de 

tegemoetkoming. 

 

Voor meer informatie, zie ook de website van de VNG. 

 
b) Ja, de medewerker ontvangt de tegemoetkoming ook als er geen ziektekosten gemaakt zijn. Of 

er wel of geen ziektekosten gemaakt zijn, heeft de werkgever geen inzicht in en mag de 
werkgever niet registeren. 
 

c) Een dergelijke vergoeding geldt niet voor alle werknemers in Nederland. Voor 
gemeenteambtenaren is het geregeld in de cao. Of er in Nederland nog meer cao’s zijn met een 
dergelijke afspraak is niet bekend, maar wel mogelijk. 

 

Nr. 98 Partij SP Onderwerp Tariefmodellen 

Vraag  
Bladzijde 18. Er is blijkbaar iets bijzonders aan de hand bij de inhuur van personeel voor de WABO. 

Deze inhuur kan niet geheel doorbelast worden in het tarief. De inhuur zal na 2020 flink afnemen, 

hetgeen dan weer tot een voordeel in 2021 leidt. Kunt u ons uitleggen wat er voor bijzonders aan de 

hand is bij de inhuur van personeel voor de WABO en hoe dit verschilt van andere inhuur? Neemt alle 

inhuur van personeel na 2020 flink af of alleen de inhuur van personeel voor de WABO? 

Antwoord  
Het bijzondere aan (de inhuur voor) de WABO is dat deze gedeeltelijk wordt gedekt uit de opbrengsten 

van de leges. Hierbij is er een directe samenhang tussen het aantal aangevraagde vergunningen en het 

benodigde personeel.  

Vanaf 2021 zijn er nieuwe wettelijke ontwikkelingen (Omgevingswet en Wet Kwaliteitsborging Bouwen). 

De impact hiervan wordt op dit moment in kaart gebracht.  

Daarnaast zijn de functies die op deze afdeling nodig zijn voor het afhandelen van de vergunningen, 

door de ontwikkelingen op de arbeidsmarkt lastig te vervullen met vast personeel.  

Organisatie breed wordt er ook op ingezet om zoveel mogelijk inhuur terug te dringen en dit om te 

zetten naar vast personeel. 

 

Nr. 99 Partij SP Onderwerp Darwinpark naar standaard inrichting 

Vraag  
Bladzijde 22, 15. Blijkbaar moeten er vier thematuinen uit het Darwinpark verdwijnen omdat voor het 

onderhoud van deze thematuinen extra inzet nodig is. Dit levert een vermoedelijke besparing van 

€ 20.000,- per jaar op. Is de klankbordgroep Poelenburg betrokken geweest bij het verdwijnen van de 

thematuinen? Is er anderszins overleg gepleegd met de inwoners? Wat gebeurt er met de kunstwerken 

van Kees Bierman? 

Antwoord 
Nee er is niet overlegd met bewoners of belangengroeperingen. Hoe we met de kunstwerken omgaan 

wordt nog nader onderzocht. Dit maakt onderdeel uit van de uitwerking van de betreffende 

bezuinigingsmaatregel. 

 

Nr. 100 Partij SP Onderwerp Prestatie 1.2.3. Iedereen heeft een thuis en 
voelt zich daar veilig 

Vraag  
Bladzijde 31. De gemeente vangt inwoners op die thuis niet veilig kunnen wonen of dakloos zijn. Deze 

ondersteuning is tijdelijk en erop gericht dat zij weer een zelfstandige woning kunnen betrekken en 

https://vng.nl/onderwerpenindex/arbeidsvoorwaarden-en-personeelsbeleid/arbeidsvoorwaarden/nieuws/uitleg-cao-afspraak-tegemoetkoming-in-kosten-zorgverzekering
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zelfstandig weer meedoen in de samenleving. In Nederland zijn er steeds meer daklozen. Over de 

dakloosheid in Zaanstad stelden wij art. 51- vragen. Is er voldoende geld begroot om Prestatie 1.2.3. 

waar te maken? Als er meer daklozen blijken te zijn dan u vermoedt, komt er dan meer geld om 

dakloosheid te bestrijden en op te lossen? 

Antwoord  
Uit de gegevens die de gemeente heeft geïnventariseerd lijkt er (nog) geen sprake te zijn van een 

enorme toename van dak- en thuisloosheid in Zaanstad. In de begroting staan voor zowel de opvang als 

de begeleiding bedragen gereserveerd. Het wel of niet ophogen van het budget ter bestrijding van dak- 

en thuisloosheid is een politieke vraag. 

 

Nr. 101 Partij SP Onderwerp Indicatoren Progr. 1 

Vraag  
Op blz. 33 bij indicatoren staat dat in 2018 81 % van de inwoners zich beter kan redden door 

specialistische ondersteuning. 

A. 81 % waarvan? 

B. Hoe wordt dit gemeten? 

Antwoord  
Het gaat om 81% van de respondenten van het cliëntervaringsonderzoek dat is gehouden inwoners van 

Zaanstad die in 2018  in het kader van de Wmo een individuele maatwerkvoorziening ontvangen.  

 

Nr. 102 Partij SP Onderwerp Indicatoren Progr. 1 

Vraag  
Op blz. 33 bij indicatoren staat dat 82 % van de inwoners vindt dat de kwaliteit van de specialistische 

ondersteuning goed is. 82 % waarvan en hoe wordt dit gemeten? 

Antwoord  
Wij verwijzen naar het antwoord op vraag 101. 

 

Nr. 103 Partij SP Onderwerp Financiën 

Vraag  
Bladzijde 35. In het meerjarenperspectief nemen de lasten binnen dit programma af tot ruim € 133 

miljoen. Belangrijkste reden hiervan is het effectueren van de maatregelen om de zorgkosten jeugd en 

WMO terug te dringen. Hoe gaat u deze kosten terugdringen? Hebt u het vooruitzicht dat dit ook gaat 

lukken? 

Antwoord  
In de raadsinformatiebrief van 18 december 2018 (2018/42129) bent u geïnformeerd over de 

maatregelen die wij treffen om de zorgkosten Jeugd terug te dringen. Om de zorgkosten WMO terug te 

dringen, zetten wij in op een kwaliteitsimpuls op de indicatiestelling en het sneller afschalen van de 

gespecialiseerde ondersteuning, het doorontwikkelen en laten aansluiten van het aanbod voorliggende 

voorzieningen en het vergroten van kostenbewustzijn bij de Sociaal Wijkteams.  

De voortgang van het realiseren van de maatregelen en het financieel effect hiervan wordt gemonitord. 

Het college informeert u hier voor het eerst bij de najaarsrapportage 2019 over.  

 

Nr. 104 Partij SP Onderwerp Expertise SWT's 

Vraag  
Op blz. 35 staat dat de uitvoering van specifieke expertise en het voeren van regie op meervoudig 

complexe problematiek aanwezig moet zijn maar dat de huidige krapte op de arbeidsmarkt dit 

bemoeilijkt. Wie moet dit oplossen, de uitvoerder van de SWT taken, de ingehuurde zorgleveranciers of 

de Gemeente Zaanstad? Wat kan de gemeente doen als de aanbieder zich niet aan de verplichtingen 

kan houden? 

Antwoord  

https://zaanstad.raadsinformatie.nl/document/7184515/1/Financi%C3%ABle%20beheersing%20en%20doorontwikkeling%20specialistische%20jeugdhulp
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Dit is de verantwoordelijkheid van de hoofdaannemer van de sociaal wijkteams. De realisatie hiervan 

wordt structureel middels resultaatgesprekken gemonitord. Als de krapte op de arbeidsmarkt niet 

toestaat dat hierin wordt voorzien, worden de hoofdaannemers aangespoord met creatieve oplossingen 

te komen binnen hun eigen werving en selectie procedure, variërend van tijdelijke externe inhuur en tot 

intensieve samenwerking met aanbieders die deze expertise wel in huis hebben. Daarnaast is er ook 

oog voor doorontwikkeling van medewerkers op dit gebeid. De hoofdaannemers hebben gezamenlijk de 

verantwoordelijkheid voor een leerprogramma voor alle teams, waarbij kennis en vaardigheden worden 

onderhouden en/of door ontwikkeld. Het programma ‘Leren en ontwikkelen’ maakt deel uit van de 

gezamenlijke samenwerkingsagenda. Hoofdaannemers en gemeente agenderen de inhoud van het 

programma ‘Leren en Ontwikkelen’ structureel in hun overlegvormen. 

 

Nr. 105 Partij SP Onderwerp Prestatie 2.1.1. Meer ruimte voor 
ondernemerschap en werkgelegenheid 

Vraag  
Bladzijde 39. Bedrijven met veel toegevoegde waarde voor de stad, vooral in termen van 

werkgelegenheid, duurzaamheid en inclusiviteit krijgen voorrang. Is dit al beleid of komt dit beleid 

eraan? Als het al beleid is, kunt u dan een aantal bedrijven noemen die onder de genoemde 

voorwaarden voorrang hebben gekregen? Kunt u dan tevens aangeven of de betreffende bedrijven zich 

inderdaad nog steeds aan de voorwaarden houden? 

Antwoord 
Bij Hoogtij worden vestigingsvoorwaarden gesteld en is dit onderdeel van bestaand beleid. Eén daarvan 

is werkgelegenheid; minimaal 35 arbeidsplaatsen / hectare. Bedrijven moeten t.a.v. duurzaamheid / 

energie zelfvoorzienend zijn. 

Daarnaast is er met voorrang capaciteit gezet op het opzetten/ ontwikkelen van broedplaatsen/ 

bedrijfsverzamelgebouwen, na de sluiting van onder meer broedplaats Honig en Victoria Office Centre. 

De nieuwe broedplaatsen Hellema en maakgemeenschap de Hoop bieden veel ruimte aan startende 

ondernemers, inclusief ondernemerschap en nieuwe initiatieven. 

De hierboven genoemde voorbeelden zijn uitgangspunten voor bedrijven die veel toegevoegde waarde 

bieden voor de stad in termen van werkgelegenheid, inclusiviteit en duurzaamheid. Het college is van 

mening dat op resultaatniveau nog niet iedere inspanning leidt tot een gewenst resultaat. 

 

Nr. 106 Partij SP Onderwerp Doelstelling 2.2 Een aantrekkelijke stad om te 
verblijven 

Vraag  
Bladzijde 40. Er is blijkbaar sprake van de vergroting en spreiding van het aanbod van toeristische 

bezienswaardigheden. Kunt u een paar voorbeelden noemen van (komende) nieuwe toeristische 

bezienswaardigheden? Kunt u tevens noemen waar, in welke wijken, er nog bezienswaardigheden zijn 

die niet zijn ontdekt? 

Antwoord  
Dat is nog niet mogelijk omdat dit voor de uitvoeringsagenda toerisme 2020 nader onderzocht en 

uitgewerkt gaat worden. De lijn hierin zal als volgt zijn: 

In samenwerking met (toeristische) partners zal er de komende periode ingezet worden op het 

bevorderen van toeristische bezienswaardigheden (cultuur, erfgoed, natuur en evenementen), zodat 

inwoners en bezoekers van de stad de verscheidenheid van Zaanstad kunnen ervaren. De focus ligt 

hierbij op de gebieden: stadscentrum Zaandam, het Hembrugterrein en de Zaanbocht in Wormerveer. 

Dit houdt in dat er toeristische functies in een gebied toegevoegd worden of dat er in specifieke 

gebieden extra ingezet moet worden op promotie en marketing voor het creëren van naamsbekendheid 

of voor het beter verbinden van toeristische functies. Het ontwikkelen van aantrekkelijke arrangementen 

kan hier een bijdrage aan leveren. Voor het spreiden en verbinden van toerisme in de regio (Zaanstad, 

Edam, Volendam en Monnikendam) wordt de samenwerking met de andere gemeentes in Zaanstreek- 

Waterland opgezocht. 
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Nr. 107 Partij SP Onderwerp Prestatie 2.3.1. Transitie naar een CO2-neutrale 
samenleving 

Vraag  
Bladzijde 42. Uiteraard moeten we CO2-neutraal worden. Blijkbaar is de bedoeling dat gestreefd wordt 

naar 800.000 ton CO-2 uitstoot, die in 2020 nog niet begroot wordt. Ook de stikstofemissie moet fors 

naar beneden. U begrootte incidenteel € 0,1 miljoen in 2020 voor de actualisatie van het 

landschapsbeleid. Hebt u een indicatie met hoeveel u de stikstofuitstoot gaat terugdringen zodat u de 

omringende Natura 2000- gebieden niet langer belast? Kunt u daar bedragen aan verbinden? 

Antwoord  
Het begrote bedrag van € 0,1 miljoen is randvoorwaardelijk voor het landschapsbeleid. Mede gezien de 

stikstofproblematiek, maar ook vanwege maatschappelijke opgaven zoals verduurzaming en 

verstedelijking, is het dringend noodzakelijk om het landschapsdossier goed te positioneren binnen en 

buiten de eigen organisatie. Er zullen politieke keuzes voorbereid en gemaakt moeten worden, om de 

koers voor de komende jaren te bepalen.  

Dit staat echter los van inspanningen om de stikstofuitstoot terug te dringen. Het Rijk stelt daarvoor o.a. 

in het Klimaatakkoord financiële middelen beschikbaar. Ook van de provincie wordt een financiële 

bijdrage verwacht. Mogelijk zal ook de gemeente maatregelen moeten nemen en daar financiële 

middelen voor nodig hebben. Daarop is in deze begroting echter geen concreet zicht en hier wordt dan 

ook geen bedrag aan gekoppeld. 

Het begrote bedrag wordt derhalve dan vooral inzet om bij de andere overheden de financiële middelen 

te genereren om in Zaanstad maatregelen te kunnen nemen.   

 

Nr. 108 Partij SP Onderwerp Circulair aanbesteden, Circulair bouwen 

Vraag  

Bladzijde 43. Kunt u een paar voorbeelden noemen van circulaire aanbestedingen? Wat zijn de twee 

voorbeeldprojecten circulair bouwen? 

Antwoord  
Zie de antwoorden op vraag 39 en 45. 

 

Nr. 109 Partij SP Onderwerp Banenplan ZaanIJ 

Vraag  
Bladzijde 45. De gemeenten Amsterdam en Zaanstad verkennen de haalbaarheid van een banenplan, 

onderdeel van de Regiodeal ZaanIJ. Zijn er veel bedrijven in Poelenburg, Peldersveld, Tuindorp 

Oostzaan en Molenwijk? Hoeveel mensen denken de beide gemeenten in het gebied aan een passende 

baan en duurzaam werk te helpen? 

Antwoord  
Er is een hoop bedrijvigheid in het gebied, maar het is ook heel divers en veelvormig. Dat maakt dat je 

niet zonder meer tot een Banenplan komt, zoals dit in de gemeente Amsterdam in Zuid Oost ontwikkeld 

wordt. We zijn nu in een verkennende fase van haalbaarheid en daarom kunnen we nu geen aantallen 

noemen, omdat dat in de verkenning niet helpt. De wens is wel dat het banenplan de bestaande 

resultaten versterkt en versnelt. 

 

Nr. 110 Partij SP Onderwerp Indicatoren Progr. 2 

Vraag  
Op blz. 49 staat bij indicatoren dat nog niet bekend is hoeveel mensen met bijstand een plan van 

aanpak hebben. Hoe verklaart u dat hier nog steeds geen gegevens over zijn, terwijl dit al twee jaar van 

kracht is? 

Antwoord  
De cijfers zijn per abuis niet in de begroting terecht gekomen.  
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Naam Realisatie 
2015 

Realisatie 
2016 

Realisatie 
2017 

Realisatie 
2018 

Begroting 
2020 

Streef- 
waarde 

2022 

Bron 

% Uitkeringsgerechtigden met een 
plan van aanpak (meting vanaf 
2018) 

nvt nvt nvt 48% 59% 90% Gemeentelijke 
registratie 

 

 

Nr. 111 Partij SP Onderwerp Indicatoren Progr. 2 

Vraag  
Op blz. 49 staat bij indicatoren dat de uitstroom vanuit de bijstand 21 % is. Dat is minder dan in 2015 en 

2016 met een dalende tendens. Hoe verklaart u dat de uitstroom uit de bijstand stagneert? 

Antwoord  
Zie het antwoord op vraag 38. 

 

Nr. 112 Partij SP Onderwerp Kerncijfers Prog. 2 

Vraag  
Op blz. 49 staat bij kerncijfers dat het aantal mensen met een inkomen tot 110% van het WSM in 2018 

nog niet bekend is. In 2017 was het aantal hoger dan in 2015 net zoals het aantal kinderen dat in 

armoede opgroeit. Verderop staat bij de kerncijfers dat het percentage bijstandsgerechtigden is 

gestegen van 3,8 in 2017 naar 6,1 in 2018 en dat het aantal uitkeringen levensonderhoud 

participatiewet is gestegen van 4.234 in 2017 naar 4.774 in 2018. Bij de hoofdlijnen (blz. 6) constateert u 

dat het aantal uitkeringen daalt. Waar is deze stelling op gebaseerd? 

Antwoord  
Het aantal mensen met een inkomen tot 110% van het WSM is altijd pas in het laatste kwartaal van het 

volgende jaar bekend in de Armoedemonitor. Deze zal in november 2019 aan u worden toegezonden.  

Verder zie de antwoorden op vragen 38 en 48. 

 

Nr. 113 Partij SP Onderwerp Kerncijfers Prog. 2 

Vraag  
Op blz. 50 staat bij kerncijfers dat het percentage arbeidsongeschikten gestegen is van 3,6% naar 6,5% 

Hoe verklaart u deze buitengewoon hoge stijging? 

Antwoord  
Zie het antwoord op vraag 48. 

 

Nr. 114 Partij SP Onderwerp Prestatie 3.2.1. Ondersteunen van buurtcentra 
als plekken voor ontmoeting en activiteit 

Vraag  
Bladzijde 56. U constateert dat het over het algemeen goed gaat met de buurthuizen. Hoe verklaart u 

dan het feit dat De Palmboom gesloten werd, De Pelikaan vreest voor het voortbestaan en De Lorzie 

zich onlangs meldde op de ideeënmarkt om de raadsleden te vragen zich in te zetten voor het behoud 

van hun professionele beheerder? 

Antwoord  
In dezelfde alinea constateert het college ook dat verschillende verantwoordelijkheden de buurthuizen 

zwaar wegen. Om die reden blijft het college de buurthuizen in de stad ondersteunen waar nodig. In het 

geval van de Palmboom is het helaas niet gelukt om nieuwe bestuurders te vinden. Op dit moment 

wordt –door de Pelikaan zelf, maar ook door gemeente en andere maatschappelijke partners- hard en 

constructief gewerkt aan het voorbestaan van de Pelikaan op een nieuwe locatie. De zorg van de Lorzie 

over de wijze waarop de beheerder haar werk kan blijven doen heeft primair te maken met 

veranderende arbeidsmarktwetgeving. Ook met hen wordt actief meegedacht hoe daar een oplossing 

voor te vinden. 

 

Nr. 115 Partij SP Onderwerp Uitvoering van het bodemprogramma, 
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waaronder de aanpak van diffuus lood 

Vraag  
Bladzijde 67. Maatregelen om de gevolgen van bodemverontreiniging op de ecologie terug te dringen 

worden uitgevoerd (sanering van voormalige stortplaatsen en nog te bepalen compenserende 

maatregelen).  

In antwoord op de art. 51- vragen van de SP van 13 augustus 2019 wordt gesteld: "De raad is in 2015 

geïnformeerd over het plan van aanpak uitvoeringsbeleid bodemecologie (2015/672). Uitgangspunt 

hierbij is dat sanering plaatsvindt om gezondheidsrisico’s en/of verpreidingsrisico’s te voorkomen en 

vanwege locatieontwikkeling".  

Gaat u vanaf 2020 inderdaad ook maatregelen nemen om de gevolgen van bodemverontreiniging op de 

ecologie terug te dringen? En gaat u vanaf 2020 de voormalige stortplaatsen (waaronder Eiland 

Bloemendaal) saneren? 

Antwoord  
Eiland Bloemendaal maakt onderdeel uit van MAAK.Zaanstad Noord. In het Perspectief, dat volgt op de 

Analyse van Noord, wordt het droombeeld voor 2040 beschreven. In het Perspectief zal worden 

gedefinieerd welke kwaliteiten we willen behouden en versterken en welk droombeeld er is voor Eiland 

Bloemendaal. Met Brokking in aanbouw en Meneba in ontwikkeling wordt gezocht naar een aansluitend 

vervolg van kwalitatieve herontwikkeling in en langs de Zaan, zo ook voor Eiland Bloemendaal. 

Woningbouw wordt hierbij niet uitgesloten. Uit het rapport uit 2014 over het bodemonderzoek blijkt dat er 

bij status quo geen gezondheidsrisico’s zijn van de verontreiniging op het eiland, het eiland is immers 

momenteel niet toegankelijk. Er hoeven op korte termijn geen maatregelen genomen te worden. De 

gemeente moet de inzet van haar capaciteit en middelen prioriteren. In die zin is de algemene lijn dat 

saneringskosten worden gemaakt voor locaties waar dat urgent en noodzakelijk is. In dit geval betekent 

dat dat de sanering pas zal worden opgepakt als de locatie daadwerkelijk wordt ontwikkeld. Welke 

sanering er dan noodzakelijk is, is afhankelijk van de toekomstige functie en inrichting (antwoordbrief 

artikel 51 vragen 2019/19018). Een jaartal na 2020 hierbij is nog niet te noemen.  

 

Nr. 116 Partij SP Onderwerp Prestatie 4.2.1. Stimuleren nieuwbouw met 
meer diversiteit en voldoende passende huisvesting voor 
specifieke doelgroepen 

Vraag  
Bladzijde 71. Ook het aantal sociale en middeldure huurwoningen moet toenemen. Gaat u het 

percentage sociale huurwoningen dat nieuw gebouwd wordt verhogen? Wordt het percentage meer dan 

30%?  

Antwoord  
Voor het zomerreces heeft de Raad zowel de geactualiseerde woonvisie als de uitvoeringsagenda 

2019-2024 vastgesteld. Daar heeft de Raad programmatische richtlijnen voor het sturen op sociale 

woningbouw vastgesteld (actie 2, pagina 9 uitvoeringsagenda). Het college voert dit beleid uit.  

 

Nr. 117 Partij SP Onderwerp Indicatoren Progr. 4 

Vraag  
Op blz. 75 staat bij indicatoren dat er in 2018 450 woningen zijn gerealiseerd en dat er door 

woningcorporaties 85 woningen zijn opgeleverd. Betekent dit dat er van de 450 woningen slechts 85 

sociale huurwoningen zijn gerealiseerd? 

Antwoord 
Ja. 

 

Nr. 118 Partij SP Onderwerp Prestatie 5.1.1. Het versterken van de 
inrichting van de openbare ruimte en het landschap 

Vraag  
Bladzijde 78. U vermeldt: "Als de kwantiteit van groen en water door stedelijke verdichting afneemt zal 
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er kwaliteit, passend bij de aanwezige waarden, op andere plaatsen worden toegevoegd." Wat bedoelt u 

met 'kwaliteit', wat met 'aanwezige waarden' en wat met 'andere plaatsen'?  

Antwoord  
Dit houdt in dat wanneer er door stedelijke ontwikkeling de hoeveelheid groen en water op een locatie 

afneemt, dit elders in de stad wordt gecompenseerd door de openbare ruimte aantrekkelijker te maken. 

 

Nr. 119 Partij SP Onderwerp Kwaliteit voor verblijfsruimte 

Vraag  
Bladzijde 79.U vermeldt: "Dit houdt in waar bij stedelijke verdichting niet voldoende groen wordt 

aangelegd, groen in aanpalende wijken volgens bepaalde uitgangspunten kwalitatief wordt verbeterd 

zodat hiervan meer mensen gebruik kunnen maken." Wat zijn de 'bepaalde uitgangspunten'? 

Antwoord  
Deze criteria moeten nog worden opgesteld. 

 

Nr. 120 Partij SP Onderwerp Verbeteren aansluiting met de regio 

Vraag  
Bladzijde 81. U hebt zich gecommitteerd aan de verbinding A8-A9. U blijft hierover met partners in 

overleg om deze verbinding spoedig te realiseren? Wat gaat u doen als de A8-A9 niet mogelijk blijkt 

omdat dit in het UNESCO- erfgoed niet kan? Wat gaat u doen als de A8-A9 niet kan worden aangelegd 

omdat de stikstofdepositie op Natura 2000- gebied te groot blijkt?  

Antwoord  
Dit is geen technische vraag. Zaanstad maakt zich nu juist hard om de Verbinding A8-A9 samen met de 

partners spoedig te realiseren. 

 

Nr. 121 Partij SP Onderwerp Arbeidsparticipatie 

Vraag  
Bladzijde 82. Betreft dit uitsluitend mensen die werkzaam zijn in het onderhoud van de openbare 

ruimte? 

Antwoord  
Grotendeels betreft dit mensen die werkzaam zijn in het onderhoud van de openbare ruimte. 

 

Nr. 122 Partij SP Onderwerp Prestatie 5.3.5  De openbare ruimte gaat 
duurzaam om met het milieu 

Vraag  
Bladzijde 84. U vermeldt: "Die bewustwording willen we realiseren met sterke partners op het gebied 

van natuur- en milieueducatie en goede voorlichting en participatie in het onderhoud van de openbare 

ruimte". We hebben de indruk dat de vervuiling van de openbare ruimte toe- in plaats van afneemt. 

Graag vernemen wij hoe u dit met sterke partners en participatie gaat terugdringen. Ligt er al een plan? 

Zo ja, waar kunnen wij dit teruglezen? 

Antwoord  
Prestatie 5.3.5. gaat het om het tot stand brengen van een maatschappelijke verandering om te komen 

tot een duurzame openbare ruimte. Hier wordt vooral mee bedoeld de bijdrage van bewoners om 

wateroverlast in de stad te voorkomen. Daarbij werken wij op dit moment samen met Duurzaan. Wij 

gaan verkennen of er andere partijen zijn die een bijdrage hieraan kunnen leveren. Dit gebeurt in het 

kader van het Plan van Aanpak Klimaatadaptatie dat eind 2020 gereed moet zijn. 

 

Nr. 123 Partij SP Onderwerp Kwaliteitsniveau openbare ruimte 

Vraag  
Bladzijde 89. Door de inzet van mensen met een afstand tot de arbeidsmarkt kan op locaties en 

onderdelen van het onderhoud in de openbare ruimte het kwaliteitsniveau niet worden gehaald. Wat 
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doet u eraan om hen op te leiden, zodat zij (ook) mee kunnen doen en een goede kwaliteit leveren? Is 

het begroten van een hoger bedrag aan opleidingskosten een oplossing? 

Antwoord 
Wij zijn in gesprek met Werkom over het leveren van voldoende goed gekwalificeerd personeel met 

afstand tot de arbeidsmarkt, die wij kunnen inzetten in de wijkploegen. 

 

Nr. 124 Partij SP Onderwerp Personen met verward gedrag 

Vraag  
Bladzijde 95. U vermeldt: "We streven ernaar dat overlast door personen met verward gedrag minder 

wordt." Hiertoe moet de politie worden ontlast. Kunt u ons op de hoogte stellen hoe u dit gaat doen?  

Antwoord  
Onder leiding van de GGD werkt de gemeente samen met justitiële partners en zorgorganisaties aan 
een sluitende aanpak van personen met verward gedrag. Gevaar voor de samenleving, of de personen 
zelf, wordt zoveel mogelijk voorkomen door het bieden van passende ondersteuning aan verwarde 
personen. Door in een vroeg stadium ondersteuning te bieden wordt beoogd escalatie te voorkomen.  
 
Via verschillende pilotprojecten wordt daarvoor gewerkt aan verbeterde structuren voor onder andere 

vervoer en opvang van personen met verward gedrag. Zo zijn er medewerkers van het Meldpunt Advies 

en Bijzondere Zorg (GGD) gestationeerd bij de Crisisdienst en is er vervoer voor zowel medewerkers als 

verwarde personen beschikbaar. Door de gerichte triage en vervoer via die kanalen wordt voorkomen 

dat de politie wordt ingeschakeld in situaties waar veiligheid niet in het geding is. 

 

Nr. 125 Partij SP Onderwerp Opbrengstdaling 

Vraag  
Bladzijde 114. De reclameopbrengsten zijn in 2019 met € 171.000,- gedaald. (Mede) daarom wordt de 

Welstandsnota geëvalueerd. Er wordt geadviseerd nieuwe duurzame marktontwikkelingen op te nemen. 

Is het mogelijk om andere opbrengsten, die evenveel opleveren, als reclameopbrengsten in te zetten?   

Antwoord  
Andere opbrengsten kunnen niet zomaar ingeboekt worden als reclameopbrengsten. Dit is een 

specifieke heffing via een overeenkomst. Wellicht dat u uw vraag nog wilt toelichten? 

 

Nr. 126 Partij SP Onderwerp Huisvuilcentrale (HVC) € 57,2 mln 

Vraag  
Bladzijde 146. Er staat: "De gemeente Zaanstad neemt deel aan de gemeenschappelijke regeling 

afvalschap IJmond-Zaanstreek (AIJZ)." Wij dachten dat Zaanstad uit de AIJZ gestapt was. Is dat juist? 

Antwoord  
Dat is juist, dit staat niet correct weergegeven. 

 

Nr. 127 Partij SP Onderwerp Overige garanties € 2,6 mln 

Vraag  
Bladzijde 147. Door de gemeente zijn een aantal kleinere garanties verstrekt waarvan het risico laag 

wordt ingeschat. Om welke kleinere garanties gaat het? Kunt u ons hiervan een lijstje geven? 

Antwoord  

Omschrijving Resterende garantie 

  KZTV                             32  

St. Beheer Provily                            161  

St Raadhuis Zaandijk                             80  

Zaanse St.Dierenzorg                            387  

St Brijder NH                               5  

St Raadhuis Zaandijk                             18  
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KFC                             66  

SVA                            300  

HV Zaanstreek                               7  

Duikteam De Walvis                               9  

Dorpshuis W Knollendam                             54  

Kynologenclub                               4  

Hercules                            215  

St Biljartcentra                             29  

St Jeugdhulp Zaanstreek                             23  

St Maatsch. Dienstverlening                            110  

St Scouting K-Zaandijk                             59  

St Zaans Uurwerkmuseum                             77  

St Z Studenten Soc.                             98  

Tennisver Zaansport                            204  

Tennisver Assendelft                            152  

Hondenvrienden WIK                               5  

St Voetbal Westzaan                             40  

TV Westzaan                            250  

(bedragen x € 1.000)                         2.382  
 

Het totaal wijkt iets af van het genoemde bedrag op pagina 147 (€ 2,6 mln.). Dit heeft te maken met 

actualisaties en inschattingen per ultimo 2019. Het bedrag in de definitieve begroting wordt aangepast 

naar € 2,4 mln. 

 

Nr. 128 Partij SP Onderwerp Tabel Capaciteitsbudget 

Vraag  
Bladzijde 152. U vermeldt een post 'Externe inhuur uit hoofde van flexibele schil'. Wat bedoelt u met het 

begrip 'flexibele schil'? Welk soort werknemers met welk soort contracten huurt u dan in?   

Antwoord  
Bij Zaanstad zijn er in het werk piekmomenten, bijvoorbeeld als gevolg van seizoensinvloeden of 

werkzaamheden met een tijdelijk karakter. Voor deze piekmomenten wordt gebruik gemaakt van een 

flexibele schil. Deze flexibele schil is afhankelijk van de soort werkzaamheden en kan bestaan uit 

uitzendkrachten, detachanten en/of ZZP’ers.  

 

Nr. 129 Partij ROSA Onderwerp Klimaatneutraal 

Vraag  
Pag. 10. Het streven is een CO2-reductie van slechts 20.000 ton van 2020 t/m 2022. (820.000 in 2020 
en 800.000 in 2022). Tussen 2030 en 2040 zou Zaanstad klimaatneutraal moeten zijn.  
- Denkt u dat dit in dit tempo gaat lukken? 
- Zo ja: hoe gaat u dat aanpakken? 
- Zo nee: waarom niet? 

Antwoord  
Het college heeft inderdaad de ambitie om 2030/2040 klimaatneutraal te zijn. 

De eerste stappen zijn nog klein, waarbij een reductie van 6% haalbaar en betaalbaar wordt geacht (de 

door u genoemde cijfers zijn daar op gebaseerd). Daarbij heeft het college oog voor de draagkracht en 

draagvlak in de samenleving en onze eigen begroting. 

Verduurzamen is immers vooral een opgave in de samenleving; om samen stappen te zetten. Het 

activeren van de samenleving met de klimaattafels is een van de manieren om de samenleving aan zet 

te brengen. Vanuit haar publieke rol beoogt Zaanstad samen met andere instrumenten en middelen op 

rijksniveau te laten ontwikkelen. 
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Nr. 130 Partij ROSA Onderwerp Gescheiden afval 

Vraag  
Pag. 11. Bij de hoeveelheid gescheiden afval als aandeel van de totale hoeveelheid ingezameld afval is 

de streefwaarde 60 procent in 2022. Vanaf 2017 was dat 50 procent. 

Het nieuwe grondstoffenplan, waardoor afval gescheiden ingezameld wordt, is vanaf 2019 gefaseerd 

uitgerold. 

Hoe verklaart u het geringe percentage meer aan ingezameld gescheiden afval met het nieuwe 

inzamelsysteem? 

Antwoord  
De cijfers zijn een voorzichtige inschatting. De volgende maatregelen uit de businesscase van het 

Grondstoffenplan zijn niet aangenomen/ doorgevoerd: 

 € 10,- per vracht af te voeren Grof huishoudelijk afval. 

 Ophalen van PMD (plastic, metaal en drankenkartons) en GFT met minicontainers in Saendelft. 

Na 2020 ontstaat er een meer betrouwbaar beeld over het effect van de overige maatregelen. 

 

Nr. 131 Partij ROSA Onderwerp Darwinpark 

Vraag  
Pag. 22. Darwinpark naar standaardinrichting. 
- Wat wordt er precies bedoeld met “standaard inrichting”? Welke beplanting blijft er over? Welke 
beplanting en/of waterpartijen gaat/gaan eventueel weg? 
- Kunt u per thematuin aangeven wat er weg zou moeten en wat mag blijven? 

Antwoord   
Een standaard inrichting bestaat uit sierheesters die weinig onderhoud nodig hebben, bodembedekkers, 

bollen en vaste planten zullen, omdat ze onderhoudsintensief zijn, worden verwijderd. 

 

Nr. 132 Partij ROSA Onderwerp Ja-Ja-sticker 

Vraag  
Pag. 84. Invoeren Ja-Ja-sticker  
“Afhankelijk van de uitspraak van het Hof in het hoger beroep van Maildb ontwikkelt Zaanstad al dan 
niet beleid op het invoeren van de Ja/Ja sticker” 
Deze uitspraak is in september gedaan in het voordeel van de ja/ja sticker.  
- Wanneer verwacht u uitvoering van de motie van 30-11-2017? 

Antwoord  

De uitvoering van de motie is in voorbereiding, de afvalstoffenverordening wordt aangepast conform het 

model Amsterdam. Planning voor de implementatie is afhankelijk van een reële overgangstermijn voor 

de reclame industrie conform uitspraak van de Raad van State. VNG neemt het voortouw in dit overleg. 

 

Nr. 133 Partij ROSA Onderwerp Lood 

Vraag  
Pag. 67. 'Lood tegengaan door toevoegen van fosfaat aan de bodem'. De strijd tegen fosfaat duurt al 

decennia. Dit lijkt dus een opmerkelijke stap. We gaan er vast verder over geïnformeerd worden, maar 

kunt u alvast een link naar een onderzoek o.i.d. geven over het waarom en hoe van deze methode? 

Antwoord  

De methode om gezondheidsrisico’s van lood in de bodem tegen te gaan is het wegnemen van 

contactmogelijkheden door afdekken of afgraven. Bij het project Zaans lood worden onder andere 

particuliere tuinen onderzocht op de aanwezigheid van lood en zo nodig gesaneerd door middel van 

ontgraven. Vanwege de grote opgave van Zaanstad hierin, de bijgaande kosten en de combinatie met 

funderingsproblematiek heeft de gemeente Zaanstad door middel van een marktconsultatie partijen 

uitgenodigd om oplossingen aan te dragen voor de problematiek van met lood verontreinigde tuinen. Uit 
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deze marktconsultatie kwam het plan voort met betrekking tot immobilisatie van het lood in de bodem.   

Bij in situ immobilisatie wordt een lood-bindende stof aan de bodem toegevoegd. Het risico van het lood 

wordt verminderd door vermindering van de mobiliteit (en indirect de biologische beschikbaarheid) door 

chemische vastlegging in de grond.  

De totale loodgehaltes in de bodem zullen bij in situ immobilisatie niet verlagen. Toediening van een 

immobilisator zal het lood enkel chemisch vastleggen. Daardoor zal de biologische beschikbaarheid 

afnemen en hiermee de gezondheidsrisico’s van lood in de bodem. 

Binnen het project wordt de toepasbaarheid van een aantal methoden om de beschikbaarheid van lood 
te verminderen onderzocht. Dit zal worden gedaan door middel van een literatuuronderzoek, en 
inschatting van de toepasbaarheid daarvan op grond uit tuintjes uit Zaanstad met verhoogde 
loodgehaltes. De werkzaamheden bestaan uit de volgende onderdelen: 
1. Literatuuronderzoek van de immobilisering en vermindering van biologische beschikbaarheid van lood 

in de bodem; 

2. Rapportage van de uitkomsten van het literatuuronderzoek, inschatting van de toepasbaarheid 

daarvan op grond uit tuintjes uit Zaanstad met verhoogde loodgehaltes (zie rapport in bijlage).  

Voor verdere uitspraken over toepasbaarheid en effecten in de praktijk zal vervolgens nader 

laboratorium en veldonderzoek nodig zijn. 

Momenteel loopt het laboratorium onderzoek naar de werking van de methoden die kansrijk geacht 

worden bij de uitkomsten van dit onderzoek. Dit onderzoek is in juli gestart en duurt een jaar.  

 

Nr. 134 Partij ROSA Onderwerp Participatie aan de voorkant 

Vraag  

Pag. 76. ‘Participatie aan de voorkant kost meer tijd en geld kan leiden tot meer bezwaren.’  

1. Kunt u dit kwantificeren?  

2. In hoeverre zijn deze meerkosten te verhalen op ontwikkelaars?  

3. Waarom leidt meer participatie tot meer bezwaren? 

Antwoord  

Vraag 1: Nee, de kosten kunnen we niet kwantificeren. De verschillen in aanpak en kosten per project 

zijn groot.  

Vraag 2: De meerkosten zijn niet (direct) te verhalen op de ontwikkelaar. De gemeente heeft immers het 

besluit genomen en is hiervoor het bevoegd gezag. De ontwikkelaar heeft echter wel baat bij een 

geslaagd participatietraject. Bezwaren leiden tot vertraging en onzekerheid bij de projectontwikkelaar.   

Vraag 3: Participatie leidt niet per se tot meer bezwaren. Het tegendeel is de intentie. Door meer 

informatie, communicatie en participatie worden echter meer bewoners en ondernemers betrokken, wat 

ook tot het gevolg kan hebben dat er meer bezwaren komen.  

Toelichting: Belangenafweging participatie 

Een zorgvuldig participatietraject aan de voorkant van een project brengt alle belangen rondom een 

initiatief goed in kaart. Dat geeft de ontwikkelaar de mogelijkheid om zijn plan nog beter te maken en 

wellicht aan een deel van de belangen tegemoet te komen. Het in kaart brengen van belangen is nodig 

om een goede afweging te maken. Als mensen aan de voorkant gehoord zijn zullen ze eerder meegaan 

in de uiteindelijke belangenafweging rond het plan, ook als niet aan hun belang tegemoet is gekomen. 

Ze zullen dan ook minder snel geneigd zijn om achteraf bezwaren in te dienen, zo is de verwachting, 

hetgeen tijdwinst aan de achterkant kan opleveren. Uiteraard zijn hier geen garanties voor. De 

initiatiefnemer van het project is zelf verantwoordelijk voor dit  traject. De aanpak is vormvrij. 

 

Nr. 135 Partij ROSA Onderwerp Compensatie groen 

Vraag  

Pag. 78 'Als de kwantiteit van groen door verstedelijking afneemt, kan dat elders worden 

gecompenseerd.' In hoeverre wordt ook bekeken of er ter plaatse kan worden gecompenseerd, 

bijvoorbeeld door verticale tuinen, groene daken, geveltuintjes, halfverharding? 
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Antwoord  

Binnen nieuwe planvorming en stedelijke ontwikkelingen maken duurzaamheid, klimaatadaptatie en 

groenvoorzieningen structureel onderdeel uit van de integrale advisering. Groene daken en verticale 

tuinen zijn voorbeelden van toepassingen die meegenomen worden bij de totstandkoming van nieuwe 

projecten. 

 

Nr. 136 Partij ROSA Onderwerp Inzet winkeliers 

Vraag  

Pag. 82. 'Met inzet van winkeliers (...) onderhoudsniveau onderhouden.' In hoeverre zetten de winkeliers 

zich nu al in? Is dit handhaafbaar/afdwingbaar? Wordt hier regelmatig overleg over gevoerd? 

Antwoord  
Winkeliers in het Inverdangebied zetten zich niet of nauwelijks in bij het schoon houden van de 

openbare ruimte.  

Een zone van 25 meter van het winkelpand is handhaafbaar, maar vergt wel handhavingscapaciteit die 

nu op andere kwesties wordt ingezet. 

Hier wordt momenteel geen overleg over gevoerd. Dit overleg willen we weer oppakken. 

 

Nr. 137 Partij ROSA Onderwerp Maatschappelijke initiatieven openbare ruimte 

Vraag  

Pag. 88. 'Aantal nieuwe maatschappelijke initiatieven openbare ruimte in 2017: 89, in 2018: 204.' Hoe 

verklaart u deze spectaculaire toename? 

Antwoord  
Zie het antwoord op vraag 60. 

 

Nr. 138 Partij ROSA Onderwerp Scheiden afval 

Vraag  
Pag. 88. We lijken steeds beter te scheiden en toch groeit het aantal kilo's restafval per hoofd van de 

bevolking nog ieder jaar. De conclusie ligt voor de hand dat we iets aan de bron zouden moeten doen. 

Zijn er initiatieven om met industrie en detailhandel afspraken te maken over het minderen aan de bron? 

Welke concrete resultaten zijn hiermee reeds bereikt? 

Antwoord  

Zaanstad is ambtelijk actief betrokken bij het stimuleren van de circulaire economie. Zaanstad draagt 

mede bij via de werkgroepen van VNG. Portefeuillehouder Sanna Munnikendam neemt namens 

gemeente Zaanstad deel aan: 

 de commissie Economie, Klimaat, Energie en Milieu van VNG 

 de themagroep Duurzaamheid in het stedennetwerk G40, zij is voorzitter van deze Themagroep. 
 

In het voorjaar van 2018 is de Raamovereenkomst Verpakkingen 2013-2022 tussentijds geëvalueerd. Er 

zijn nieuwe afspraken gemaakt over: 

 de oprichting van het Platform Ketenoptimalisatie 

 de verdeling van de verantwoordelijkheden tussen het verpakkende bedrijfsleven en gemeenten 

 duidelijkheid over de inzameling van plastic, metaal en drankenkartons (PMD) 

 een nieuwe systematiek voor kostenvergoedingen vanaf 2020 

 de recyclingdoelstelling  

 zwerfafval 

 

Nr. 139 Partij Groen Links Onderwerp Mantelzorg 

Vraag  
We lezen in de begroting dat het “tijdig aanbieden van respijtzorg ….de mantelzorger (moet) ontlasten 

en ondersteunen, daar waar haar of zijn eigen netwerk niet in staat is voldoende steun te bieden.” (pag 
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30). Wij kennen geen graadmeter voor de kwaliteit van een netwerk. Uit diverse (overheids-) studies 

weten we wel dat men in Nederland of een ‘functioneel’ netwerk heeft, of geen ‘functioneel’ netwerk 

heeft (SCP, WODC). We weten ook dat hoe meer geïsoleerd mensen raken, door bijvoorbeeld 

financiële tegenslagen en de stress van mantelzorg, hoe kleiner hun functionele netwerken worden. 

Daarnaast is bekend dat mantelzorgers meer bronnen van stress kennen, dan alleen het feit van het 

ontbreken van een netwerk. Tien percent van mantelzorgers vinden het moeilijk om mantelzorg te 

combineren met werk. Ruim een derde van werkende mantelzorgers kan niet haar of zijn werktijden 

bepalen. En één op de vijf werkende mantelzorgers kan niet onverwachts een dag vrij nemen (SCP, 

Concurrentie tussen werk en mantelzorg 2019). 

Daarom stelt GroenLinks de volgende technische vragen: 

1.      Hoe wordt de omvang van de eigen netwerk van de mantelzorger gemeten? 

2.      Hoe wordt bepaald of het eigen netwerk voldoende steun biedt? 

3.      Worden andere bronnen van stress meegewogen om te bepalen of de gemeente mantelzorgers 

ondersteunt? Biedt de Gemeente bijvoorbeeld cursussen aan in het combineren van werk en 

mantelzorg? 

Antwoord  

Wij herkennen de door u aangehaalde tekst (met verwijzing naar pagina 30 van de begroting) niet. 

Als u bedoelt hoe het eigen netwerk kan worden versterkt, is contact of een (keukentafel)gesprek met 

het wijkteam daarvoor het vertrekpunt. Daar kan worden beoordeeld of en in welke mate ondersteuning 

van de mantelzorger noodzakelijk is. Het wijkteam kan vervolgens een hulp- of ondersteuningsaanbod 

formuleren en aanbieden, waaronder -indien nodig- cursussen. 

 

Nr. 140 Partij CU Onderwerp Mensen, middelen en samenwerking 

Vraag  
blz. 152 Onze mensen en middelen. 

Kan zichtbaar gemaakt worden wat de omvang is van de personele samenwerking in de regio (met 

Amsterdam, Zaanstreek-Waterland, MRA)? Met name de uitwisseling van specifieke kennis van 

ambtenaren? Is er sprake van tijdelijke inzet van ambtenaren uit omliggende gemeenten? Worden 

Zaanse ambtenaren elders ‘uitgeleend’ ? Valt dit onder inhuur? Of wordt dit aan projecten 

doorberekend? Zo ja wat is het financieel effect (positief en negatief)? We zijn niet uit op de exacte 

cijfers maar stellen deze vraag omdat we benieuwd zijn of deze samenwerking in de loop van de jaren 

toe- of afneemt. 

Antwoord  
Algemeen 

Er wordt meer samengewerkt dan vroeger. Waar landelijk in 2005 nog acht procent van de 

gemeentelijke uitgaven verliep via samenwerking, is dat nu meer dan twintig procent (bron COELO, 

ESB Jaargang 104 (4769) 17 januari 2019) 

Naast deze geformaliseerde samenwerking als gemeenschappelijke regelingen, deelnemingen en 

inkoop, is er ook een toename van de informele samenwerking. De informele samenwerking kan 

bestaan uit inzet van ambtelijk capaciteit van de gemeente Zaanstad zelf en van de andere gemeenten 

in de regio. Immers, niet alle opgaves stoppen bij de gemeentegrenzen van Zaanstad, sommige 

opgaves pakken we op met regiogemeenten op de schaal van Zaanstreek-Waterland of de MRA.  

Uitgangspunt is dat deze samenwerking ten goede moet komen van de totale regio en dat er niet 

onderling verrekend wordt. Hier zijn dus geen financiële cijfers van.  

Met name de uitwisseling van specifieke kennis van ambtenaren? We participeren in het 100.000 + 

netwerk (controllers, treasury, gemeentefonds). Hiernaast zijn we actief in landelijke netwerken en in 

MRA verband. 

Specifieke vragen:  
Is er sprake van tijdelijke inzet van ambtenaren uit omliggende gemeenten? Dit is zeer beperkt. 
Worden Zaanse ambtenaren elders ‘uitgeleend’? Ook dit is zeer beperkt, maar komt voor. 
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Valt dit onder inhuur? Medewerkers die niet op de loonlijst staan worden onder inhuur verantwoord. 
Of wordt dit aan projecten doorberekend? Dat hangt af van de werkzaamheden, die door de ingeleende 
medewerker uitgevoerd worden. 
Zo ja wat is het financieel effect (positief en negatief)? Het is budgettair neutraal voor de gemeente 
Zaanstad. Alleen de werkelijke kosten worden doorberekend. 
  
Mocht er behoefte zijn aan een verdere toelichting, dan is er de mogelijkheid om met de ambtenaren 

hierover in gesprek te gaan. 

 

Nr. 141 Partij POV Onderwerp Borgstellingen 

Vraag  
Op pag. 146 wordt onder garantie en borgstellingen een overzicht gepresenteerd. 

De in dit overzicht genoemde posten met een laag risico, sluiten niet aan met de specificatie op pag. 

147. 

Graag een verklaring hiervoor. 

Antwoord  
Op 29 oktober heeft het college een memo (2019/24368) aan de raad gestuurd met een aantal 

technische correcties op de begroting 2020-2023. In dit memo zijn ook correcties voor de tabel en tekst 

op pagina’s 146 en 147 opgenomen.   
 
Het gaat om de volgende aanpassingen: 
Het bedrag dat bij sport 2019 in de tabel op pagina 146 staat is niet 1.224, maar 1.474. Het totaal 
bedrag in de tabel komt daarmee niet op 91.520.  
 
De tekst onder 1. Huisvuilcentrale (HVC) € 57,2 miljoen dient te worden vervangen door:  
‘Zaanstad is voor 9% aandeelhouder van de HVC en staat naar evenredigheid hoofdelijk garant voorde 
leningen die HVC aantrekt met betrekking tot het inzamelen van huishoudelijk afval (art.9 van de 
ballotageovereenkomst).’  
Zie ook technische vraag nr. 126.  
 
Bij 8. Overige garanties staat een bedrag van € 2,6 miljoen genoemd. Dit moet zijn € 2,4 miljoen.  
Zie ook technische vraag nr. 127. 
 
Deze correcties worden in de definitieve begroting verwerkt.  

 

Nr. 142 Partij VVD Onderwerp Afvalstoffenheffing 

Vraag  

Hoe ziet het kostenplaatje er voor 4 jaar eruit als de stijging van de afvalstoffenheffing voor 2020 

beperkt blijft tot 1,5%?  

Antwoord  
Volgt nog  

 

Nr. 143 Partij VVD Onderwerp Tarieven begraafplaatsen 

Vraag  

Pag 16 Wanneer verwacht het college het besluitstuk over tarieven begraafplaatsen aan te bieden aan 

de raad? 

Hoeveel kost het eenmalig om de stijging begraafplaatstarieven te beperken tot 1,5 % en de stijging met 

12 % 1 jaar uit te stellen? 

Antwoord  

De ‘Visie op de begraafplaatsen’ inclusief een meerjarenbegroting, wordt de raad naar verwachting ca. 

februari 2020 aangeboden. 

https://zaanstad.raadsinformatie.nl/document/8107073/1/Wethoudersmemo%20S_%20Munnikendam%20-%20Technische%20correcties%20begroting%202020
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Wanneer we de tariefstijging volgend jaar beperken tot 1,5%, kost dat € 99.000. 

 

Nr. 144 Partij PvdD Onderwerp Woningen 

Vraag  

We zien een enorme instroom op de Zaanse woningmarkt vanuit Amsterdam. Nou zien we in met name 

Amsterdam grote hoeveelheden woningen worden opgekocht die veelal verhuurt worden aan 

internationale huurders en vervolgens een uitstroom ontstaan vanuit Amsterdam naar omliggende 

gemeenten.  

a) Welke veronderstellingen zijn er gemaakt met betrekking tot de instroom van expats en 

internationale studenten in de demografische modellen waar Zaanstad en de MRA op leunen 

om bevolkingsprojecties te maken?  

b) Kan dit in een aantal woningen worden uitgedrukt dat extra moet worden gerealiseerd tot 2040? 

c) En zijn er inzichten in de huidige aantallen verhuurde/verkochte woningen aan buitenlandse 

kopers/huurders (per jaar) in de MRA en voor Zaanstad? 

Antwoord  

a) Voor wat betreft de bevolkingsprognoses wordt er in Zaanstad alleen rekening gehouden met 

buitenlandse en binnenlandse migratie op basis van historie (d.w.z. op basis van vestiging en 

vertrek van vijf aan de prognose voorafgaande jaren). Er worden geen aannames gedaan over 

mogelijke ontwikkelingen die bij buurgemeenten zichtbaar zijn noch wordt er onderscheid 

gemaakt tussen het ‘soort buitenlander/expat/student’.  

b) Nee, zie a) 

c) Deze gegevens zijn niet bekend. 

 

Nr. 145 Partij PvdD Onderwerp Stikstofproblematiek 

Vraag  
Betreffen de begrote kosten voor de stikstofproblematiek (100 duizend euro) ook de waarschijnlijke 

extra kosten voor investeringen die op stapel staan? Moeten de extra bouwkosten door uitstel (o.a. de 

verhuizing van de Kraaien) hier ook uit worden gefinancierd?  

Antwoord  
Nee de 100.000 euro is hier niet voor. Zie het antwoord op vraag 107. 
Het Rijk is wel bezig met reserveringen van budgetten voor de stikstof problematiek. Bijvoorbeeld  de 1 

mld. euro budgettaire impuls voor de woningbouw kan ook ingezet worden voor versnelling van de 

bouwopgave. 

 

Nr. 146 Partij PvdD Onderwerp Bomen 

Vraag  
Zijn er reeds indicaties beschikbaar van het aantal bomen dat zal sneuvelen als gevolg van de projecten 

AVANT en het openstellen van busbrug De Binding? Dit in relatie tot de verkeersveiligheidsmaatregelen 

die genomen dienen te worden rondom de busbrug en verderop in Westerkoog en het grote aantal 

bomen dat aanwezig is rond de Thorbeckeweg. 

Antwoord  
1) Met betrekking tot De Binding/Westerkoog zijn er twee projecten: 

a. verkeersveiligheidsmaatregelen rondom de busbrug (aanleg rotondes, asfalteren fietspaden). Vanuit 

dit project worden 16 bomen gekapt en 31 bomen herplant. 

b. maatregelen in Westerkoog t.b.v. de openstelling van de busbrug. Is nog niet definitief in beeld. Als 

indicatie worden 60 – 80 bomen gekapt. 

2) En de AVANT/Thorbeckeweg: 

Dit is nog onderwerp van studie, maar op dit moment is de inschatting dat er minimaal 50 en maximaal 

110 bomen gekapt moeten worden. Er is budget voor herplant, de herplant wordt momenteel 

onderzocht. 
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Nr. 147 Partij PvdD Onderwerp CO2 

Vraag  
Klopt het dat in de 860 ton CO2 die Zaanstad in 2017 heeft uitgestoten nog niet de CO2-equivalenten 

van F-gassen en Methaan verwerkt zijn? Op https://klimaatmonitor.databank.nl/dashboard/ zien we de 

cijfers terugkomen die ook in de begroting genoemd staan met betrekking tot CO2, maar op de site 

worden ook “overige” broeikasgassen benoemd die samen optellen tot 385 ton CO2-equivalenten 

(hetgeen nog eens bijna de helft is van het totaal aan uitstoot). Deze cijfers hebben betrekking tot 2016. 

Is het voor de gemeente mogelijk om hiervan cijfers te krijgen over 2017 en 2018 bij RWS? 

Antwoord  
Het klopt dat Rijkswaterstaat (RWS) de CO2 en de overige broeikasgassen niet bij elkaar optelt.  
Dat heeft een aantal redenen: 
 

- Bij CO2 concentreren ze zich op energiegerelateerde emissies, omdat historisch, maar ook 
gezien de RES-sen, aardgasvrij enz. de opgave van decentrale overheden vooral op 
energiegerelateerde CO2 gericht is (geweest). Er zijn dus andere bronnen van CO2, zoals 
natuur (veenweiden bv.) die ze niet opnemen. 

- Bij de overige broeikasgassen zijn de gegevens veel meer modelmatig bepaald. 

- Bij de overige broeikasgassen zijn er verschillende omrekenfactoren (Global Warming 
Potentials) door het IPCC vastgesteld: AR 4 en AR 5. De meest recente is AR5, maar die wordt 
pas in de Nederlandse nationale rapportages verwerkt als daarvoor bepaalde administratieve 
stappen zijn gezet. Daarom presenteren ze beide varianten, de variant die formeel nog 
gehanteerd wordt in NL (AR 4) en de variant die gebaseerd is op de meest recente inzichten 
(AR 5). 

 
Rijkswaterstaat ziet de weergave van de overige broeikasgassen vanuit de Klimaatmonitor meer als een 
service: ze zetten de cijfers die beschikbaar zijn voor iedereen neer, zodat men ze kan vinden en de 
verhouding met de ‘echte’ CO2 kan zien. Maar ze rekenen er verder niet mee door naar totalen, 
vanwege bovengenoemde redenen. 
 
Het is op dit moment bij RWS niet mogelijk hiervan cijfers te krijgen over 2017 en 2018. Vanwege 

capaciteitstekort verwachten ze de cijfers voor 2017 niet voor december verwerkt te hebben. De cijfers 

voor 2018 verwachten ze pas medio 2020. 

 

Nr. 148 Partij PvdD Onderwerp Dierenwelzijn 

Vraag  
Klopt het er geen financiële ruimte is ingeboekt in de begroting voor de uitvoeringsagenda 

dierenwelzijn? Hierbij doelen we specifiek niet op de wettelijke verplichtingen die Zaanstad nakomt 

richting de vogelopvang en stichting DierenZorg, maar voor additionele dierenwelzijnsmaatregelen.  

Antwoord  
Dat klopt. In de beleidsnota Dierenwelzijn van 2019 staan de beschikbare financiën voor dierenwelzijn 

beschreven. De beschikbare financiën zijn voor de afgesproken taken, vogelopvang en dierenzorg. Voor 

additionele maatregelen is er geen budget. Het is de bedoeling dat de afspraken uit de 

uitvoeringsagenda opgepakt worden met de betrokken partijen. 

 

Nr. 149 Partij D66 Onderwerp Vermakelijkhedenretributie 

Vraag  
De vermakelijkhedenretributie die op de Zaanse Schans geheven gaat worden zou in de begroting 

opgenomen zijn. Het gaat hierbij om een bedrag van € 800.000. Waar kan dit bedrag in de begroting 

teruggevonden worden? 

Antwoord  
De vermakelijkhedenretributie Zaanse Schans is in de begroting terug te vinden onder Paragraaf 7 

Bestuur en Financiën bij de lokale heffingen. Bij de Voorjaarsnota is dit bedrag vooralsnog als stelpost 

ingeboekt. Na vaststelling van de retributieverordening zullen de baten (en de daarmee 

corresponderende investeringen op de Zaanse Schans) op de juiste plaats in de begroting opgenomen 

https://klimaatmonitor.databank.nl/dashboard/
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worden. 

 

Nr. 150 Partij VVD Onderwerp Financiën Programma 1 

Vraag  
Bij de voorjaarsnota (https://zaanstad2019.voorjaarsnota.nl/p11325/financien) hadden we voor het 
programma onderwijs, jeugd en zorg de volgende lasten en baten: 

        2019                      2020                     2021                     2022                    2023 
Lasten                 131.286               131.917               130.036               130.035               129.835 
Baten                   -10.570                -11.022                -10.988               -10.990                -10.990 
Saldo                   120.716               120.895               119.048               119.045               118.845 
  
Nu bij de begroting https://zaanstad.begroting-2020.nl/p11686/financien zien we deze cijfers:  

         2020                     2021                   2022                     2023                 
Lasten                                135.406               133.420               133.262               133.186                
Baten                                  -11.033                -11.260                -11.263                -11.284  
Saldo                                  124.373               122.159               121.999               121.901                

 
De baten zijn dus wat toegenomen, maar vooral de lasten zijn zo’n 3-4 miljoen per jaar toegenomen. 

Kunt u deze verschillen nader verklaren? 

Antwoord  
Hieronder wordt een uitsplitsing gegeven van de begrotingswijzigingen die tussen de voorjaarsnota 

2019-2023 en de begroting 2020-2023 zijn verwerkt. De grootste bijstelling in lasten is het gevolg van 

wijzigingen in de uitkering gemeentefonds en loon- en prijsbijstellingen. Voor nadere toelichting op de 

begrotingswijzigingen wordt verwezen naar de bijlage begrotingswijzigingen op de website 

https://financien.zaanstad.nl/ 

 

 

 

Nr. 151 Partij DZ Onderwerp Bestuurlijke hoofdlijnen 

Vraag  
a) Wordt in de plannen ten aanzien van de beschikbaarheid van Retail services en voorzieningen, 

ook rekening gehouden met bijvoorbeeld ouderen die rond het centrum van Zaandam wonen? 

b) Wordt in de plannen rekening gehouden met de leeftijdsontwikkeling van deze doelgroep ten 

aanzien van de wens om meer autoluwe/autovrije gebieden aan te wijzen? 

Antwoord  
a) Ja, In de plannen rondom het centrum van Zaandam wordt rekening gehouden met 

verschillende doelgroepen waaronder ouderen, als het gaat om fysieke toegankelijkheid. Verder 
heeft de gemeente niet direct invloed op de invulling van panden (type winkel) die niet in 

https://zaanstad2019.voorjaarsnota.nl/p11325/financien
https://zaanstad.begroting-2020.nl/p11686/financien
https://financien.zaanstad.nl/
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eigendom zijn. 
b) Het centrum moet voor alle doelgroepen bereikbaar blijven, zowel voor jongeren als ouderen. 

 

Nr. 152 Partij DZ Onderwerp Bestuurlijke hoofdlijnen 

Vraag  
Worden er kansen gezien om enerzijds een Universiteit en een Set met Start Ups te vestigen in een 

ZaanTech Campus die onderscheidend is in zijn business en leerconcept en aansluiting zoekt bij STIP, 

het jongerenproject in Poelenburg? 

Antwoord  
Eén van de belangrijkste doelen en focuspunten binnen de Zaancampus samenwerking, betreft het 

ontwikkelen van doorlopende leerlijnen vmbo-mbo-hbo. Dit is grotendeels ingegeven door de 

personeelsbehoefte van het Zaanse en regionale bedrijfsleven. Die vraag zit doorgaans niet op 

universitair niveau. 

De Zaancampus biedt uiteraard kansen voor jongeren uit de hele stad om technische vaardigheden te 

leren, waarmee ze goede kans maken op een baan bij bedrijven in de stad en regio. 

Het vestigen van startups in de Zaancampus is momenteel niet voorzien. Wel wordt onderzocht of er 

een startup incubator in Zaanstad kan landen. Een samenwerking tussen Zaancampus en deze 

toekomstige incubator, is uiteraard goed denkbaar. 

Stipp (Studenten in Poelenburg en Peldersveld) is een samenwerking tussen de Hogeschool van 

Amsterdam, InHolland, de Sociale wijk- en Jeugdteams in Poelenburg en Peldersveld en de gemeente. 

HBO studenten voeren stages en praktijkonderzoeken uit in deze wijken die een bijdrage leveren aan de 

doelstellingen die zijn geformuleerd in Actieplan Poelenburg en Peldersveld. Hiervoor is tot op heden 

nog geen samenwerking geweest met de Zaancampus. Mochten er kansrijke connecties zijn te maken 

dan zullen we de medewerkers van STIPP zeker in contact brengen met medewerkers van de 

Zaancampus.   

 

Nr. 153 Partij DZ Onderwerp Zaanstad ook voor digibeten dichtbij 

Vraag  
‘Zaanstad ook voor digibeten dichtbij’. Wat bedoelt men hiermee? 

Antwoord  
Dit betreft een bij de Voorjaarsnota 2019-2023 door de raad aangenomen amendement. Zie 

amendement Zaanstad ook voor digibeten dichtbij. 

 

Nr. 154 Partij DZ Onderwerp Programma 2 

Vraag  
a) Is het bekend dat twee belangrijke economische sectoren voedingsproductie en logistiek 

binnenkort op zoek gaan naar werknemers met andere skills (aansluitend op de behoefte aan 

Technische kennis in algoritmes, kunstmatige intelligentie, robotica) en deze vooralsnog niet in 

de Zaanstreek voorhanden zijn? 

b) Is het een idee om opleidingen aan te gaan bieden voor zowel leerplichtigen 

jongeren/leerlingen, met achterstand maar ook met bepaalde skills en die in te laten stromen op 

basis van talenten en vaardigheden in bepaalde sectoren? 

c) Hebben de verschillende samenwerkingsinitiatieven niet tot gevolg dat er een lappendeken 

ontstaat die de feitelijke problematiek afdekt waardoor niet duidelijk is waar behoefte aan is? 

d) Hoe is de effectiviteit van al deze instanties vastgelegd met betrekking tot de samenwerking in 

de herontwikkeling van kansarme inwoners? 

e) Hoe is het risico op doublures (door de vele hulp/leerinstanties) en denken dat een andere 

instantie al met een casus aan de slag is, afgedekt? 

f) Heeft de organisatie kennis van en over de nieuwe noodzakelijke skills die de nieuwe en 

innovatieve industrieën eisen van haar werknemers en waarbij “Continuing Learning” essentieel 

is om bedrijfsactiviteiten te continueren? 

https://zaanstad.raadsinformatie.nl/document/7733818/1/Amendement%20Zaanstad%20ook%20voor%20digibeten%20dichtbij-%20nieuwe%20versie
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g) Welke kennis is ingezet om de doelen op het gebied van onderwijs te formuleren? Van welke 

bronnen is gebruik gemaakt en zijn er ook buiten de overheid bronnen waarvan gebruikt is 

gemaakt? Welke zijn dit? 

h) Heeft de organisatie zich gerealiseerd dat de geschetste ontwikkelingen van de veranderende 

arbeidsmarkt, mogelijk 50% anders wordt, directe gevolgen heeft voor een groot deel van de 

huidige werkgelegenheid in Zaanstad? 

i) Bestaan hiervan analyses en cijfers? En welke bronnen en welke inzichten gebruikt om door 

beleidskeuzes in meetbare doelen te kunnen reageren op deze ontwikkelingen?  Graag 

beschikken wij over die analyses. Indien deze niet bestaan, waar worden beleidskeuzes dan op 

gebaseerd? 

j) Is het niet belangrijk dat er een beleidsvisie ontwikkelt waarin dit toekomstige 

arbeiderspotentieel actief, via en met werkgevers wordt geïnformeerd en wordt meegenomen in 

toekomstscenario’s waardoor uitval van potentieel wordt voorkomen? Zo ja, wat is uw visie en 

beleid daarop? Zo niet, ziet u het anders en hoe dan? 

Antwoord  
a) Ja dit is bekend. Op de veranderende vraag vanuit het bedrijfsleven wordt onder meer 

ingespeeld door samenwerkingverbanden/projecten als House of Skills, Fieldlab Robotica en 

Zaancampus. Gemeente Zaanstad is bij deze projecten intensief betrokken.  

b) Ja, instroming op basis van talenten en vaardigheden heeft nu al een plaats binnen Werkom 

waar er passende leertrajecten ontwikkeld worden om aan te sluiten bij de vraag op de 

arbeidsmarkt. Dit is een zoektocht en gaat stap voor stap.  

c) Voordat gestart wordt met een samenwerkingsinitiatief wordt aan de voorkant de doelstelling, 

scope vastgelegd en in welke behoefte wordt voorzien. Op basis hiervan wordt een 

samenwerkingsinitiatief opgestart. Daarnaast wordt overzicht gehouden op de initiatieven en 

wordt waar nodig op elkaar afgestemd. Indien uit onderzoek blijkt dat er geen behoefte is, wordt 

er geen initiatief opgestart. 

d) Herontwikkeling van kansarme inwoners wordt opgepakt door verschillende maatschappelijke 

organisaties, waaronder de gemeente. De effectiviteit van de samenwerking wordt beoordeeld 

aan de hand van evaluaties van samenwerkingsprojecten. 

e) Het risico op doublures wordt afgedekt door continue in gesprek te blijven met andere instanties, 

zodat bij alle partijen inzicht is in zowel de gemeenschappelijke- als de individuele agenda en 

werkzaamheden 

f) Ja, dat heeft de organisatie. Het leren van deze nieuwe vaardigheden is onder meer geborgd in 

de projecten van Werkom en House of Skills. 

g) Doelen op het gebied van onderwijs worden samen met de onderwijspartners geformuleerd en 

periodiek herijkt.  

h) Ja, dat beseffen wij ons. Juist daarom zetten wij ons in om mensen toe te leiden naar het werk 

van morgen. In Werken langs de Zaan 2019 is benadrukt dat opleiding van lager opgeleiden 

belangrijk is om tot een inclusieve arbeidsmarkt te komen. Ook bedrijven zelf zijn actief in het 

gericht opleiden van schoolverlaters. 

i) In Werken langs de Zaan 2019 beschrijven wij de sectorale ontwikkeling en arbeidsmarkt in 

Zaanstad. Deze is in augustus 2019 jl. ter kennisname naar de raad verzonden. Dit is een 

belangrijk document dat wordt ingezet om effectieve keuzes te maken. Dit geldt eveneens voor 

de regioanalyses van het UWV. 

j) Ja, dat wordt onderstreept. Samen met het onderwijs en de bedrijven heeft dit continue 

aandacht. Onder andere met de oprichting van de Zaan Campus wordt geanticipeerd op 

toeleiding naar het werk van morgen. 

 

Nr. 155 Partij DZ Onderwerp 2.1 Een aantrekkelijke stad voor ondernemers 

Vraag  
a) Is de organisatie zich bewust dat deze Maak Industrieën ook met deze ontwikkelingen worden 

geconfronteerd en daarop ook hun wervingsactiviteiten aan zullen passen? Zo ja, waarom is die 

observatie niet onderdeel van de begroting en zo niet, wordt dit alsnog opgenomen in een visie 

aangaande deze ontwikkelingen? 

b) Gelet op de groeiende bevolking van Zaanstad is het van belang om kennis te nemen of er een 
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detailhandelsvisie in de maak is, van 2030 tot 2040 die ingaat op de verarming aan 

speciaalzaken, specifiek in het centrum van Zaandam. Is deze te verwachten? 

c) Is er een intentie om regelgeving zodanig aan te passen dat vestiging van kleinschalige speciaal 

detailhandel wordt gestimuleerd en dat rond de huidige hoofd detailhandelskernen? 

d) Is er ook een visie op de prijsontwikkeling van Retail vastgoed om Zaanstad ook de kans te 

geven haar economische Retail sterkte opnieuw te ontwikkelen door actief en vooral transparant 

naar alle betrokkenen haar beleidslijnen helder af te bakenen in huurprijs en vastgoedbeleid en 

met het MKB te delen? 

e) Is er een visie op het specifiek werven van ‘schone ondernemers’, waarom en waar zij in 

Zaanstad zich moeten vestigen, etc. Graag zien wij deze acquisitieplannen tegemoet?  

f) Economische groei in werkgelegenheid: is over een dergelijk masterplan wel eens gesproken 

met collega’s in de MRA en of beleidsmedewerkers in Den Haag? 

g) Horecabeleid Zaanstad: is er een geactualiseerde Horecavisie, zo ja, kunt u die Horecavisie met 

de raad delen?  

Antwoord  
a) Verondersteld wordt dat met deze vraag wordt verwezen naar de in de inleiding genoemde 

ontwikkelingen t.a.v. innovatie en reshoring. Zowel gemeente als de maakindustrie zijn zich zeer 

bewust van de consequenties van deze ontwikkelingen op de personeelsbehoefte van 

bedrijven. Het gaat daarbij niet alleen om het werven van personeel. Minstens zo belangrijk is 

het om in tripartiete samenwerking tussen bedrijven, onderwijs en overheid mensen op te leiden 

en te ontwikkelen, waardoor zij duurzaam inzetbaar te blijven op de arbeidsmarkt. Met 

samenwerkingsverbanden als House of Skills en Zaancampus wordt hieraan invulling gegeven. 

b) De vigerende detailhandelsvisie heeft een looptijd tot 2025. Er is geen detailhandelsvisie voor 

de periode 2030-2040 in de maak. Wel is, voortvloeiend uit de tussenevaluatie uit 2018, 

onderzocht wat de effecten van MAAK op de hoofdstructuur detailhandel kunnen zijn. Hier is 

echter geen specifieke aandacht voor speciaalzaken in opgenomen.  

c) In gesprekken met ondernemers en vastgoedeigenaren wordt ingezet op het voeren van een 

kleiner/ passender formaat winkels zodat de speciaalzaken zich hier kunnen vestigen. 

d) Nee, die visie is er niet. Prijsontwikkelingen zijn aan de markt, daarbij heeft de gemeente 

nauwelijks vastgoed in deze sector waardoor er geen specifiek beleid voor is. 

e) Er is geen specifiek acquisitiebeleid voor schone ondernemers. Wel worden bij vestiging zoals 

bv. op Hoogtij voorwaarden voor zelfvoorzienende energie (≠elektriciteit) gesteld. 

f) Ja, met collega’s is in de MRA gesproken over economische groei en werkgelegenheid. 

Zaanstad zit onder meer in de werkgroep Economische Verkenningen in de MRA. 

g) Het traject voor een Horecavisie is gestart. In de loop van 2020 wordt deze visie voorgelegd 

voor besluitvorming. 

 

Nr. 156 Partij DZ Onderwerp Prestatie 2.4.2 

Vraag  
a) Is de organisatie op de hoogte van alle nieuwe en op de midden lange termijn negatieve 

gevolgen in de werkgelegenheid, door o.a. het ontbreken van voldoende goed opgeleide 

opvolgers vanwege de vergijzing en met name de veranderende skills in de wereld van 

kunstmatige intelligentie, robotica, etc. met name in de Zaanstreek?  

b) Is er nagedacht over het enorme potentieel in de regio van nieuwe start ups die naarstig op 

zoek zijn naar bedrijfsruimte, opleidingen en employability van potentieel in het gehele MRA-

gebied? 

c) Biedt de afstandelijkheid van Amsterdam, de ligging van Zaanstad en de uitdagingen van het 

uitgebreide infra-aanbod niet veel meer mogelijkheden dan bovengenoemde bedrijfssectoren? 

Antwoord  
a) Ja, daar is de organisatie zich terdege van bewust. In projecten zoals House of Skills en 

Zaancampus, die mede door gemeente Zaanstad zijn geïnitieerd, werken we samen met 

partners uit bedrijfsleven en onderwijs aan een betere aansluiting tussen de vraag vanuit het 

bedrijfsleven en het beschikbare huidige en toekomstige arbeidsaanbod. 

b) Ja, momenteel worden met diverse partners de mogelijkheden om een startup incubator in 
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Zaanstad op te zetten onderzocht. 

c) Er worden tekorten waargenomen en verwacht in meerdere technische sectoren. Door middel 

van bovengenoemde initiatieven wordt hard gewerkt aan het kwalificeren van mensen voor 

allerlei technische vaardigheden, om op die manier de kloof tussen vraag naar en aanbod van 

technische en technologische skills te verkleinen. 

 

Nr. 157 Partij DZ Onderwerp Tarieven  

Vraag  
In navolging op de tarievenvisie van College op toerisme: 

Is er voor 2020 een gedifferentieerd tarievenbeleid voor verblijflocaties klaar en kan dat in de sector 

worden gecommuniceerd? 

Antwoord  
Het college stelt een nieuwe visie op toerisme op. In deze visie wordt ook betrokken het onderzoek naar 

de mogelijkheden voor tariefdifferentiatie bij de toeristenbelasting. Over de uitkomsten wordt de raad 

nader geïnformeerd. Besluitvorming wordt betrokken bij de Voorjaarsnota 2020. 

 

Nr. 158 Partij DZ Onderwerp Zaanse Schans 

Vraag  
In navolging op de geschetste ontwikkelingen op de Zaanse Schans: 

Is er een bestuursmodel voor de Stichting Zaanse Schans in ontwikkeling, conform het advies van de 

heer Remkes? 

Antwoord  
Ja , dat is in ontwikkeling. De stakeholders zijn met elkaar in overleg. 

 

Nr. 159 Partij DZ Onderwerp Programma 5  

Vraag  
a) Is het een optie om de verkeersdruk rond het Bernardcircuit te verdelen en daarmee de 

verhoging van negatieve luchtkwaliteit te verminderen? 

b) Is er nagedacht over de toenemende luchtverontreiniging over verschillende delen van 

Zaandam/Zaanstad te verdelen? 

c) Is er in de regiostudie verkeer nagedacht over verschillende instroom en uitstroomwegen in 

Zaandam en zodoende de 1e afslag van de A8 mee te nemen in deze studie? 

d) Is er in het Mobiliteitsplan voor Zaanstad/Regio Amsterdam ooit eens nagedacht over een 

ontsluiting via de Twiskeweg om Poelenburg/Peldersveld, met een directe verbinding naar de 

A8? Wat waren de inzichten en zijn die nog steeds van waarde om wel of niet te betrekken?  

e) Is het te overwegen om de Twiskeweg als in- en uitstroom stadstraat te ontwikkelen? 

f) Is het te overwegen bij de RO/Vervoersregio er op aan te dringen om deze mogelijkheid te 

onderzoeken? 

Antwoord  
a) Het verdelen van het (auto)verkeer en het aantrekkelijker maken van alternatieven voor de auto 

zijn onderwerpen die in het op te stellen Zaans Mobiliteitsplan aan de orde komen.  

b) Het verbeteren van de luchtkwaliteit was één van de hoofddoelen van het Zaans Verkeer- en 

Vervoerplan uit 2009 en zal ook één van de hoofddoelen van het nieuwe Zaans Mobiliteitsplan 

(ZMP) zijn. In het ZMP wordt bekeken of spreiding een goede manier is om de luchtkwaliteit te 

verbeteren, of dat andere oplossingen beter werken. 

c) In de regionale corridorstudie Amsterdam-Hoorn is gekeken hoe de aansluitingen op de A8 

optimaal kunnen worden ingezet. In het nieuwe Zaans Mobiliteitsplan kijken wij hier ook naar.  

d) Ja dat is ooit eens onderzocht. Rijkswaterstaat staat echter geen nieuwe aansluitingen op dit 

stuk Rijksweg toe. Ook zou deze aansluiting veel extra ongewenst (doorgaand) verkeer door 

Poelenburg / Peldersveld aantrekken.   

e) Zie antwoord d. 
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f) Zie antwoord d en e. 

 

Nr. 160 Partij DZ Onderwerp Financieringsmiddelen 

Vraag  
Waarom wordt gekozen voor een toename van de schuldpositie?  

Antwoord  
Er wordt niet expliciet gekozen voor een toename van de schuldpositie. De toename van de 

schuldpositie is de resultante van het gevoerde begrotingsbeleid en dan met name het 

investeringsbeleid. 

 

Nr. 161 Partij VVD Onderwerp Oplossen spitsprobleem Dorpsstraat 

Vraag  
Bij Bestuurlijke Hoofdlijnen 1.1 op pagina 9 wordt vermeld dat motie 37 (oplossen spitsprobleem 

Dorpsstraat) wordt uitgevoerd en dat er meerdere varianten worden onderzocht. 

a) Welke varianten ? 

b) Wat is de status van het onderzoek ? 

Antwoord  
a) Ten behoeve van motie 37 (oplossen spitsprobleem Dorpsstraat Assendelft) worden de drie 

bewonersvarianten (nieuwe weg Parallel aan de Kaaik, nieuwe weg van de Zuiderweg en de 

Oude Noorderweg geschikt maken voor autoverkeer) onderzocht. Aanvullend op de nieuwe weg 

parallel aan de Kaaik wordt onderzocht in hoeverre het deels doortrekken van de A8 bijdraagt 

aan de oplossing van het spitsprobleem in de Dorpsstraat.  

b) Het onderzoek loopt op dit moment, waarbij tevens de (gemeten) omvang van het probleem in 

beeld wordt gebracht. De verwachting is dat het onderzoek voor 2020 afgerond is, waarna het 

onderzoek richting de raad wordt gestuurd. 

 

Nr. 162 Partij VVD Onderwerp Verkeersafwikkeling in wijken 

Vraag  
Bij Programma 5 , Bereikbaarheid pagina 81 inzake verbeteren verkeersafwikkeling in wijken zoals in 

Assendelft en Krommenie: 

a) Wat is er in deze Raadsperiode gedaan ? 

b) Wat zijn de plannen voor de komende jaren ?  

Antwoord  
a) In deze raadsperiode is onderzoek gedaan. 

b) De plannen voor de komende jaren worden opgenomen in het Zaans Verkeer en Vervoerplan. 

De planning hiervan is bij u bekend. 

 

Nr. 163 Partij VVD Onderwerp Topsportevenementen 

Vraag  
Bij programma 3 , doelstellingen 3.3. , pagina 59 inzake Topsportevenementen:  

a) Wat is de status van de lobby voor evenementen in atletiek, volleybal, korfbal, karate, 

wielrennen en waterpolo ?  

b) Welke organisaties worden benaderd ? 

c) Is er contact met de NSF ? 

Antwoord  
a) De gemeente werkt samen met Stichting Topsport Zaanstreek en het Sportbedrijf, die in nauw 

contact staan met de diverse bonden. De bonden zijn vaak de aangewezen organen die de 

nationale en internationale kampioenschapsevenementen verdelen. Voor 2020 zijn er afspraken 

in de maak voor een atletiekevenement, (beach)volleybal, karate, wielrennen en waterpolo. 
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Voor 2020 wordt de uiteindelijke programmering afgestemd op de Olympische Spelen in 2020, 

en zullen de evenementen voor of na de Spelen plaatsvinden.  

b) Er worden geen organisaties specifiek benaderd. Het halen van topsportevenementen naar 

Zaanstad vraagt om een samenspel tussen de sportbonden die interesse hebben om 

topsportevenementen in de stad en de topsportaccommodaties te organiseren, en de 

verenigingen die op nationaal en internationaal niveau presteren. De sporten variëren van 

teamsport tot individuele sporten, maar worden in competitieverband gespeeld vanuit 

verschillende verenigingen. Wanneer er een topsportevenement wordt georganiseerd, is het 

streven dat deze vereniging dan ook deelnemen aan het evenement. (of leden)  Verder werken 

sportbonden in sommige gevallen samen met sportorganisatiebureaus of stichtingen, waarmee 

het Sportbedrijf en Stichting Topsport aanstreek actief contact onderhoudt. Dit zijn onder andere 

Sportworx en Pole Position en stichting Wielerronde Assendelft 

c) Via de partners van het Sportbedrijf en Stichting Topsport Zaanstreek zijn er contacten met 

NOC/NSF als overkoepelend orgaan van alle sportbonden, maar om topsportevenementen naar 

Zaanstad te halen, richten de contacten zich met name op de sportbonden, zoals Nevobo, 

(volleybal) KNZB (waterpolo) en bestaande organisatoren. 

 

Nr. 164 Partij CDA Onderwerp Programma 1  

Vraag  
a) Hoe zie het college de rol van de ouders op het gebied van alle genotmiddelen? 

b) Hoe borgt de gemeente de rol van de gemeente het project Preventie roken, gebruik van 

alcohol en verdovende middelen, overgewicht en overmatig gamen door iedere school wordt 

uitgevoerd? 

Antwoord  
a) Dit is een vraag aan het college en geen technische vraag.  

b) Gezondheidsbevorderende programma’s worden uitgevoerd door GGD Zaanstreek-Waterland, 

waarbij de gemeente een opdrachtgevende rol heeft. 

 

Nr. 165 Partij CDA Onderwerp Mantelzorg 

Vraag  
a) Hoe ziet het nieuwe mantelzorgcompliment eruit nadat erop bezuinigd? 

b) Hoeveel mantelzorgers hebben het mantelzorgcomplimenten er in het jaar 2018 aangevraagd? 

c) Hoeveel euro is er voor respijtzorg begroot en uitgegeven in het jaar 2018? 

d) Hoeveel heeft de aanbesteding voor de Zaansemantelzorgpas de gemeente in het jaar 2018 

gekost? 

e) Hoeveel euro zijn de administratieve lasten voor de gemeente om het mantelzorgcompliment te 

verwerken? 

Antwoord  
a) Dat kunnen we op dit moment niet aangeven. In 2020 blijft de huidige vorm van de waardering. 

In 2020 komen wij met een voorstel voor een nieuwe regeling per 2021 waarbij we inzetten op 

verdere efficiency waar mogelijk.  

b) In 2018 zijn 3.702 aanvragen gedaan voor  het mantelzorgcompliment, hiervan zijn 3.558 

toegekend.  

c) Respijtzorg is onderdeel van de Wmo arrangementen. Er is geen specifieke begroting voor 

respijtzorg. Verschillende arrangementen kunnen bijdragen aan het ontlasten van 

mantelzorgers: zo kan bijvoorbeeld hulp in de huishouding worden ingezet als respijtzorg, maar 

ook dagbesteding en zijn er arrangementen voor vervangende zorg bijvoorbeeld tijdens ziekte of 

vakantie. Er wordt momenteel niet geregistreerd of een arrangement wordt ingezet ter ontlasting 

van de mantelzorger. Daardoor kunnen we niet aangeven hoeveel er in 2018 is uitgegeven aan 

het ondersteunen van mantelzorgers.  

d) Er is geen aanbesteding geweest voor de Zaanse mantelzorgpas in 2018.  

e) Op basis van een inventarisatie van de kosten van het digitale passensysteem in 2018 is onze 

inschatting dat de administratieve lasten voor de gemeente van het huidige systeem ca €61.000 
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zijn.  

 

Nr. 166 Partij CDA Onderwerp WVGGZ 

Vraag  
a) Hoe gaat de gemeente de nieuwe WVGGZ inrichten? 

b) Welke budget krijgt de gemeente vanuit het Rijk voor de WVGGZ? 

c) Hoe is de samenwerking met de kettingpartners die bij de WVGGZ betrokken zijn? 

Antwoord  
a) T.a.v. de 3 hoofdonderdelen van de Wvggz (meldpunt, verkennend onderzoek en hoorplicht bij 

crisismaatregel) wil de gemeente onderzoeken hoe dat passend voor Zaanstad kan worden 

georganiseerd. Om per 01-01-2020 uitvoering te kunnen geven aan de Wvggz hebben de 

regiogemeenten ZW aangegeven deze hoofdonderdelen voor een periode van een half jaar 

regionaal te laten uitvoeren. De meest aangewezen partij voor de uitvoering van de Wvggz is 

GGD ZW, omdat daar ook al het meldpunt voor personen met verward gedrag is ondergebracht.  

b) € 183.000 in 2020. 

c) Er is een klankbordgroep Wvggz ingericht waarin zitting hebben: OM, Geneesheer directeur 

(Parnassia Groep), psychiater (PG), Politie ZW, GGD, Patient vertrouwens persoon, 

ambtenaren regio gemeenten ZW, Projectleider Allen voor 1. 

Er is een regio coördinator Wvggz die voor de direct betrokken ketenpartners (OM, 

Burgemeesters, GGZ en zonodig Politie) een regiotafel gaat opzetten (verplichting vanuit de 

Wvggz).  

 

Nr. 167 Partij CDA Onderwerp GGZ wachtlijsten en crisisopvang 

Vraag  
a) Hoe is de gemeente van plan om de wachtlijsten op het gebied van GGZ aan te pakken? 

b) Hoe lang is de wachtlijst momenteel op het gebied van de GGZ? 

c) Hoeveel crisisopvang heeft er binnen de gemeente Zaanstad de afgelopen jaar gehad en wat 

waren hiervan de totale kosten van? 

Antwoord  
Volgt nog 

 

Nr. 168 Partij CDA Onderwerp Laaggeletterdheid 

Vraag  
a) Hoeveel mensen in Zaanstad zijn laaggeletterd? 

b) Welke maatregel neemt de gemeente om volwassen van hun Laaggeletterdheid af te helpen? 

c) Hoeveel budget zet de gemeente in om het probleem Laaggeletterdheid aan te pakken? 

Antwoord  
a) Geschat wordt dat 16% van de Zaankanters laaggeletterd is. 

b) De gemeente organiseert divers taalaanbod voor inwoners die moeite hebben met lezen en 

schrijven. Er is formeel taalaanbod beschikbaar, waarbij inwoners systematisch lessen volgen 

die gericht zijn op het behalen van een diploma. Er is ook minder formeel taalaanbod 

beschikbaar, zoals taalcafé ’s, taalcoaches, klik- en tikcursussen etc. 

c) De gemeente ontvangt vanuit het Rijk WEB-gelden (Wet Educatie Beroepsonderwijs). Deze 

worden ingezet om laaggeletterdheid aan te pakken. Voor dit jaar, 2019, is het budget voor 

Zaanstad € 690.805,-. 

 

Nr. 169 Partij CDA Onderwerp Hogeschool van de Handen 

Vraag  
a) Hoe wilt de gemeente de Hogeschool van de Handen gaan oprichten?  

b) Wat zijn de kwalitatieve kwaliteiten van het oprichten van deze school? 

Antwoord  
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Volgt nog  

 

Nr. 170 Partij CDA Onderwerp Toerisme 

Vraag  
Hoe wilt de gemeente via de Zaan toeristen lokken naar de Zaanse parels? 

Antwoord  
In samenwerking met (toeristische) partners zal er de komende periode ingezet worden op het 

bevorderen van toeristische bezienswaardigheden (cultuur, erfgoed, natuur en evenementen), zodat 

inwoners en bezoekers van de stad de verscheidenheid van Zaanstad kunnen ervaren. De focus ligt 

hierbij  op de gebieden: stadscentrum Zaandam, het Hembrugterrein en de Zaanbocht in Wormerveer. 

Dit houdt in dat er toeristische functies in een gebied toegevoegd worden of dat er in specifieke 

gebieden extra ingezet moet worden op promotie en marketing voor het creëren van naamsbekendheid 

of voor het beter verbinden van toeristische functies. Het ontwikkelen van aantrekkelijke arrangementen 

(via de Zaan) kan hier een bijdrage aan leveren. Voor het spreiden en verbinden van toerisme in de 

regio (Zaanstad, Edam, Volendam en Monnikendam) wordt de samenwerking met de andere 

gemeentes in Zaanstreek- Waterland opgezocht. 

 

Nr. 171 Partij CDA Onderwerp verplicht vrijwilligerswerk 

Vraag  
Waarom staat in het programma niks meer over het verplichte vrijwilligerswerk doen voor mensen die in 

de bijstand zitten? 

Antwoord  
Volgt nog 

 

Nr. 172 Partij CDA Onderwerp Retributie Zaanse Schans 

Vraag  
Retributie invoeren op Zaanse Schans 

a) Om met € 0,25ct per ticket €800k te genereren moeten 3,2 mln tickets worden verkocht. Waarop 

is de € 0,25ct bijdrage gebaseerd en hoeveel inkomsten denkt de gemeente in 2020 uit deze 

heffing te realiseren?  

b) Welke begrote kosten worden gedekt uit de opbrengsten van de retributie? Moeten de kosten 

voor het verleggen van het fietspad Kalverringdijk ook gedekt worden door de retributieheffing? 

c) Hoe wordt de heffing geïnd bij genoemde groepen als zij geen heffingsplichtige objecten 

bezoeken? 

d) Wordt de Zaanse Schanskaart ook belast met 0,25ct, of een veelvoud daarvan aangezien 

meerdere attracties kunnen worden bezocht? Hoe wordt dit administratief verwerkt? 

Antwoord  
Volgt nog 

 

Nr. 173 Partij CDA Onderwerp Bestuursmodel Zaanse schans 
Vraag  

a) Wie bepaalt hoe het nieuwe bestuursmodel (meervoudig onafhankelijk) er uit gaat zien? 

b) Wie beslist op basis waarvan over de effectuering daarvan? 

c) Op welke termijn groeit het bestuur van de Zaanse schans door naar een raad van toezicht 

model en wie bepaalt dit? 

Antwoord  
a) Het bestuur van de Stichting besluit hoe het nieuwe bestuursmodel er uit komt te zien, waarna 

de statuten van de stichting zullen worden gewijzigd. De gemeenteraad krijgt deze 

statutenwijzigingen voorgelegd ter goedkeuring. 

b) De gemeenteraad beslist met goedkeuring van de statutenwijzigingen of het nieuwe 
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bestuursmodel voor Stichting de Zaanse Schans wordt geeffectueerd. 

c) Het is nog niet duidelijk of en op welke termijn het bestuursmodel van de Zaanse Schans zich 

verder ontwikkelt naar een bestuursmodel met een raad van toezicht. Met de huidige statuten is 

het huidige bestuur aan zet om het bestuursmodel te wijzigen. Iedere wijziging van de statuten 

behoeft goedkeuring van de Raad van de Gemeente Zaanstad. Eventuele nieuwe statuten 

behoeven dus ook goedkeuring van de Raad. Op dit moment is het bestuur van de stichting dat 

aan zet is en bepaalt of er een bestuurswijziging komt, en zo ja, ook wanneer dit er komt. De 

gemeente geeft daarop de eventuele goedkeuring. 

 

Nr. 174 Partij CDA Onderwerp Bereikbaarheid 

Vraag  
Bereikbaarheid in relatie tot woningbouw – Proviliy/Slibkuil – Kreekrijk en de N203. 

De komende jaren vinden tgv de woningbouwprojecten Proviliy/Slibkuil – Kreekrijk de nodige 

bouwwerkzaamheden plaatsen in Assendelft en Krommenie en groeit het aantal bewoners en dus 

verkeersbewegingen. Dit heeft grote impact op de straten in de bestaande woonwijken, maar ook op de 

N203.  

a) Hoe ziet het college deze toename in verkeersbewegingen in de woonwijken Assendelft en 

Krommenie en op de N203? 

b) Welke maatregelen treft zij om deze toename op te vangen? 

c) Hoe staan deze maatregelen in relatie tot de beoogde afwaarderen van de N203 en het 

verbinden van de A8 met de A9? 

d) Bent u van plan om een claim te leggen op het leefbaarheidsbudget van de provincie?  

e) Bent u van mening dat het gebruik maken van dit leefbaarheidsbudget niet mag leiden tot 

vertraging in de verbinden van de A8 met de A9? 

Antwoord  
a) De 900 woningen in Kreekrijk en de 235 op de Eilanden van Hain leiden natuurlijk tot extra 

(auto)verkeer, maar dat zal niet allemaal via de N203 rijden. In het Zaans Verkeers Model is 

rekening gehouden met deze nieuwbouwwijken en andere bouwplannen. Het wordt inderdaad 

drukker op de N203 (circa 3100 motorvoertuigen per etmaal extra), maar dat komt niet alleen 

door Kreekrijk en Hain. 

b) Er zijn geen maatregelen nodig om dit extra verkeer op te vangen, de N203 kan dit op de 

wegvakken aan. Het is echter nog onzeker of dit ook voor de kruispunten geldt. Het wegvak in 

Krommenie is in beheer bij de Provincie. 

c) Afwaarderen van de N203 is pas aan de orde als de verbinding A8-A9 er ligt. 

d) Er is door de Provincie in haar recente coalitieakkoord al € 11 miljoen vanuit het 

leefbaarheidsfonds gereserveerd voor korte termijn maatregelen leefbaarheid rondom de N203. 

e) Het college wil dat het project A8-A9 zo spoedig mogelijk wordt gerealiseerd. 

 

Nr. 175 Partij CDA Onderwerp Begraafplaatsen 

Vraag  
Hoeveel kosten maakt de gemeente om de begraafplaatsen te onderhouden? Hoeveel procent van de 

begrafenis heffing is kostendekkend voor de uitvoering? 

Antwoord  
In 2020 zijn de uitgaven die een relatie hebben met de begraafplaatsen € 1.064.000. Dat zijn alle kosten 

die we op basis van de nota Kostentoerekening Tarieven moeten doorberekenen aan de exploitatie van 

de begraafplaatsen. Dit zijn de kosten voor invordering, onderhoud en beheer, materieel, kapitaallasten 

en bijbehorende overheadkosten. Als we de tarieven niet verhogen voor 2020 verwachten we dat de 

inkomsten € 950.000 bedragen. Zonder aanpassing van de tarieven voor de begraafplaatsen is er een 

kostendekkendheid van 89%. In de nota Kostentoerekening Tarieven is vastgelegd dat het uitgangspunt 

is om te komen tot volledige kostendekkendheid. Bij het hanteren van dit uitgangspunt moeten de 

tarieven met 12% stijgen om kostendekkend te zijn. 
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Nr. 176 Partij CDA Onderwerp Leegstand 

Vraag  
Hoe ver is de gemeente in het opstellen van de leegstandsverordening en leegstandbeleid? Welke 

maagregelen wilt de gemeente gaan treffen om leegstaande gebouwen zo snel mogelijk bijvoorbeeld 

bewoond te krijgen? 

Antwoord  
Naar aanleiding van het agenda-initiatief van DZ om tot een aanpak te komen die de leegstand van 

panden in Zaanstad bestrijdt, heeft wethouder Mutluer in juli jl. toegezegd een bijeenkomst te willen 

organiseren die meer inzicht geeft in het vraagstuk, de duiding en mogelijke oplossingsrichtingen. Doel 

is te verkennen op welke wijze we stappen kunnen zetten c.q. kunnen versnellen dat leegstaande 

panden kunnen worden getransformeerd. Deze bijeenkomst wordt in samenwerking met het Zaans 

Bouwplatform georganiseerd in het eerste kwartaal van 2020. Eerst wordt nu het nodige voorwerk 

gedaan om meer inzicht te krijgen in de mate leegstand, de ontwikkeling en eventuele plannen van 

eigenaren. 

 

Nr. 177 Partij CDA Onderwerp Weerstandsvermogen 

Vraag  
p. 121 In 2020 wordt de nota weerstandsvermogen en risicomanagement 2013 geactualiseerd.  

a) Wat is de reden om deze nota te actualiseren en wie heeft daartoe het initiatief genomen? 

b) De ASR is per 2018 uitgeput en opgenomen in de reguliere Algemene reserve. Heeft het 

afstoten van de ASR op enige wijze invloed op het adequaat sturen op de kosten(overschrijding) 

in het sociaal domein? 

c) Zijn de bekenden en evt latente grote tekorten in het sociaal domein van invloed op de 

noodzakelijke hoogte van de algemene reserve? 

Antwoord  
 

a) De huidige nota stamt uit 2013. In de afgelopen jaren is onder andere het Besluit Begroting en 
Verantwoording (BBV) op enkele punten gewijzigd. Met de actualisatie wordt de nota getoetst 
aan de huidige wet en regelgeving en inzichten omtrent weerstandsvermogen en risico’s. Zoals 
gebruikelijk bij beleidsvoorbereiding ligt het initiatief bij het college. 

b) Nee, sturing op de kosten gebeurt onafhankelijk van een reserve 
c) De gewenste hoogte van de algemene reserve wordt bepaald aan de hand van de aanwezige 

risico’s. Ook het sociaal domein kent risico’s. Deze zijn dan ook meegenomen in de berekening 
van de gewenste hoogte van de algemene reserve. Kosten die zich zeker voor gaan doen, 
worden als lasten meegenomen in de begroting en zijn dan geen risico meer. 

 

Nr. 178 Partij CDA Onderwerp Paragraaf Financiering 

Vraag  
p.144 De rentelasten van de gemeente mogen niet een te groot deel van de begroting worden.  

Schuldquote. 

a) Wat is effectief te groot? 

b) In de komende jaren gaan we over de 130% schuldquote heen. Er is vanaf dan volgens de VNG 

sprake van hoge schuld. Hoe ziet het college deze sprong, mede in relatie tot een toekomstige 

stijging van de rente? 

c) Volgens de financiële gedragsregels van de gemeente worden uit een positieve jaarrekening 

eerst de reserves op niveau gebracht, voor zover nodig en vervolgens wordt het 

investeringsfonds aangevuld. Het is niet de eerste keer dat wensenlijstjes voor het 

investeringsfonds gaan, hoe ziet het college dit? 

Antwoord  
a) De schuldquote zegt in principe niets over de rentelasten maar wel over de verhouding tussen 

de schuld en de baten voor bestemming. Of de rente nu hoog of laag is, is in eerste instantie 

niet van invloed op de schuldquote. Een hoge schuldquote maakt wel dat de begroting 
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gevoeliger is voor rentestijgingen. Echter niet alleen voor rentestijgingen maar ook voor 

rentedalingen.  

b) Zie ook a). met daarbij de aanvulling dat in het beleid looptijdverlenging van de 

leningenportefeuille prioriteit heeft zodat in de nabije toekomst minder herfinanciering hoeft 

plaats te vinden en mocht de rente gaan stijgen er voldoende ruimte is om voor minder lange 

looptijden te kiezen waarmee de rente laag gehouden kan worden. 

c) Dit is geen technische vraag. 

 

Nr. 179 Partij CDA Onderwerp Buurthuizen 

Vraag  
a) Hoeveel SWT’s huizen in een buurthuis en dus hoeveel huizen elders en waar dan? 

b) Betalen SWT’s vergelijkbare kosten voor huisvesting en secundaire zaken? 

Antwoord  
 

a)  

Sociaal wijkteam In een buurthuis? Bijzonderheden 

Het Mennistenerf - (Zaandam Zuid) nee 

gaat verhuizen per 2020 
naar de Wilgenstraat en 
komt dan samen met 
buurthuis in 1 pand 

Poelenburcht - (Poelenburg) ja   

Tijstroom - (Pelders-/Hoornseveld) nee in een school 

De Kolk - (Rosmolenwijk) ja   

De Bovenkruier - (Zaandam Noord/Kogerveldwijk) ja   

Zorgcentrum Saenden - (Zaandam West/Oude 
Haven) nee   

De Vuister - (Nieuw West/Rooswijk en Westerkoog) ja   

Het BrandtWeer - (Oud Koog a/d Zaan/ Oud 
Zaandijk) ja   

De Lorzie - (Wormerveer) ja   

De Palmboom - (Krommenie) nee buurthuis is gestopt 

A3 - (Assendelft en Westzaan) ja   

 
b) De gemeente Zaanstad zorgt voor de betaling van de huur, de energiekosten, de internet/wifi 

verbinding en de hardware zoals printer en dockingstations van de hoofdlocaties van de wijk- en 

jeugdteams. De huurkosten per m2 en de energiekosten verschillen per locatie.  

De overige kosten zoals schoonmaak van de locatie en de inrichting etc. van de locatie is voor de 

teams zelf. 

 

Nr. 180 Partij CDA Onderwerp Woningbouw Noordschebos 

Vraag  
Hoe staat het met de voortgang van het project Noordschebos nu het spraakmakende 1e deel Romanov 

is afgerond? 

Antwoord  
De voortgang Noordschebos is afhankelijk van de voortgang Figaro en is vertraagd vanwege het niet 

doorgaan van het Cultuurcluster. Dit vanwege de tijdelijke voorzieningen die op het Noordschebos staan 

en als definitief programma op de Figaro locatie moeten worden gerealiseerd. De mogelijkheden zijn 

onderzocht om deze voorzieningen (tijdelijk) te verplaatsen en daarmee het Noordschebos eerder in 

uitvoering te kunnen nemen. De uitkomsten en financiële gevolgen worden voor het eind van het jaar 

aan de gemeenteraad voorgelegd. 

 

Nr. 181 Partij CDA Onderwerp Motie 35 Monettoren 
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Vraag  
a) Wat is de stand van zaken rond de ontwikkeling van de Monettoren op locatie Figaro? 

b) Wie leidt genoemd onderzoek en hoeverre wordt de raad betrokken bij de invulling en 

vormgeving van dit sluitstuk van Inverdan? 

c) In de toelichtende tekst op de motie staat dat de naam Monet in overweging wordt genomen en 

dat het begrip toren wel of geen invulling krijgt. Wie bepaalt deze eventuele koerswijziging ten 

opzichte van de motie die zich duidelijk uitspreekt over zowel de naam als het feit ‘toren’? 

Antwoord  
a) Op dit moment is er een concept visie gereed voor de invulling van de Figaro locatie. Deze visie 

wordt voor een zienswijze aan de gemeenteraad voorgelegd. Op basis van deze visie vindt een 

tender plaats. De verschijningsvorm en inpasbaarheid van het ontwerp wordt tijdens de 

planontwikkeling getoetst door het Supervisie MAAK.Centrum. Hiervoor zijn het masterplan 

Inverdan, de stedenbouwkundige kaders en het bestemmingsplan richtinggevend voor de 

uitwerking. Een positieve reactie van de gemeenteraad zal het startmoment zijn van start 

aanbesteding (gepland januari 2020). 

b) De planontwikkeling en uitvoering van de Figaro locatie is belegd bij MAAK.Centrum. Zie ook a). 

c) Het bepalen van de verschijningsvorm is de verantwoordelijkheid van Supervisie 

MAAK.centrum. Gelet op de motie wordt in de komende aanbesteding wel gevraagd aandacht 

te hebben voor het gedachtengoed van Monet. Bij het invulling geven aan de verschijningsvorm 

wordt onder andere stilgestaan bij de bezonning stadhuisplein, het volume in relatie tot de 

omgeving, goede inpassing verkeersstromen van (langzaam) verkeer, infrastructurele 

voorzieningen zoals fietsenstallingen, kiss & ride etc. 

 

Nr. 182 Partij CDA Onderwerp Archief 

Vraag  
a) Hoeveel is er begroot voor het Zaanstad archief? 

b) Zou een fusie met het Waterlands archief een besparing opleveren voor de gemeente? 

c) Heeft de gemeente ooit of wilt zij overwegen om de samenwerking met het Waterlands archief 

aan te gaan? 

Antwoord  
a) De afdeling Gemeentearchief is in 2019 begroot op 976K. Hiervan is 791K bestemd voor 

personele kosten en 185K ten behoeve van digitalisering, materiële zorg, educatie etc. 

b) Het gemeentearchief is een afdeling van de sector Externe Dienstverlening. Een fusie zou 

betekenen het losmaken van deze afdeling en de collecties van Zaanstad en onderbrengen in 

een gemeenschappelijke regeling. Er is tot op heden geen onderzoek gedaan naar de financiële 

consequenties voor de gemeente op korte en lange termijn. De vraag is dus nu niet te 

beantwoorden. 

c) In 2016 is een eerste verkennend ambtelijk onderzoek uitgevoerd naar de positionering van het 

gemeentearchief Zaanstad. De conclusie was dat het gemeentearchief haar opgaven en doelen 

op eigen kracht kan realiseren, maar dat ook in samenwerking met anderen kan doen. Op 

sommige terreinen is samenwerking met het Waterlands Archief een meerwaarde en op andere 

met het Noord-Hollands Archief, het Regionaal Archief Alkmaar en het Westfries Archief.  

Met het Waterlands Archief zijn in 2017 en 2018 zijn op ambtelijk niveau een aantal 

verkennende gesprekken gevoerd over mogelijke samenwerking. Dat heeft er o.a. in 

geresulteerd dat de jaarlijkse inspectie van Wormerland, uitgevoerd in het kader van het 

Interbestuurlijk toezicht, wordt uitgevoerd door Zaanstad. Daarnaast zijn gezamenlijke 

kennisbijeenkomsten georganiseerd op archief technisch gebied voor ambtenaren van Zaanstad 

en de bij het Waterlands Archief aangesloten gemeenten. 

 

Nr. 183 Partij CDA Onderwerp Vraag n.a.v. ideeënmarkt 

Vraag  
Een belangencommissie heeft gereageerd op de uitnodiging van de gemeente om het braakliggende 

terrein aan de Omweg in Saendelft om invulling te geven aan het braakliggende terrein. Dit willen zij 

minimaal voor vijf jaar doen. De vraag is of de gemeente voornemens is om het betreffende deel te 
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verkopen, dan wel of het betreffende deel reeds is afgeboekt? 

Antwoord  
De boekwaarde is niet afgeboekt en Zaanstad is nog steeds voornemens om het gehele bedrijventerrein 

te verkopen. 

 

Nr. 184 Partij CDA Onderwerp Doorontwikkelagenda 

Vraag  
Pag. 27 Hoe is inmiddels de stand van zaken t.a.v. de doorontwikkelagenda, waarin thuiszitters, 

onderwijszorgarrangementen, en verbetering van de samenwerking tussen onderwijs en jeugdteam 

centraal staan? 

Antwoord  
De samenwerking tussen onderwijs en jeugdteam wordt op verschillende plekken verder vorm gegeven. 

Binnen de doorontwikkeling van de jeugdteams worden binnen zes scholen proeftuinen gehouden, 

waarin de samenwerking centraal staat. De proeftuinen lopen goed, op alle scholen zijn afspraken 

gemaakt en resultaten geformuleerd waar aan gewerkt wordt in de proeftuin. Er zijn ook twee speciaal 

onderwijs scholen (Dynamica Tjotterlaan en Altra Krommenie) bij de proeftuinen en hier wordt 

geëxperimenteerd met onderwijs-zorgarrangementen. (Specialistische) Jeugdhulp wordt dan in de 

school geboden. Met deze onderwijs-zorgarrangementen moet ook voorkomen worden dat kinderen 

thuis komen te zitten. Daarnaast maken we gebruik van de thuiszitterstafel waar het onderwijs, 

jeugdteam, jeugdarts en leerplicht gezamenlijk (vaak met ouders) plannen maken voor een thuiszittende 

leerling om een passende plek in het onderwijs of passende zorg in te schakelen. 

 

Nr. 185 Partij CDA Onderwerp Programma 1  

Vraag  
Pag. 27 Heeft de gemeente een beeld van hoe het netwerk rond de leerling met zorgvraag door 

betrokken ouders/verzorgers ervaren wordt? Werken de verschillende partijen in dit netwerk ook goed 

samen?  

Antwoord  
De gemeente heeft geen beeld van hoe het netwerk rond de leerling met een zorgvraag ervaren wordt 

door betrokken ouders/verzorgers, dit is geen onderwerp waarop wij bijvoorbeeld de jeugdteams vragen 

te rapporteren. Wel weten we op casusniveau (uit monde van leerplicht, jeugdteammedewerkers of 

scholen) dat dit in veel gevallen goed gebeurt en dat ouders tevreden zijn. Ook vragen we bij de 

thuiszitterstafel altijd aan ouders hoe ze de integrale bespreking ervaren hebben.  

Er zijn helaas wel nog gevallen waar dit niet goed gaat en verschillende professionals in het netwerk 

rondom de leerling langs elkaar heen werken of niet aan een gezamenlijk plan werken. In de 

gesprekken met scholen, jeugdteammedewerkers, maar ook leerplicht, blijft het integraal werken een 

belangrijk onderwerp waar we allemaal aandacht aan moeten besteden. 

 

Nr. 186 Partij CDA Onderwerp Preventieproject DGSG (pag. 28) 

Vraag  
a) Hoe borg je dit dat elke school daadwerkelijk deelneemt aan het project? Aangezien dit veel 

invloed kan hebben op de toekomstige gezondheid in Zaanstad. 

b) Hoe ga je om met scholen die dit niet doen? 

c) Indien ouders niet meewerken op de achtergrond, in het gezin, dan is een eventueel 

noodzakelijke gedragsverandering van een jongere c.q. van jongeren wellicht tot mislukken 

gedoemd. Worden ouders / verzorgers betrokken bij het preventie project? 

Antwoord  
a) De keuze om deel te nemen aan het project De Gezonde School Genotsmiddelen ligt bij 

scholen. Dit is afgesproken met de onderwijsbesturen en gemeenten in de Onderwijsagenda 

Zaanstreek.  

b) Scholen die in eerste instantie niet mee willen doen worden gevraagd om toch deel te nemen. 
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Daarnaast wordt in samenspraak met scholen gezocht naar manieren om de drempel tot 

deelname te verlagen. 

c) Binnen het project wordt bewustwording bij ouders versterkt over hun rol en wordt 

ondersteuning geboden aan ouders rond opvoedvragen omtrent genotmiddelen. Dit gebeurt 

door informatie en opvoedtips te geven via ouderavonden, websites en folders. 

 

Nr. 187 Partij CDA Onderwerp Circulaire economie 

Vraag  
Pag. 43 Transitie naar een circulaire economie. 

Zouden repaircafe’s een grotere kunnen spelen in deze transitie. Ziet de gemeente kansen om die te 

stimuleren?  

Antwoord  
Repaircafe’s spelen al een grote rol in de transitie naar een circulaire economie. Landelijk breiden de 

repaircafe’s zich uit en er ontstaan ook lokaal al meer samenwerkingsverbanden met repaircafe’s, 

enerzijds om meer producten langer te gebruiken en anderzijds om meer bewustwording bij 

bewoners/consumenten over aanschaf, gebruik en afdanken van producten, materialen en grondstoffen 

te ontwikkelen. Onder andere in het Grondstoffenplan en in de nieuwe dienstverleningsovereenkomst 

met de afvalbeheerder is voorkomen van verbranden van afval door afvalscheiding en stimulering van 

producthergebruik een uitgangspunt. Repaircafe’s passen hier uitstekend in. 

 

Nr. 188 Partij CDA Onderwerp Kerkenvisie (pag. 71) 

Vraag  
a) Wat is de stand van zaken ten aanzien van de kerkenvisie?  

b) Is er voldoende ambtelijke capaciteit om dit verder op te pakken?  

Antwoord  
a) De fase van inventarisatie en analyse is afgerond. Op basis daarvan kan de kerkenvisie verder 

worden ontwikkeld.  

Het opstellen van de kerkenvisie is een bredere casus dan vooraf gedacht. Naast de 

monumentale, cultuurhistorische en stedenbouwkundige waarde hebben kerken ook een 

maatschappelijke waarde. Samen met MO (maatschappelijke ontwikkeling) wordt er gewerkt om 

dit onderwerp sterker op de agenda te krijgen. 

b) In de initiatieffase heeft Zaanstad een procesbegeleider toegewezen gekregen vanuit de 

Rijksdienst voor het Cultureel Erfgoed (RCE). Daarnaast was er een klein budget om een 

redacteur/adviseur te huren. Voor de volgende fase is een subsidie aangevraagd bij de RCE om 

(ambtelijke)capaciteit in te zetten. Het uitwerken van de kerkenvisie is nu belegd bij de 

Netwerkontwikkelaar Erfgoed & Monumenten. 

 

Nr. 189 Partij CDA Onderwerp Funderingsonderzoek (pag. 73) 

Vraag  
In de gevels van veel woningen zijn al meetbouten geplaatst. Is dat niet genoeg om de fundering te 

monitoren? En is het bij acute problemen zonder funderingsonderzoek ook niet genoeg zichtbaar dat 

herstel nodig is? 

Antwoord  
Door het monitoren van panden middels het periodiek meten van meetbouten geeft dit inzicht in de 

werking van een fundering.  

Vooral als er grote zakkingen gemeten worden geven deze duidelijkheid over de verminderde tot slechte 

staat van een fundering. Dat betekent dan dat deze niet sterk genoeg meer is om het pand erboven te 

dragen. Doordat we veel woningen monitoren hebben we in de meeste gevallen een redelijk goed beeld 

in hoe de fundering zich gedraagt. Helaas geldt het niet altijd andersom. Als een pand weinig zakt 

betekent dat niet dat de fundering dan in goede staat is. De praktijk geeft regelmatig voorbeelden van 

panden die bij het monitoren nauwelijks zakking laten zien, maar na funderingsonderzoek als slecht 

gekwalificeerd moeten worden. Funderingsonderzoek, waarbij de bovenbouw geïnspecteerd en de 
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palen opgegraven en onderzocht worden, geeft een direct en betrouwbaar oordeel over de huidige staat 

van een fundering en de te verwachten restlevensduur.  

 

Nr. 190 Partij CDA Onderwerp Duurzame openbare ruimte (pag. 81) 

Vraag  
Waarom worden groene daken, zoals Sedumdaken op bijvoorbeeld bushokjes, niet 

toegepast/gestimuleerd? 

Antwoord  
De bushokjes (abri’s) in Zaanstad zijn niet in eigendom van de gemeente. De gemeente heeft een 

contract tot 2025 met een externe partij die abri’s heeft aangelegd en het onderhoud verzorgt. Zij 

hebben de mogelijkheid om de bushokjes te gebruiken voor reclame-uitingen. 

Wanneer een volgend contract wordt aanbesteed kunnen we hierin meenemen dat op bushokjes ook 

een sedumdak wordt gerealiseerd. Hierdoor verminderen wel de netto reclame-inkomsten. We zijn in 

gesprek met de exploitant van de bushokjes over dit onderwerp. Hij onderzoekt of de huidige bushokjes 

het gewicht van een sedumdak kunnen dragen. In dat geval willen we in gesprek met de exploitant over 

de voorwaarden waaronder we tot realisatie van sedumdaken kunnen overgaan. 

 

Nr. 191 Partij CDA Onderwerp Afvoer water (pag. 83)  

Vraag  
De gemeente streeft naar doelmatige en millieuverantwoorde afvoer van regen en afvalwater. Speelt 

wegdek en het soort bestrating daarbij ook een rol? 

Antwoord  
We streven ernaar regenwater via natuurlijke weg naar waterbergende voorzieningen af te voeren. Dit 

doen we door het maaiveld slim te ontwerpen. Het ontwerp van het maaiveld, het wegdek en de soort 

bestrating spelen hierbij een belangrijke rol.  

Waar afvoer via natuurlijke weg niet mogelijk is, wordt het regenwater via het riool afgevoerd. Het 

bestaande gemengde rioolstelsel wordt vanuit oogpunt van doelmatigheid en milieu stap voor stap 

vervangen door een gescheiden systeem, waarbij het ingezamelde regenwater niet meer naar de 

zuivering wordt getransporteerd, maar zoveel mogelijk wordt vastgehouden in de omgeving en geloosd 

op de sloten en vijvers. 

Er kan altijd een bui vallen die niet in de nieuwe regenwaterbuizen past; in die gevallen blijft het 

regenwater korte tijd op straat staan en wordt het via het wegdek (en als de capaciteit van het 

regenwaterriool het weer toelaat) alsnog afgevoerd naar de sloten en vijvers. 

In die zin heeft het wegdek een cruciale rol gekregen om het regenwater op doelmatige en 

milieuverantwoorde wijze af te voeren. 

Als regenwater wordt geïnfiltreerd in de bodem, speelt het soort bestrating een belangrijke rol. Vanwege 

de Zaanse ondergrond is infiltratie van regenwater in de bodem lastig en niet de meest doelmatige 

oplossing. 

 

Nr. 192 Partij CDA Onderwerp Duurzaamheid en milieu (pag. 84) 

Vraag  
Niet alle daken zijn geschikt voor zonnepanelen. En zonnepanelen zijn ook niet in alle gevallen 

rendabel. Waarom stimuleert de gemeente in zo’n geval geen groen dak ? 

Antwoord  
Zonnepanelen hebben het hoogste rendement bij een lage omgevingstemperatuur. Een groen dak zorgt 

ervoor (in vergelijking met een zwart bitumen dak) dat de omgevingstemperatuur van de zonnepanelen 

laag blijft, zodat de zonnepanelen minder rendement verliezen. Het plaatsen van een groen dak is 

echter niet op elk dak mogelijk; dat hangt van de onderlaag en de bestaande constructie van het dak af.  

Het rendement van zonnepanelen is naast een lage omgevingstemperatuur afhankelijk van veel andere 

factoren, zoals: het type zonnepanelen, de positionering van het dak ten opzichte van de zon, het 
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energieverbruik van de gebruiker, maar ook de aanwezigheid van bomen in de nabije omgeving en de 

stroomprijs per kWh. 

Het is onbekend in hoeveel gevallen de aanleg van een groen dak het plaatsen van zonnepanelen wèl 

rendabel zou maken. Het stimuleren van een groen dak biedt geen garantie dat er daadwerkelijk meer 

zonnepanelen worden geplaatst. 

 

Nr. 193 Partij CDA Onderwerp Zaanse historie (pag. 92) 

Vraag  
Ontsluiten Zaanse historie: In hoeverre wordt er ook samengewerkt met het Zaans Museum?  

Antwoord  
Met het Zaans Museum zijn werkafspraken gemaakt m.b.t. tot acquisitie van bijzondere collecties. Deze 

laten zich het best samenvatten als 2D gaat naar het Gemeentearchief, 3D naar het Zaans Museum. 

Voorbeelden daarvan zijn de afspraken gemaakt bij de overdracht van de archieven van Verkade of de 

verwerving van de historische collectie van Molenaars Kindermeel. Ook op tentoonstellingsgebied wordt 

samengewerkt, zoals de tentoonstellingen van het Zaans Museum over de Tweede wereldoorlog in 

2020 en over Monet in 2021. Deze krijgen een inhoudelijke pendant in de publiekshal. 

 

Nr. 194 Partij CDA Onderwerp Digitaal Stelsel Omgevingswet (pag. 92) 

Vraag  
Per 1 januari 2021 gaat DSO van start. Ook worden e-diensten verder ontwikkeld. De 2staps 

identificatie lijkt een enorme drempel voor vooral ouderen te worden aangezien deze straks verplicht is. 

Hoe denkt de gemeente vooral ouderen hierin tegemoet te komen? 

Antwoord  
De 2staps identificatie draagt bij aan digitale veiligheid en het voorkomen van identiteitsfraude. Deze 

manier van identificeren gaat behalve voor het DSO, ook voor andere digitaal te leveren producten 

gelden. Het uitgangspunt is dat onze digitale omgeving en dienstverlening toegankelijk is voor iedereen. 

Onderzocht wordt welk alternatief kan worden geboden voor de mensen die digitaal niet vaardig zijn. 

 

Nr. 195 Partij DZ Onderwerp Toeristenbelasting 

Vraag  
Zijn er plannen om het belastingregime voor deze sector (hotelsector) aan te passen aan normale 

competitieve normen? Nu is de toeristenbelasting voor 2020 nog steeds volgens de onacceptabele 

verhoging van 133% in 2019 ingevoerd.  Vergeleken met de Gemeentes in het MRA buitensporig en 

zorgt voor een afwijkend boekingsgedrag bij de touroperators. 

Antwoord  
Er wordt onderzoek gedaan naar tariefdifferentiatie van de Toeristenbelasting, maar de uitkomst hiervan 

wordt betrokken bij de besluitvorming Voorjaarsnota 2020.  

Dit betekent dat voor belastingjaar 2020 is voorgesteld het tarief van € 7,00 per persoon per 

overnachting (zonder indexering) te handhaven. Ik verwijs u naar de toelichting in het raadsvoorstel 

‘Tariefvoorstellen en Verordeningen belastingen en rechten Begroting 2020’, onder 1.8 (pagina 10/11). 

 

Nr. 196 Partij DZ Onderwerp Sportvisie 

Vraag  
Graag ontvangen wij een tussenbalans aangaande de in ontwikkeling zijnde Sportvisie. 

Antwoord  
Eind 2019 zal een raadsinformatiebrief verstuurd worden over de voortgang van het proces. Op dit 

moment is de verwachting dat de Visie zelf in maart aan de raad voorgelegd zal worden. 

 

Nr. 197 Partij DZ Onderwerp Prestatie 4.1.2 Schoon en gezond leefklimaat 
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Vraag  
Omdat door deze aanpassingen getracht wordt de lucht minder te belasten vraagt DZ zich af of de 

Provincie en Gemeente Zaanstad de juiste rekenmodellen heeft gehanteerd als er nuchter naar de 

huidige data wordt gekeken. 

Antwoord  
Er is geen vraag geformuleerd. 

 

Nr. 198 Partij VVD Onderwerp Koepelvrijstelling Werkom p.51 

Vraag  
Op pagina 51 staat “De kans is aanwezig dat de koepelvrijstelling niet wordt goedgekeurd door de 

belastingdienst, daardoor kan de opgave om meer mensen naar werk te begeleiden onder druk te 

komen staan.” 

Eerder heb ik technische vragen gesteld over het jaarverslag en jaarrekening 2018 van Werkom, bij een 

gunstige uitkomst van de koepelvrijstelling zou het financiële voordeel worden aangewend in het belang 

van de doelgroep. In het jaarverslag 2018 staat ook dat uit voorzichtigheid is gehandeld alsof de 

vrijstelling niet is toegepast, er staat niet dat er minder mensen naar werk begeleid kunnen worden.  

Kunt u aangeven hoeveel mensen minder begeleid kunnen worden? 

Antwoord  
Het financieel effect van het al dan niet verkrijgen van de koepelvrijstelling is nog niet bekend. 

Bovendien werkt Werkom niet met gemiddelde trajectprijzen. Daarom kan ook niet worden bepaald 

hoeveel kandidaten minder begeleid kunnen worden. 

 

Nr. 199 Partij SP Onderwerp Volkstuinenvereniging 

Vraag  
De Gemeente Zaanstad ongeveer 20 volkstuinverenigingen. De gemeente vindt aan de ene kant dat het 
verenigingsleven in Zaanstad gestimuleerd moet worden en geeft daar subsidie voor. Aan de andere 
kant heft de gemeente Zaanstad sinds kort hoge belastingen bij volkstuincomplexen voor OZB. Dat 
klinkt tegenstrijdig. De heffingen voor OZB werden tot voor kort niet opgelegd en er is onduidelijkheid bij 
volkstuinverenigingen over de rechtmatigheid van OZB heffingen. Zij gaan er vanuit dat de grond 
agrarisch wordt gebruikt en dat daarover dan geen OZB betaald hoeft te worden. Volgens de Gemeente 
geldt dat alleen voor bedrijfsmatig agrarisch gebruik.  
De SP heeft de volgende vragen:  

1. Sinds wanneer wordt er OZB gevraagd aan Volkstuinverenigingen? 

2. Wat zijn globaal de jaarlijkse opbrengsten voor OZB aan volkstuingvereniging OZB? 

3. Kan de gemeente ontheffing geven voor OZB aan volkstuinverenigingen? 

4. Ziet de gemeente grond voor volkstuinen als agrarische grond of als grond voor ander gebruik? 

5. Ziet de gemeente een volkstuincomplex als een complex waar grond bedrijfsmatig wordt 

geëxploiteerd of anderszins? Gaarne toelichting.  

Bijlage: Link Mogelijke ontheffingen voor OZB VNG 
https://vng.nl/producten-diensten/databanken/belastingkennis-voor-raadsleden/alle-belastingen-op-een-
rij/onroerendezaakbelastingen/onroerendezaakbelastingen-meer-informatie 
 

Antwoord  
Volgt nog 

 

Nr. 200 Partij ROSA Onderwerp Biomassa 

Vraag  
Graag zouden wij vernemen wat de financiële en de juridische consequenties zouden zijn als: 

a) De gemeente Zaanstad zich terug zou trekken uit het samenwerkingsverband Warmtenet 

Zaanstad B.V. 

En als 

https://vng.nl/producten-diensten/databanken/belastingkennis-voor-raadsleden/alle-belastingen-op-een-rij/onroerendezaakbelastingen/onroerendezaakbelastingen-meer-informatie
https://vng.nl/producten-diensten/databanken/belastingkennis-voor-raadsleden/alle-belastingen-op-een-rij/onroerendezaakbelastingen/onroerendezaakbelastingen-meer-informatie
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b) Een raadsmeerderheid zich zou uitspreken tegen het opstarten van de biomassacentrale aan de 

Pascalstraat. 

Antwoord  
a) WNZ B.V. is een private verbonden partij waarin de gemeente via aandelen een 39% 

minderheidsbelang heeft. In de aandeelhoudersovereenkomst is opgenomen dat partijen zich 

voor een periode van 8 jaar committeren aan deelname WNZ na afsluiten van de overeenkomst. 

Tenzij de andere betrokken partijen (Alliander/Firan en de provincie NH) hier mee instemmen. 

Financiële consequentie is het verkopen van de aandelen tegen dan geldende waarde. Destijds 

gewaardeerd op € 1,95 miljoen. Verlies of winst uit verkoop moet worden genomen in jaar van 

verkoop. Daarnaast zal de getroffen verliesvoorziening van € 2,3 miljoen definitief moeten 

worden afgeschreven.  

b) Dit heeft geen consequenties. De biomassacentrale is een private onderneming waar de 

gemeente niet over gaat.  M.a.w.; als Bioforte aan de wet voldoet, mag zij in bedrijf.  

De gemeente kan als aandeelhouder WNZ met een minderheidsbelang van 39% (die een 

contractuele relatie heeft met Bio Forte) zich negatief uitspreken over een samenwerking met 

Bio Forte.  

WNZ BV kan deze uitspraak naast zich neer leggen. WNZ heeft contractuele verplichtingen. 

Daarnaast is het inzetten van een dergelijke lijn richting WNZ strijdig met het huidige beleid.  

Vanuit  de Verordening Stimuleringslening Duurzaamheid heeft de gemeente een 

achtergestelde lening van € 0,2 miljoen aan Bio Forte verstrekt . Het is aannemelijk dat Bio 

Forte deze lening niet zal kunnen terugbetalen als hun afzetmarkt wordt weggenomen.  

 

Nr. 201 Partij LZ Onderwerp Helder Zaans 

Vraag  
In de begroting staat opgenomen dat bij Helder Zaans gestreefd wordt naar categorie B1. Dat betekent 

dat 80% van de inwoners de communicatie van de gemeente goed kan begrijpen. Dat betekent dan dat 

20% deze communicatie niet (of niet goed) begrijpt. Welke inwoners vallen onder deze 20%? 

Antwoord  
20% van de mensen met taalniveau A1 of A2 zijn: 

-        Analfabeten (ongeletterden) 
-        Immigranten die nog niet zo lang in Nederland zijn of de Nederlandse taal nog niet beheersen 
-        Laaggeletterden  

A1 en A2 zijn lagere taalniveaus onder B1 

 

Nr. 202 Partij  Onderwerp Vraag n.a.v. Zaanstad Beraad 5 nov 

Vraag  
Waarom wordt er niet gehandhaafd op toeristen belasting Airbnb?  

Antwoord  
Er wordt wel gehandhaafd op de toeristenbelasting, dus ook op de Airbnb. Dit is een voorwaarde bij elke 

heffing.  We controleren ook op nieuwe verblijfslocaties.  

De intensiteit van de handhaving zoals gevraagd in de eerder ingediende motie is van een andere orde. 

Het college heeft hierover het volgende opgenomen in het raadsvoorstel  ‘Tariefvoorstellen en 

Verordeningen belastingen en rechten - Begroting 2020’ (zie pagina 10):  

Voor de inzet van extra capaciteit gedurende 2 jaar is aan kostendekking benodigd: € 65.000 per jaar, 

uitgaande van 1 fte schaal 8. Het college ziet thans geen mogelijkheid om dit onderzoek te verrichten 

door het ontbreken van ambtelijke capaciteit en kostendekking. Het college stelt een nieuwe visie op 

toerisme op. In deze visie wordt ook betrokken de invoering van een Dagtoeristenbelasting voor de 

(rivier)cruisevaart, de invoering van Watertoeristenbelasting, als ook mogelijkheden om beter zicht te 

krijgen op het aantal (overnachtingen) Airbnb’s en het versterken van de controles hierop. Daarnaast 

worden de mogelijkheden voor tariefdifferentiatie onderzocht. Over de uitkomsten wordt de raad nader 
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geïnformeerd. Besluitvorming wordt betrokken bij de Voorjaarsnota 2020. 

 

Nr. 203 Partij VVD Onderwerp Vraag n.a.v. Zaanstad Beraad 5 nov 

Vraag  
De portefeuillehouder gaf aan dat als Zaanstad een lening aangaat er ook wordt afgelost, naast het 

betalen van rente.  

a) Kunt u ons aangeven welk % van de lening die wij aangaan jaarlijks aflossen?  

b) Dus lossen wij af gedurende de looptijd van de lening?  

c) Welke vorm van aflossen gebruikt Zaanstad?  

Antwoord  
a) De gemeente doet aan totaalfinanciering. We lenen dus niet specifiek voor een bepaalde 

investering, maar kijken naar de totale geldbehoefte. Dus lenen en aflossingspercentage is in 

dat op zich niet één op één te koppelen aan een individuele investering. 

We schrijven wel af op onze investeringen. Het bedrag van de afschrijving is afhankelijk van de 

levensduur van de investering en dat wordt individueel bekeken. Het bedrag aan 

afschrijvingslasten in de begroting van 2020 bedraagt € 25,7 miljoen. 

Afschrijvingen zijn wel lasten maar geen geldelijke uitgaven. Het bedrag aan afschrijvingslasten 

wordt gebruikt om de leningen af te lossen (aflossingen zijn namelijk geen lasten maar wel 

uitgaven). De ruimte van het aflossingsbedrag, wordt meegenomen in het totaalbeeld van de 

geldbehoefte. 

b) Door af te schrijven lossen we in principe de hele lening die we voor een investering doen af 

gedurende de looptijd van de investering 

c) Je zou kunnen zeggen dat we als Zaanstad aan een vorm van totaalaflossing doen. Zoals 

eerder opgemerkt kijken we naar de totale geldbehoefte. Hebben we minder geld nodig kunnen 

we aflossen, indien meer, lenen we bij. 

 

Nr. 204 Partij Onderwerp Vraag n.a.v. Zaanstad Beraad 5 nov 

Vraag  
Kan het oplopen van de egalisatievoorziening worden gebruikt om de verhoging van de 

afvalstoffenheffing te temperen/verlagen?  

Antwoord  
Nee, dat is niet mogelijk. De egalisatievoorziening is leeg in 2019 en 2020. Dat betekent dat wanneer 

het tarief met een lager percentage dan de voorgesteld 5,4% wordt vastgesteld, er eind 2020 een 

negatieve voorziening ontstaat. Het tarief is dan immers niet meer kostendekkend. Een negatieve 

voorziening is echter niet toegestaan volgens de BBV. Bovendien kan de voorziening dan alleen 

aangevuld worden door in de jaren daarna een meer dan kostendekkend tarief te vragen en dat is 

juridisch niet toegestaan.  

 

Nr. 205 Partij Onderwerp Vraag n.a.v. Zaanstad Beraad 5 nov 

Vraag  
Waarom geven wij verschillende stagevergoedingen (verschillende hoogtes)? En kunnen we dat 

gelijktrekken?  

Antwoord  
Volgt nog 

 

Nr. 206 Partij Pvda Onderwerp Vraag n.a.v. Zaanstad Beraad 5 nov 

Vraag  
Graag ontvangen wij een nadere toelichting op de besluitvorming Hoornseveld in relatie tot het 

Transformatiefonds.  
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Antwoord  
Volgt nog 

 

Nr. 207 Partij LZ Onderwerp Subsidies 

Vraag  
Kunt u een totaalbedrag geven van alle subsidies die verstrekt worden? Zo wel het totaalbedrag van de 

verstrekte subsidies van organisaties en bewoners. 

Antwoord  
Voor het antwoord wordt verwezen naar de subsidiebijlage van de begroting: zie 

https://zaanstad.begroting-2020.nl/p11637/subsidies. Hier zijn geen subsidies rechtstreeks aan 

bewoners bij. 

 

  

https://zaanstad.begroting-2020.nl/p11637/subsidies
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Bijlage 1  
 

GEMEENTERAADSFRACTIE 

Zaanstad 

 

Overzicht onderzoeken in begroting 2020 - 2023 
 

1. We realiseren met elkaar de Zomer van Monet in 2021 als vliegwiel naar Zaanstad Monetstad 

en onderzoeken de haalbaarheid van een nieuw museum in het centrum van Zaandam en 

een culturele voorziening in Noord. 

 

Antwoord:  

De rapportage naar aanleiding van het onderzoeksrapport nieuw museum in het centrum van 

Zaandam wordt vóór 1 januari 2020 aangeboden. 

Voor wat betreft het bekendmaken van het onderzoeksresultaat van de culturele voorzieningen 

in Zaanstad Noord wordt de gemeenteraad begin 2020 geïnformeerd. 

 

2. We onderzoeken verschillende scenario’s voor de toeristenbelasting vanaf 2021 en komen 

daartoe met maatregelen om de grondslag te vergroten en de belasting te differentiëren in lijn 

met onze te ontwikkelen visie op toerisme. 

 

Antwoord: 

Het college stelt een nieuwe visie op toerisme op. In deze visie wordt ook betrokken de 

invoering van een Dagtoeristenbelasting voor de (rivier)cruisevaart, de invoering van 

Watertoeristenbelasting, als ook mogelijkheden om beter zicht te krijgen op het aantal 

(overnachtingen) Airbnb’s en het versterken van de controles hierop. Daarnaast worden de 

mogelijkheden voor tariefdifferentiatie onderzocht.  

Over de uitkomsten wordt de raad nader geïnformeerd. De besluitvorming wordt betrokken bij 

de Voorjaarsnota 2020.  

 

3. In 2020 onderzoeken we de mogelijkheden om het gemeentelijke maaibeleid aan te passen 

met als doel dat dit de biodiversiteit in Zaanstad wordt vergroot. 

 

Antwoord: 

Zie het antwoord op vraag 59.  

 
4. Ook wordt geïnventariseerd welke kosten gemoeid zijn met een eventueel nieuw museum 

zoals bijvoorbeeld de aanschaf van een pand, een verbouwing, beheer en exploitatie. Het is 

de verwachting dat de onderzoeken in het vierde kwartaal van 2019 worden afgerond, 

waarna de uitkomsten met de gemeenteraad besproken worden. 

 

Antwoord:  

zie onder 1.  

 

5. Het is de bedoeling om gezondheid effectief in ruimtelijke plannen en visies mee te nemen 

en de mogelijkheden voor rookvrije (speel)plekken te onderzoeken. 

 

Antwoord: 

Er wordt onderzocht wat de haalbaarheid, kosten en capaciteitsvraag zullen zijn voor het 

rookvrij maken van (speel)plekken. Op basis van de resultaten zullen vervolgstappen 

opgenomen worden in de uitvoeringsagenda Visie op Gezondheid. Deze zal in Q1 2020 aan 

de raad voorgelegd worden. 
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6. We gaan aan de slag met het optimaliseren van de basisinfrastructuur en onderzoeken hoe 

culturele activiteiten onderling beter afgestemd en gefaciliteerd kunnen worden (bijv. 

huisvesting, communicatie, promotie). 

 

Antwoord: 

Met de culturele en maatschappelijke instellingen gaan we in gesprek om de samenwerking te 

verbeteren op het gebied van bijvoorbeeld huisvesting, promotie, vraag en aanbod en  

afstemming van activiteiten. Dit is een proces van samenwerking zonder specifieke deadline. 

 

7. Alle omgevingsvergunningaanvragen worden beoordeeld op de noodzaak tot het doen van 

een voortoets. Voor wat betreft de nog niet vastgestelde bestemmingsplannen zal opdracht 

worden gegeven om de natuuronderzoeken te actualiseren. 

 

Antwoord: 

Voor lopende en nog op te starten bestemmingsplan procedures moeten, vanwege de 

vernietiging van het PAS door de Raad van State, de natuuronderzoeken worden 

geactualiseerd. De natuuronderzoeken mogen namelijk niet meer gebaseerd zijn op het PAS. 

De initiatiefnemer is hiervoor verantwoordelijk.   

 

8. Klanttevredenheid onderzoeken en benutten voor sturing op en feedback aan de 

organisatie Er wordt feedback verzameld voor de verdere optimalisering van beleid, 

processen en dienstverleningskanalen. Dit gebeurt door doorlopende 

klanttevredenheidsonderzoeken op telefonie, webcare, Zaanstad.nl, contactformulieren, 

klachten en meldingen openbare ruimte. 

 

Antwoord:  

Periodiek worden er op verschillende dienstverleningskanalen 

klanttevredenheidsonderzoeken uitgevoerd. De verzamelde feedback wordt geanalyseerd 

en waar mogelijk gebruikt om de dienstverlening te optimaliseren. Dit is een doorlopend 

proces van compacte en operationele learning loops, welke opgenomen zijn in het 

jaarplan van de betreffende afdeling. 

 

9. Cybercriminaliteit is een sterk groeiend fenomeen. Slachtoffers zijn ondernemers, burgers 

en overheden zelf. Inmiddels ontstaat steeds meer kennis en expertise over hoe deze 

slachtoffers zich kunnen beschermen. We onderzoeken hoe de gemeente in preventieve 

zin een rol kan spelen. 

 

Antwoord: 

De opdracht met betrekking tot cybercriminaliteit is tweeledig. Enerzijds wordt het 

handelingsperspectief van de gemeente in kaart gebracht met betrekking tot preventieve 

(voorlichtings)activiteiten richting bewoners en ondernemers. Anderzijds onderzoeken de 

gemeenten Zaanstad, Oostzaan en Wormerland en de politie gezamenlijk hoe groot de 

lokale cybercrimeproblematiek is. Daarbij worden ook in regionaal verband plannen 

ontwikkeld waar de gemeente Zaanstad bij aansluit.  

 

Een eerste Zaans onderzoek is afgerond naar de mogelijke rollen van de gemeente op 

het gebied van cyberveiligheid en de mate waarin cyber een risico voor inwoners en 

ondernemers vormt.  Naar verwachting zal in juni 2020 genoeg informatie verzameld zijn 

om een innovatief plan op te stellen met acties om cybercriminaliteit tegen te gaan. 

Daarbij wordt beoogd om voor die datum een of enkele pilotprojecten op te zetten gericht 

op het cyberweerbaar maken van onze inwoners.  
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10. In 2020 willen we de facilitaire dienstverlening verder verduurzamen. We richten de 

aandacht vooral op het verminderen van producten voor eenmalig gebruik. Daarnaast 

onderzoeken we in 2020 hoe we het aflopende multi service contract (schoonmaak, 

catering, beveiliging) duurzaam willen invullen. 

 

Antwoord:  

De eerste maanden van 2020 wordt per product uit de facilitaire dienstverlening bekeken 

of het al duurzaam is, of duurzaam gemaakt kan worden. We kijken daarbij niet alleen 

naar het eenmalige product zelf, maar naar duurzaamheid in brede zin. Een voorbeeld 

hiervan is de papieren wegwerpbeker die eenmalig gebruikt wordt. Als deze wordt 

gerecycled is dat duurzamer dan een aardewerken beker die dagelijks moet worden 

afgewassen.  

Het contract met de leverancier voor schoonmaak, catering en beveiliging loopt in 2021 af. 

We gaan de eerste maanden van 2020 de mogelijkheden voor duurzame invulling van dit 

contract verkennen. 

 

11. Het college onderschrijft de ambitie om duurzaamheid te stimuleren, ook in het toeristisch 

beleid dat Zaanstad voert. Samen met onze partners (regio en provincie) onderzoekt het 

college hoe duurzaam toerisme meer gestimuleerd kan worden. Duurzaamheid krijgt een 

vaste plek in de toeristische visie. 

 

Antwoord: 

Voor de uitvoeringsagenda toerisme 2020-2023 gaan wij onderzoeken welke 

maatregelen benodigd zijn voor de stimulering van duurzaam toerisme in Zaanstad. 

Hiervoor kan nog geen planning afgegeven worden, omdat deze samenhangt met het 

opstellen van de uitvoeringsagenda.  

In de uitvoeringsagenda 2016-2019 is de pilot met deelfietsen door Flickbike 

opgenomen. Hiermee worden verspreid liggende toeristische voorzieningen beter en op 

een schone manier met elkaar verbonden.  Deze pilot is op 1 november 2018 gestart  

en zal na een jaar worden geëvalueerd.  

De resultaten van deze evaluatie zullen meegenomen worden in de uitvoeringsagenda 

2020-2023.   

 

12. De motie Jongeren Centraal wordt overgenomen. De vraag uit de motie om ook te kijken 

naar datgene wat méér nodig is wordt meegenomen in het lopende onderzoek. De 

uitkomsten van het onderzoek zullen voor de Voorjaarsnota 2020 aan de raad kenbaar 

worden gemaakt. 

 

Antwoord: 

Het onderzoek kijkt naar de huidige uitvoering van jongerenwerk bij de verschillende 

partners en brengt hierbij mogelijke overlappingen en gaten in de werkzaamheden in 

beeld. De uitkomsten van het onderzoek zullen voor de Voorjaarsnota 2020 aan de raad 

kenbaar worden gemaakt. 

 

13. Op dit moment loopt een aanvullend onderzoek ten aanzien van alle te nemen 

energiebesparende maatregelen. Hierbij worden o.a. de consequenties van de haalbaarheid 

op financieel en constructief gebied onderzocht. Voor de uitvoering is uitgegaan dat er 

aansluiting is op de lopende meerjaren onderhoudsplanning. Het haalbaarheidsonderzoek 

naar de mogelijkheden en consequenties van het ter beschikking stellen van daken aan 

derden zal hierin extra worden meegenomen. 
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Antwoord:  

Momenteel wordt gewerkt aan de Raadsinformatiebrief Stand van zaken Verduurzaming 

Gemeentelijk Vastgoed. De planning is om deze RIB in november 2019 richting de raad te 

versturen. 

 

14. Voor de locatie Figaro wordt een nieuw plan ontwikkeld. De uitgangspunten voor de invulling 

van de locatie Figaro zijn bestemmingsplantechnisch bepaald op basis van de geldende 

uitgangspunten van Inverdan. De naam “Monet” zal in overweging meegenomen worden in het 

ontwerp- uitvoeringstraject. Afhankelijk van het ontwerp zal het begrip “toren” wel of geen 

invulling krijgen. Duurzaamheid, circulariteit en groen wordt als speerpunt vanuit het 

inkoopbeleid ook in dit project meegenomen. Het beleid ten aanzien van sociale woningbouw 

wordt gevolgd. Onderwerp van het lopende onderzoek is of wonen een directe aansluiting 

kan krijgen bij de overige programmatische invulling (denk aan studenten huisvesting in 

combinatie met onderwijs of invulling volgens behoefte zorgwoningen etc.). 

 

Antwoord:  

Het onderzoek van bureau SITE wat moet leiden tot een concept visie op de locatie Figaro is 

gereed. Gekoerst wordt op de college vergadering van 29 oktober om aansluitend (voorstel in 

college besluit) de raad om een zienswijze te vragen. Bij positieve besluitvorming zal 

aansluitend (Q1 2020) de aanbesteding gestart worden. 

 

15. Er gaat een onderzoek plaatsvinden naar wat er vanuit Werkom en andere re-

integratiebedrijven al gedaan wordt. Aan de hand van het onderzoek wordt in beeld gebracht 

hoe een pilot “Buiten RIC” ingevuld kan worden. Voor de kosten wordt een bedrag van 

€ 45.560 onttrokken aan de reserve Werkgelegenheidsprojecten. 

 

Antwoord: 

Deze onderzoeksopdracht komt voort uit een motie (motie 45) waarin een pilotperiode van 2 

jaar is opgenomen. Dit zal plaatsvinden in 2020 en 2021. Tijdens deze pilotperiode zal eens 

per half jaar worden gerapporteerd over de voortgang en de resultaten.  

De kosten bedragen niet het bovengenoemde bedrag maar € 31.892 per jaar, te dekken uit 

programma 2 : werk& inkomen. 

 

16. Realiseren van huisvesting voor kwetsbare groepen. Het onderzoek naar de 

mogelijkheden (pand/locatie, juridisch/financieel en omgevingsbeeld) voor de vestiging en 

exploitatie van een Domus zijn de basis voor een vervolgtraject naar definitieve planfase. De 

realisatie van een Domus blijkt complex. \Dit geldt ook voor de realisatie van een opvang voor 

dak- en thuisloze jongeren. Onderzoek leidt in 2020 tot meer duidelijkheid over de wijze 

waarop de plannen gerealiseerd kunnen worden. 

17.  

Antwoord:  

Voor de DOMUS verwijzen wij u naar vraag 44. Voor de opvang van jongvolwassen dak- en 

thuislozen (OJDT) zijn inmiddels afspraken gemaakt met wooncorporaties over het 

beschikbaar stellen van een locatie en zal in december 2019 de aanbesteding worden 

opengesteld voor inschrijving. 

 

18. Behoud en verbeteren informatiepositie. Een goed inzicht en begrip van gegevens is 

belangrijk om opgaven, uitdagingen en mogelijke oplossingsrichtingen in beeld te brengen. In 

2020 maken wij een kwaliteitsslag in een van onze belangrijkste gegevensbronnen, het 

vestigingenregister. Op het gebied van economisch onderzoek wordt nadrukkelijk 

samenwerking in de regio gezocht. Op deze manier kunnen wij een belangrijke bijdrage 

leveren aan de analyses ten behoeve van Ruimteplan dynamiek in Zaanstad, strategie 

bedrijventerreinen, kantorenstrategie en horecavisie. 
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Antwoord:  

Er lopen in een jaar verschillende onderzoeken op het gebied van economie: 

 Passantentelling: oplevering december 2019 

 Locatus: verkooppuntenverkenner; jaarlijkse actualisatie in februari  

 Kantorenmonitor: oplevering februari 2020 

 Werkgelegenheidsregister: oplevering mei 2020 

 Plabekamonitor: inzicht in werklocaties MRA, verschijndatum voor de zomer 2020 

 Economische Verkenningen MRA, verschijnt naar verwachting in juni 2020 

 Regio database Kamer van Koophandel 

 MKB peiling; deze vindt tweejaarlijks plaats  

 Koopstromenonderzoek; deze vindt tweejaarlijks plaats 

De uitkomsten van deze onderzoeken worden gebundeld in de publicatie Werken langs de 

Zaan. Zodat de uitkomsten van de verschillende onderzoeken in samenhang met elkaar 

kunnen worden bezien. Werken langs de Zaan is in augustus 2019 ter kennisname naar de 

raad gestuurd. Naar verwachting verschijnt de nieuwe Werken langs de Zaan in het derde 

kwartaal 2020. 

 
19. Recycle City: Het concept is ontwikkeld door de Gemeente Zaanstad en HVC, in 

samenwerking met kringlooporganisaties Noppes en Het Goed. De businesscase wordt verder 

ontwikkeld om om tot een volwaardig Recycle City te komen. Hiervoor wordt een netwerk van 

partijen opgezet, die samen willen werken aan de verdere realisatie van het project. Daarnaast 

het uitvoeren van een haalbaarheidsonderzoek voor het (opschalen) van activiteiten in 

Recycle City. 

 

Antwoord: 

In het kader van het haalbaarheidsonderzoek Recycle City is een ruimtelijk ontwerp en een 

overzicht aan potentiële werkzaamheden opgeleverd, voorzien van een kostenraming. Bij het 

opstellen van de nieuwe dienstverleningsovereenkomst wordt rekening gehouden met een 

fasegewijze ontwikkeling van het concept Recycle City.  

 

20. Uitvoeren Armoede Agenda. In samenwerking met inwoners, partners, initiatiefnemers en 

maatschappelijke organisaties geven wij uitvoering aan de nieuwe Armoede Agenda. 

Belangrijkste thema’s in de Armoede Agenda zijn de schuldenaanpak, kinderen in armoede, 

werkende armen en ondersteuning op maat door het creëren van nieuwe 

handelingsperspectieven. Hiervoor starten we projecten en interventies en werken we lokaal 

en landelijk samen met verschillende partijen. Zo zal het project Get a Grip worden uitgebreid; 

hierin worden jongeren met problematische schuldenproblematiek met intensieve begeleiding 

en schuldhulpverlening geholpen aan een financieel gezonde toekomst te werken. Daarnaast 

wordt in 2020 het onderzoek naar de haalbaarheid van een stadspas afgerond. 

 

Antwoord:  

Het onderzoek zal kijken naar de haalbaarheid van het inrichten van een stadspas in 

Zaanstad. Naar verwachting zal dit rond mei 2020 afgerond zijn. Zodra de 

onderzoeksresultaten compleet zijn, worden deze zo snel mogelijk gedeeld met de raad. 

 

21. Versterken van samenwerking met partners en initiatiefnemers. Er zijn tal van initiatieven 

in wijken en activiteiten in de gemeente die iets te bieden hebben voor inwoners en kinderen in 

armoede. De komende jaren willen we samenwerking tussen initiatiefnemers, 

maatschappelijke organisaties en ketenpartners intensiveren en opzetten waar die nog niet 

bestaat. Zo doen we bijvoorbeeld samen met ervaringsdeskundigen onderzoek naar 



70 
 

mogelijkheden om werkende armen beter te bereiken en manieren te ontwikkelen om hen 

beter te ondersteunen.  

 

Antwoord:  

Het onderzoek kijkt naar de belemmeringen die mogelijk bij mensen bestaan om een 

aanvraag te doen bij Meedoen Zaanstad/ om na aanvraag ook gebruik te maken van de 

voorzieningen. Op basis hiervan wordt gekeken hoe we dit beter kunnen inrichten. Naar 

verwachting zal het onderzoek rond december afgerond zijn. Zodra de onderzoeksresultaten 

compleet zijn, worden deze zo snel mogelijk gedeeld met de raad. 

 

22. Onderzoek en instrumentarium voor integrale afweging en monitoring Om de groei 

van de stad te faciliteren is onderzoek ten behoeve van de integrale afweging wettelijk 

vereist. De Milieueffectrapportage (MER), de Ladder van duurzame verstedelijking, het 

Programma Aanpak Stikstof (PAS), de provinciale Klimaat Stress Test (voorgesteld) zijn 

een verplicht onderdeel van die zorgvuldige afweging. Het monitoren en interpreteren van 

gegevens vormt de basis. 

 

Antwoord:  

Dit betreft regulier onderzoek zowel onder bestaande wetgeving als ook met oog op de 

komst van de Omgevingswet. Gemeenten moeten met oog op de kwaliteit van de 

leefomgeving onderzoek verrichten in het kader van beleidsvorming, maar ook ter 

onderbouwing van regels in het bestemmingsplan, verordeningen en vergunningen. Met de 

komst van de Omgevingswet wordt er ingezet om onderzoek ten behoeve van de integrale 

afweging en besluitvorming te verrichten en uiteindelijk ook te monitoring. Door de 

veranderingen in wetgeving en jurisprudentie is deze reguliere opgave des te belangrijker. 

 

23. Op 1 januari 2017 is de uitkoopregeling Hoogspanning van het Rijk ingegaan. In Zaanstad 

komen 52 woningen hiervoor in aanmerking. Eigenaren die loodrecht onder een 

hoogspanningsverbinding wonen, kunnen op vrijwillige basis worden uitgekocht door de 

gemeente. De uitkoopregeling loopt tot december 2021. Er wordt een 

haalbaarheidsonderzoek uitgevoerd naar de verplaatsing van enkele 

hoogspanningsmasten als mogelijke oplossing voor het appartementencomplex De Dikkert 

en omgeving. 

 

Antwoord:  

Zie antwoord op vraag 53.  

 

24. Uitvoering van het bodemprogramma, waaronder de aanpak van diffuus lood. 

Hieronder vallen langdurige saneringen (Scado, gasfabriek Krommenie), monitoring van 

aanwezige grondwaterverontreinigingen en onderzoek en sanering van resterende 

spoedlocaties. Maatregelen om de gevolgen van bodemverontreiniging op de ecologie 

terug te dringen worden uitgevoerd (sanering van voormalige stortplaatsen en nog te 

bepalen compenserende maatregelen). In de periode 2018-2023 wordt het project Zaans 

lood (onderzoek en sanering) bij particuliere woningen met tuinen uitgevoerd. De 

effectiviteit van de communicatie over lood (gebruikstips om contact met verontreinigde 

grond tegen te gaan) wordt in samenwerking met het RIVM en de GGD onderzocht. Ook is 

een onderzoek gestart om blootstelling aan lood tegen te gaan door toedienen van fosfaat 

aan de bodem. Verder worden de samenwerkingsmogelijkheden met de gemeente 

Amsterdam bij bodemsanering in het kader van gebiedsontwikkeling nader verkend. In 

2020 zal een nieuw bodemprogramma voor de periode 2020-2024 worden opgesteld. 
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Antwoord:  

De langlopende saneringen (Scado, gasfabriek Krommenie) en monitoring van aanwezige 

grondwaterverontreinigingen zijn meerjarige projecten. Bij de saneringen wordt 

grondwaterverontreiniging gestaag verminderd (Scado, Krommenie). Bij de nazorglocaties 

wordt de grondwaterverontreiniging in de gaten gehouden. Als er verspreiding plaatsvindt, 

moet hierop ingegrepen worden.  

Onderzoek en sanering van spoedlocaties: alleen de maatregelen om de gevolgen van 

bodemverontreiniging op de ecologie terug te dringen zullen nog uitgevoerd gaan worden 

(sanering van voormalige stortplaatsen en nog te bepalen compenserende maatregelen). De 

locaties waar de gemeente verantwoordelijk voor is en waar zich humane risico’s en/of 

verpreidingsrisico’s  voordeden zijn al gesaneerd, of de sanering is in gang gezet (Scado, 

gasfabriek Krommenie). 

 

Stand van zaken project Zaans lood (raadsinformatiebrief 2019/2529):  

Zaanstad is eind 2015 gestart met het project Zaans lood en vervult inmiddels een 

voortrekkersrol op dit thema in Nederland. Het project Zaans lood bestaat uit een aantal met 

elkaar samenhangende onderdelen: 

 Voorlichting aan bewoners over lood en de eigen handelingsperspectieven: 

De Zaanse communicatiemiddelen zijn afgelopen jaren door diverse andere 

overheden in Nederland overgenomen of als inspiratiebron gebruikt. 

 Onderzoek en de aanpak van lood in de openbare ruimte (speeltuinen en trapveldjes): 

dit onderdeel is al in 2016 afgerond, waarbij 1 trapveldje is gesaneerd. 

Het onderzoek op schoolpleinen is in 2018 afgerond. Geen van de schoolpleinen 

bleek gesaneerd te hoeven worden. 

 Onderzoek en sanering van de bodem bij particuliere woningeigenaren volgens een 

planmatige aanpak door Zaanstad is in 2017 gestart met een pilot. Deelname aan dit 

traject verschilt sterk per wijk. Gemiddeld over de onderzochte wijken ligt het 

percentage deelname op 57%. Ook de mate van vervuiling is per wijk verschillend. 

Het percentage te saneren tuinen, waar lood boven het Zaans saneringscriterium van 

800 mg/kg ligt, is gemiddeld 9%. De eerste saneringen zijn in de zomer van 2018 

naar tevredenheid van bewoners uitgevoerd. 

 De subsidieregeling ‘Zaans lood’ voor particuliere woningeigenaren is in 2017 

ingesteld. De regeling is bedoeld voor mensen die niet in de prioritaire wijken volgens 

de planmatige aanpak wonen. De regeling is er op gericht de gezondheidsrisico’s weg 

te nemen door de contactmogelijkheden met de verontreinigde grond uit te sluiten 

door deze af te dekken met een dun laagje schone grond. De subsidieregeling is niet 

populair. Wel zijn mensen die niet meedoen aan de planmatige aanpak regelmatig 

geïnteresseerd in de regeling. De subsidieregeling loopt door, het subsidieplafond is 

ten opzichte van 2017 naar beneden bijgesteld.  

 

De effectiviteit van de communicatie over lood (gebruikstips om contact met verontreinigde 

grond tegen te gaan) wordt in samenwerking met het RIVM en de GGD onderzocht.  

Medio oktober krijgen de bewoners van Westzaan, Zaandijk en Zaandam-West een 

schriftelijke uitnodiging van gemeente Zaanstad, GGD en RIVM om mee te werken aan een 

enquête over de effectiviteit van de gebruiksadviezen voor het omgaan met diffuse 

loodverontreiniging. Het betreft in totaal circa 5.000 adressen (raadsinformatiebrief 

2019/20324). Het RIVM wil met de resultaten van het onderzoek een methodiek ontwikkelen 

voor het optimaliseren en bepalen van de effectiviteit van gebruiksadviezen, waar Zaanstad 

ook voordeel bij kan hebben. De resultaten van het onderzoek en de eventuele gevolgen 

hiervan voor de aanpak van de uitvoering van het Zaans lood project zullen met de raad 

worden gedeeld. 
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Met Deltares is een (laboratorium) onderzoek gestart om blootstelling aan lood tegen te gaan 

door toedienen van fosfaat aan de bodem. De proef is 9 juli 2019 ingezet en zal een jaar 

lopen. Er zijn in juli drie metingen uitgevoerd. In deze korte periode is nog geen duidelijke 

afname van de beschikbaarheid van lood zichtbaar. Hier zijn verklaringen voor (te weinig tijd, 

ander extractiemiddel is mogelijk beter). Komende metingen worden verspreid over het jaar 

uitgevoerd. 

 

25. Afronding bestuursopdracht pilot terrassen en parkeeronderzoek. Hiertoe behoort het 

evaluatietraject van de pilot terrassen in de Zaanbocht. 

 

Antwoord: 

Evaluatie van terrassen en bijbehorende 30 km zone op de Zaanweg gaat voor het einde van 

het jaar plaatsvinden. Evaluatie vindt in november plaats en eind november rapportage. 

 

26. Het maken van cultuurhistorische verkenningen naar wijken, buurten en gebieden. 

We doen onderzoek naar wijken, buurten en gebieden/structuren ten behoeve van de 

Omgevingsvisie, gebiedsvisies, MAAK.Zaanstad, bestemmingsplannen/het 

Omgevingsplan, ruimtelijke plannen en de transformatie van het landschap. De waarden 

van de vooroorlogse wijken zijn geïnventariseerd en moeten geborgd worden via ruimtelijke 

instrumenten. De waarden van de wederopbouwwijken zullen in kaart worden gebracht. 

 

Antwoord:  

De cultuurhistorische onderzoeken m.b.t. MAAK gebieden lopen mee met de analysefase per 

gebied. Daarnaast zijn deelonderzoeken afgerond naar het voormalige Chromosterrein, het 

voormalige Meneba complex, molen De Held Jozua en naar de categorie vroeg 20e eeuwse 

woonwijken. Voor overige gebieden en verwachte uitkomsten zal per jaar een uitvoeringsplan 

Erfgoed worden gemaakt bij de nieuw vast te stellen Erfgoedstrategie. 

 

27. Archeologisch onderzoek. Het aanjagen en stimuleren van archeologisch onderzoek, het 

uitvoeren van de wettelijke taak archeologie en het maken van publicaties. 

 

Antwoord:  

Iedere gemeente heeft te maken met wettelijke taken op het gebied van archeologie. Dit 

betreft regulier werk. Denk hierbij aan advies met betrekking tot bestemmingsplannen en het 

verlenen van vergunningen en het bewaken van de kwaliteit van archeologisch onderzoek. Bij 

graafwerkzaamheden of andere bodemverstorende werkzaamheden binnen gebieden van 

archeologische waarde is archeologisch onderzoek nodig. 

 

28. Uitvoering geven aan de uitvoeringsagenda wonen 2020-2024.  Optimaliseren van 

planning en procedures woningproductie via stroomlijnen interne werkprocessen, monitoren, 

prioriteren en versnelling, vergroten planvoorraad en onderzoek naar tijdelijke huisvesting. 

 

Antwoord: 

Het onderzoek naar de (financiële) kansrijkheid van tijdelijke woningen loopt. De focus van het 

onderzoek richt zich op de locaties de Hemmes, Sportpark Poelenburg en Langs de 

Zuidervaart. De vraag naar tijdelijke woningen voor starters is en blijft groot. Voorbeelden 

elders laten zien dat de kwaliteit van de tijdelijke woningen steeds verder toeneemt en dat 

deze woningen een toevoeging kunnen betekenen op de woningmarkt. In het 1e kwartaal van 

2020 zullen de resultaten van het onderzoek worden gedeeld met de Raad. Voor alle 

onderzochte locaties geldt echter ook dat voor de realisatie van tijdelijke woningen 

investeringen in grondwerken noodzakelijk zijn. Onderzocht wordt of en zo ja in hoeverre deze 

kosten gedekt kunnen worden binnen of buiten de casus. Dit om de financiële haalbaarheid 

van de tijdelijke woningen te verbeteren. 
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29. Objectief in beeld brengen van funderingsproblematiek. Uitbreiden van het 

meetboutenbestand en inzetten op innovatie, zoals gebruik van satellietfoto’s en big data. 

Stimuleren van funderingsonderzoek om te weten wat de restlevensduur van de fundering 

van de eigen woning is. Specifieke aandachtsgebieden hierbij zijn de wijken waar in de 

komende jaren in de openbare ruimte moet worden gewerkt. Eigenaren in deze gebieden 

worden actief geïnformeerd over de staat van hun woning en indien nodig gestimuleerd om tot 

herstel over te gaan. 

 
Antwoord:  

Funderingsonderzoek door de woningeigenaar zelf is het krachtigst 

Doorlopend wordt inzet gedaan om de funderingsproblematiek in Zaanstad beter in beeld te 

brengen. Belangrijk daarbij is dat huizenbezitters bewust raken van de funderingsproblematiek 

en de staat van hun eigen woning. Zo kan men indien nodig tijdig maatregelen nemen om 

erger te voorkomen.  

Funderingsonderzoek wordt door de gemeente gestimuleerd met onderzoeksubsidie, maar de 

eigenaar moet zelf opdracht geven voor de uitvoering en krijgt zo ook de uitkomt van het 

onderzoek in beeld. Hierdoor wordt het bewustzijn van de eigenaar, betreffende de staat van 

de eigen woning aanzienlijk wordt vergroot. 

 

Pragmatisch onderzoek door deskundigen van de gemeente 

Ook de monitoring van panden (zakkingsmetingen), die enkele jaren vooraf aan 

werkzaamheden in de openbare ruimte door de gemeente wordt opgestart, draagt bij aan de 

bewustwording. Het geeft eigenaren inzicht en de mogelijkheid om indien nodig maatregelen 

te treffen. Bovendien helpen de metingen om vanuit het Funderingsloket en gebruikstoezicht 

de juiste prioriteiten te bepalen (meer stimulering of dwang bij de snelst zakkende panden), en 

helpen de metingen de constructieve veiligheid van panden te waarborgen tijdens het 

uitvoeren van werkzaamheden in de openbare ruimte. Inmiddels zitten er ruim 8.300 

risicopanden in de monitoring. Stapsgewijs wordt dit uitgebreid daar waar projecten in de 

openbare ruimte gaan spelen of de technische kwaliteit van een desbetreffende woning 

zorgen baart. 

Net als funderingsonderzoek is deze monitoring een doorlopend proces. Naast de 

zakkingsmetingen die aan een groot deel van de risicopanden worden uitgevoerd zijn de 

mensen van Funderingsloket en Gebruikstoezicht veelvuldig aanwezig in de oude wijken. 

Alwaar zij de buitenkant van bouwblokken inspecteren en beoordelen op scheefstand en 

scheurvorming, en verergering hiervan wordt opgemerkt.  

 

Nieuw informatie systeem ZaMo (Zaanse Monitoring) 

Nog dit jaar is de verwachting dat een nieuw informatiesysteem voor funderingsinformatie 

(vooralsnog voor interne informatie) in gebruik wordt genomen. Het nieuwe informatiesysteem 

biedt kansen deze visuele kenmerken gestructureerd te administreren en monitoren. Het is 

daarmee mogelijkheid alle beschikbare informatie te koppelen en zo beter te analyseren en 

onderbouwd actie op te ondernemen. Zaanstad heeft in de loop van de jaren een schat aan 

informatie opgebouwd, door dit in een geïntegreerd systeem ondergebracht te hebben kunnen 

we hier uitgebreidere analyses voor doen. In de loop van 2020 worden meer resultaten hieruit 

verwacht. 

 

Innovatief onderzoek  

Er loopt een onderzoeksproject om met satellietmetingen en voorspellend big-data-model te 

maken door extra risico-informatie toe te voegen aan de al beschikbare funderingsinformatie. 

Met deze innovatieve middelen kunnen mogelijk op den duur ook de ‘blinde vlekken’ in de 

funderingsproblematiek in kaart gebracht worden. Hierbij is het belangrijk dat versnipperde 

informatie uit verschillende systemen en bronnen eenduidig zijn te koppelen. Ook wordt er 
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gekeken naar de gebruiksvriendelijkheid en begrijpelijkheid hiervan voor het verstrekken van 

deze informatie aan de woningeigenaren. Naar verwachting zal in de loop van 2020 meer 

duidelijk zijn over de bruikbaarheid van deze innovaties voor Zaanstad. 

 

Kennis uitwisseling 

In den lande loopt er een grootschalig project voor het opbouwen van geïntegreerde 

kennisbanken inzake funderingsproblemen, duurzaamheid en bodemdaling. Dit is vanuit de 

samenwerking met meerdere gemeentes en het KCAF, het landelijk kenniscentrum rondom 

de aanpak funderingsproblematiek. Veelvuldig wordt daarbij gebruik gemaakt van de 

opgebouwde kennis in Zaanstad als koploper als het gaat om informatie en ervaring bij het 

Funderingsloket. 

 

30. Het verduurzamen van gemeentelijk vastgoed. In 2020 gaan we diverse panden 

verduurzamen. Daarvoor zullen we constructief onderzoek doen aan de panden en 

aanbestedingsprocedures in gang zetten om zonnepanelen aan te brengen. 

 

Antwoord:  

Zie onder 13. 

 

31. Ontsluiting audiovisuele collecties. Actief opsporen van auteursrechthebbenden van 

afbeeldingen in de beeldbank. Onderzoek doen naar de filmcollectie voor selectie en 

digitalisering. 

 

Antwoord: 

Ontsluiting audiovisuele collecties 

Doel is om de items in de audiovisuele collecties te beoordelen op de informatieve waarde 

voor de Zaanstreek en de materiële staat (verval van de dragers).  

Samenwerking met de masteropleiding Preservation and conservation of the moving 

image van de UvA vormt hier onderdeel van. Wij stellen stageplaatsen beschikbaar voor 

studenten. 

 

Analoge films 

De focus ligt nu op de analyse van de collectie van 16 mm films (244 stuks). Daarna 

komen de collecties 35 mm (4 stuks)  en 8 mm (230 stuks) aan bod. Het onderzoek is 

naar verwachting in 2021 afgerond. Er is een zgn. Steenbecktafel geleased, hierop 

kunnen deze films bekeken worden. Films met informatieve waarde voor de historie van 

de Zaanstreek worden gedigitaliseerd in de periode 2019 - 2022. Voorrang wordt gegeven 

aan materiaal dat in slechte conditie is. Films die niet relevant zijn voor de Zaanstreek 

worden afgestoten, in de meeste gevallen betekent dat overdracht aan EYE of aan het 

Nederlands Instituut voor Beeld en Geluid. 

 

Digitaal beeldmateriaal 

Dit bestaat uit een omvangrijke collectie (842 items) videobanden (VHS, U-matic) en 

dvd’s. Deze collectie wordt allereerst ontdubbeld, vervolgens wordt het materiaal 

beoordeeld op informatieve waarde, waarna het materiaal gedigitaliseerd wordt. De 

voorbereiding wordt hoofdzakelijk uitgevoerd door vrijwilligers, de medewerkers 

gemeentearchief zijn verantwoordelijk voor de te maken keuzes. Naar verwachting is dit 

onderdeel afgerond in 2024.  

 

Audiobestanden 

Hier ligt de focus op het veilig stellen van de informatie op magnetische dragers 

(cassettes, tapes en minidiscs). De beoordeling (beluisteren) van het materiaal vergt veel 

tijd, hier is nog geen plan voor gemaakt. Het beluisteren en beschrijven wordt uitgevoerd 
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door vrijwilligers, de medewerkers gemeentearchief zijn uiteraard verantwoordelijk voor de 

te maken keuzes. 

 
Opsporen auteursrechthebbenden in de beeldbank 

Dit betreft zowel de beeldbank als de audiovisuele collecties. Er wordt nu voorrang 

gegeven aan de beeldbank. Hier wordt een tweesporen aanpak gevolgd.  

 

Per collectieonderdeel (foto’s, prenten, glasnegatieven etc.)  wordt eerst een analyse 

gemaakt van beschikbare informatie over de auteursrechthebbenden en de risico’s.  

Daarnaast wordt nu ervaring opgedaan met het opsporen van (de nabestaanden van) 

fotografen. Er zijn 702 namen bekend, hiervan zijn er in 2019 32 opgespoord, waarvan er 

met 29 auteursrechthebbenden (2.848 foto’s) een overeenkomst is gesloten. Met drie 

auteursrechthebbenden hebben we niet tot een overeenkomst kunnen komen.  

 

In dit tempo zou het nog minimaal 23 jaar duren, voordat het project is afgerond. Daarom 

is gekozen voor een aanpak gebaseerd op belang van de foto’s van de collectie en 

risicobeheersing. Naar verwachting zijn in 2024 de rechten van de belangrijkste fotografen 

en de belangrijkste collecties geregeld. 

Daarnaast wordt Europese wet- en regelgeving op dit punt aangepast. De verwachting is 

dat er rond 2022 een nieuwe situatie ontstaat, waardoor rechten die samenhangen met de 

zgn. verweesde werken (geen maker of auteursrechthebbende bekend) door 

archiefinstellingen collectief afgekocht kunnen worden.  

 

32. Sportparken. Er loopt een onderzoek naar de staat van het onderhoud op de 

sportparken. Het wegwerken van de achterstanden is in beginsel de verantwoordelijkheid 

van de gebruikers/beheerders van de sportparken. 

 

Antwoord: 

De inventarisatie naar het onderhoud van de sportparken is aan het eind van dit jaar 

afgerond. Over de uitkomsten van deze inventarisatie wordt de raad, via een 

raadsinformatiebrief, eind 2019 geïnformeerd. Daarna volgen, vanaf begin 2020, 

verdiepingsgesprekken met de sportverenigingen en stichtingen over het toekomstig 

beheer en onderhoud van de sportparken. Verwachting is eind 2020 een voorstel ter 

besluitvorming over het beheer en onderhoud van de sportparken aan de raad te kunnen 

aanbieden. 

 

33. Reserve infra. Het Investeringsfonds wordt onder meer gevoerd met bijdragen uit de 

reserve infra. Deze bijdragen kunnen pas worden gestort naar het Investeringsfonds als 

deze daadwerkelijk in de reserve zijn gestort. Een bedrag van € 0,15 miljoen is van 2020 

verschoven naar latere jaren. Vanaf 2021 zijn opbrengsten uit het verdienmodel 

gebiedsontwikkeling opgenomen. Het onderzoek naar de hoogte en de hardheid van 

deze opbrengsten is nog niet afgerond, waardoor de hier opgenomen bedragen nog 

onzeker zijn. 

  

Antwoord:  
Momenteel wordt een opdracht voorbereid voor een nota gebiedsoverstijgende kosten, 

welke volgend jaar vastgesteld moet gaan worden. Bij de Voorjaarsnota 2020 kan worden 

gemeld of de hoogte en hardheid van de opbrengsten haalbaar is. 

 


